
Protokół Nr OR-IV.0002-7.2011
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 31 marca  2011 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 

Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 8,00.

Ustawowy skład Rady - 21 
Obecni – 21

Ad 1.
Otwarcia VII sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej 
Pan Jan Grabowiecki, który przywitał wszystkich zgromadzonych w sali obrad. Na podstawie listy 
obecności  stwierdził,  iż  sesja  jest  prawomocna.  W  związku  z  powyższym  zapytał,  czy  ktoś
ma jakieś uwagi do zaproponowanego porządku obrad? Nikt takowych nie miał, więc przystąpiono 
do przegłosowania zaproponowanego porządku obrad. 

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła porządek obrad w wersji stanowiącej załącznik do protokołu 
(ilość głosów: za- 19).

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na godzinę 9.00 zaprosił na sesję Rady Miejskiej 
gości,  którzy  omówią  kwestię  bezpieczeństwa  i  porządku  publicznego  na  terenie  Miasta.
W związku z powyższym porządek będzie kontynuowany, a w momencie gdy pojawią się goście 
zostaną  poproszeni  o  zreferowanie  tematu.  Nadmienił,  że  gdy  zreferują  ten  temat  powróci
się do realizacji przyjętego porządku obrad. Rada Miejska wyraziła na to zgodę. 

Ad 2. 
Informacja  Prezydenta  Miasta  o  działaniach  podejmowanych  pomiędzy sesjami  Rady Miejskiej
w  okresie  od  21  lutego  2011  roku  do  25  marca  2011  roku;  informacja  stanowi  załącznik
do protokołu.
Następnie  Prezydent  Miasta  przedstawił  informacje,  które  nie  znalazły  się  w  informacji
o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami:

– Prezydent uczestniczył w spotkaniach z:
– przedstawicielami  Odry  Wodzisław  S.A  w  sprawach  bieżących.  -  poinformował,

że obecnie  Odra Wodzisław ma podpisaną umowę dzierżawy do końca tego sezonu 
rozgrywkowego.  W  związku  z  powyższym  zaistniała  możliwość  wydania  zgody
na rozgrywanie imprez masowych na obiekcie przy ul.  Bogumińskiej  do końca tego 
sezonu  rozgrywkowego.  Nadmienił,  że  Klub  spłacił  część  zaległości  w  stosunku
do  Miasta,  poddał  się  dobrowolnie  aktem  notarialnym  egzekucji  komorniczej.
W  związku  z  powyższym  Miasto  nie  będzie  w  razie  egzekucji  ponosić  kosztów,
które  byłyby  dojść  duże  w związku z  prowadzoną w ten  sposób procedurą.  Dodał,
iż ma nadzieję, że wszelkie kwestie zostaną uregulowane miedzy Dyrektorem MOSiR-u
a  Klubem  w  ciągu  najbliższych  miesięcy  tak,  aby  spokojnie  Klub  mógł  myśleć
o rozgrywkach w następnym sezonie ligowym oraz aby mógł otrzymać licencje;

– panem  Arkadiuszem  Borek  -  Prezesem  Zarządu  Instytutu  Gospodarki  w  sprawie 
mieszkań komunalnych;

– panią  Nadią Machine – Dyrektor WCK w sprawach organizacyjnych dotyczących Dni 
Wodzisławia  –  nadmienił,  że  zmieniły  się  pewne  zasady,  także  w  związku
z reorganizacją Urzędu. Zauważył, że tym roku całkowicie Dni Wodzisławia organizuje 
WCK  przy  wsparciu  Urzędu  Miasta.  Dodał,  że  do  tej  pory  Dni  Wodzisławia 
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organizował  Wydział  Strategii  Rozwoju  Miasta  przy  pomocy  WCK.  Stwierdził,
że będzie dość dużo zmian,  a zasadnicza zmiana będzie polegała na tym, iż główne 
koncerty odbędą się na obiekcie sportowym przy ul. Bogumińskiej. Dodał, że na Rynku 
będzie  ustawiona  również  scena,  ale  nie  z  tak  mocnym  nagłośnieniem.  W związku
z powyższym Dni Wodzisławia w tym roku będą się odbywały patrząc na ciąg pieszy 
od  Placu  Gladbeck;  gdzie  również  będą  pewne  atrakcje,  poprzez  Rynek,
aż do ul. Bogumińskiej;

– panem  Wiesławem  Blutko  -  Prezesem  Przedsiębiorstwa  Wodociągów  i  Kanalizacji
w sprawie realizacji budowy kanalizacji w ramach Funduszu Spójności;

– panią  Anną Łasocha  – Dyrektorem MOPS w sprawach organizacyjnych  Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej;

– Przewodniczącymi  Rad  Dzielnic  w  sprawie  organizacji  festynów  rodzinnych(quasi 
Dożynki);

– panem Tadeuszem Dragonem w sprawie Spółki Wodnej – powiedział, że informacja, 
która  była  przekazywana  Radom   Dzielnic  jest  dostępna  w  Wydziale  OŚiGK. 
Nadmienił, że Urząd Miasta przeprowadził ankietę na terenie Miasta Wodzisławia Śl.
w  celu  zorientowania   się  jakie  byłoby  zainteresowanie  sprawą  powołania  Spółki 
Wodnej. Dodał, że ten temat był dosyć często poruszany w kilku dzielnicach miasta 
Wodzisław Śl,.  między innymi  w Radlinie  II,  Zawadzie,  Kokoszycach,  Jedłowniku-
Turzyczce-Karkoszce.  Zauważył,  że  szczegóły  tej  ankiety  są  dostępne  w  Wydziale 
OŚiGK;

– przedstawicielami firmy Vattenfall w sprawie zadań inwestycyjnych spółki na terenie 
Miasta  –  stwierdził,  że  Urząd  Miasta  otrzymał  plan  zadań,  który  został 
uszczegółowiony. Zauważył, że plan ten jest 3 letni i jest do wglądu u pani J. Należytej 
Kierownik  Referatu  Gospodarki  Komunalnej.  Nadmienił,  że  głównie  w  tym  planie 
zwrócono uwagę na to, aby zostały zsynchronizowane prace firmy Vattenfal z pracami 
kanalizacyjnymi prowadzonymi na terenie Miasta;

– przedstawicielami  AHE  w  sprawie  inwestycji,  które  miałyby  być  w  przyszłości 
prowadzone  na terenie działek, których właścicielem jest AHE;

– panią  Małgorzatą  Staś  –  Dyrektorem   Wydziału  Rozwoju  Regionalnego  Urzędu 
Marszałkowskiego;

– przedstawicielami  Biura  Funduszy  Europejskich  w  sprawie  Programu  Ministerstwa 
Pracy  pn.  „Maluch”  w  celu  założenia  żłobka  na  terenie  Wodzisławia  Śl.  - 
poinformował,  że  obecnie  trwa  oczekiwanie  na  wydanie  rozporządzenia  przez 
odpowiedniego  Ministra  w  sprawie  szczegółowych  wytycznych  dotyczących  zasad
na  jakich  mają  być  przygotowane,  udostępnione  lokale  w  których  miałyby  być 
prowadzone żłobki w myśl nowej ustawy. Zauważył, że obecnie takiego rozporządzenia 
nie ma, dlatego trudno powiedzieć czy i w jakim zakresie, w którym momencie Miasto 
do  tego  Programu  przystąpi.  Nadmienił,  że  władze  Miasta  są  zdeterminowane,
aby w miarę możliwości żłobek został uruchomiony od września br., jednak wszystko 
zależy od szczegółów rozporządzenia. 

– przedstawicielami Funduszu w sprawie nowego programu „Jessica” nt.  finansowania 
inwestycji na terenie miast śląskich  w  latach 2015-2020;

– przedstawicielami  Subregionu w sprawie sieci  WIMAX – poinformował,  że  jest  już 
pismo z Ministerstwa Gospodarki informujące o tym, iż projekt Subregionu, który jest 
realizowany  wraz  z  miastem  Wodzisław  Śl.  dot.  budowy  szerokopasmowej  sieci 
dostępu do internetu, otrzymał dofinansowanie. Stwierdził, że całkowity koszt projektu 
wynosi  5.486.964  zł,  z  czego  Ministerstwo  dofinansowało  Miasto  w  kwocie
4.663.919 zł, czyli wkład Miasta w perspektywie dwuletniej wynosi 823.044 zł. Dodał, 
że realizacja projektu rozpocznie się jeszcze w tym roku. Zauważył, że w ramach tego 
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projektu  zamierza  się  wybudować  na  terenie  Miasta  nadajniki,  dzięki
którym dostarczony zostanie  internet  w ramach  technologii  WAIMAX i  objęty nim 
zostanie  teren  całego Miasta.  Stwierdził,  że  dzięki  temu nastąpi  od przyszłego roku 
redukcja  kosztów  związanych  z  dzierżawieniem  łącz  informatycznych,  telefonii 
stacjonarnej  miedzy  budynkami  Urzędu  Miasta,  miedzy  jednostkami  i  szkołami. 
Nadmienił,  że  umożliwi  to  także  stopniowe rozbudowywanie  tańszego monitoringu. 
Dodał, że po okresie trwania projektu czyli  najpóźniej po okresie 5 lat, będzie można 
ten  bezpłatny  internet  udostępnić  wszystkim  mieszkańcom.  Natomiast  obecnie
nie można tego zrobić ze względu na złamanie zasad równowagi konkurencji na rynku;

– Prezydent brał udział w:
– Międzynarodowym  Forum  Gospodarczym  -  Śląsk  2011,  gdzie  znalazł się  wśród 

laureatów konkursu "Filar Gospodarki Śląskiej";
– Zarządzie Subregionu Zachodniego w Raciborzu;
– spotkaniu  z  dyrektorami  szkół  i  przedszkoli  oraz  z  przewodniczącymi  Komisji

w sprawach organizacyjno-budżetowych;
– posiedzeniu Zarządu oraz Sesji MZWiK;
– Konferencji pt. "Jak zmniejszyć koszty inwestycji samorządowych -formuła partnerstwa 

publiczno-prywatnego";
– Walnym Zebraniu Wodzisławskiego Uniwersytetu Trzeciego Wieku;
– spotkaniu: Gala Mistrzów ZHP na którym zawiązano wojewódzką Radę Przyjaciół;
– otwarciu nowego Oddziału Banku Gospodarki Żywnościowej;
– X Powiatowych Targach Edukacyjnych;
– XII edycji Dni Frankofońskich w Gimnazjum nr 2 im. Ziemi Wodzisławskiej;
– spotkaniu par obchodzących 50-lecie pożycia małżeńskiego w USC;
– uroczystościach „Ku pamięci Ks. Wilhelma Kubsza”;
– IV Ogólnopolskim Kongresie Infrastruktury Sportowej w Spale – na którym otrzymał 

srebrny medal za budowę „Białego Orlika”;
– spotkaniu  podsumowującym  realizację  Programu  Operacyjnego  Współpracy 

Transgranicznej Republika Czeska - Rzeczpospolita Polska 2007-2013.

– o sposobie realizacji interpelacji radnych, które wpłynęły do Prezydenta Miasta w okresie 
między  24.02.2011r.  a  30.03.2011r.;   wykaz  stanowi  załącznik  do  protokołu.

Ad 3. 
Pytania do Prezydenta Miasta Wodzisławia Śląskiego. 

Radny R. Zalewski zapytał:
– w temacie zniesienia obwodów, gdyż według informacji z Gazety Wodzisławskiej obwody 

szkolne zostały zniesione, czy takie postępowanie jest zgodne z uchwałą Rady Miejskiej 
Nr  XV/129/96 z  dnia  26 kwietnia  1996r.  w sprawie  ustalenia  granic  obwodów szkół 
podstawowych  prowadzonych  przez  Miasto  Wodzisław Śl.,  gdzie  w załączniku  nr  10 
zostały określone granice obwodów szkolnych. W związku z powyższym, czy nie powinna 
w  tym  temacie  zostać  podjęta  uchwała  przez  Radę  Miejską,  skoro  wcześniej  została 
podjęta uchwała wprowadzająca obwody?

– w kwestii spotkania, które odbyło się w USC zorganizowanego przez Przewodniczącego 
Rady Miejskiej z Dyrektorami placówek oświatowych, dlaczego na tym spotkaniu Rady 
Miejskiej nie było wszystkich radnych, dlaczego nie wszyscy radni otrzymali zaproszenie 
oraz  czy  na  następne  spotkania  tego  typu  będą  zapraszani  wszyscy  radni  a  nie  tylko 
wybrani?  Według  mówiącego,  jedną  z  przyczyn  tego,  iż  nie  została  podjęta  uchwała
na temat likwidacji szkół było to, iż nie było w tej sprawie przejrzystości działania. 
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– w  kwestii  złożonego  przez  mówiącego  na  Komisji  Budżetu  wniosku  dotyczącego 
przedstawienia  informacji  nt.  placówek  oświatowych,  kosztów  na  każdą  placówkę, 
kosztów związanych z płacami, kosztów ponoszonych za media itd. Nadmienił,  że jego 
intencją  było  pozyskanie  materiałów  i  miał  nadzieję,  że  takie  analizy  są  na  bieżąco 
wykonywane i dostępne, a materiały które uzyskał to ok. 100-150 kartek, gdzie znajdują 
się  wydruki  księgowe,  chociaż  wszystkie  dane o które  mówiący wnosił  można  z  tych 
materiałów  uzyskać.  Dodał,  iż  miał  nadzieję,  że  jest  to  na  bieżąco  analizowane,
a  te  materiały  są  dostępne  w  formie  jakieś  jednej  tabeli.  W  związku  z  powyższym
czy  te  materiały  są  materiałami  poufnymi,  tajnymi,  czy  są  to  materiały  do  ogólnego 
wglądu?  Czy w przypadku jeżeli mówiący będzie chciał je komuś udostępnić, czy może 
to zrobić? Dodał, że według ostatnich informacji jakie posiada materiały te musi zwrócić, 
a wcześniej nie zdążył się z nimi zapoznać. 

– w kwestii planowanego otwarcia w PP 18 żłobka, jak obecnie wygląda ta sytuacja i czy ten 
żłobek będzie oraz co z rodzicami, którzy zapisali swoje dzieci do PP 18, czy ich pociechy 
zostaną do tego przedszkola przyjęte?

– w kwestii artykułu,  który ukazał się w prasie nt.  dojazdu do Olszyn, gdzie postawiono 
znak  ograniczający  wjazd  samochodów  do  12  ton  i  wypowiedzi  w  tej  kwestii 
przedsiębiorców, którzy gdyby wiedzieli,  że taki ograniczenie  tam będzie nigdy by nie 
zainwestowali  w  te  tereny.  Inwestor  zadowolony  przyciąga  następnych,  natomiast 
inwestor,  który  jest  nie  zadowolony tworzy  antyreklamę  dla  naszej  największej  strefy 
ekonomicznej.  Zauważył,  że  Miasto  rozpropagowuje  materiały  reklamowe  stref 
inwestycyjnych położonych na terenie Miasta, m.in. jest tam zaprezentowana największa 
strefa  inwestycyjna  –  Olszyny.  Natomiast  na  posiedzeniu  Komisji  Strategii(...)  został 
przedstawiony wykaz terenów inwestycyjnych stanowiących własność gminy i tej strefy 
tam  nie  ma.  W  związku  z  powyższym  zapytał,  czy  4  ha,  które  zostały  wykazane
w materiałach  reklamowych  są własnością  Miasta  i  jak to  się  ma do przedstawionych 
materiałów na posiedzeniu Komisji Strategii(...)?

– w kwestii likwidacji zalewiska Sakandrzok na projekt który to Miasto wydało 127 tys. zł. 
Czy  to  zadanie  będzie  realizowane  ?  Czy  nie  można  było  zastanowić  się  i  wykonać 
wstępny  kosztorys  za  10  tys.  zł,  a  nie  robić  projekt  skoro  obecnie  nie  ma  środków 
finansowych na jego realizację? 

– dlaczego protokoły z posiedzeń komisji  nie są umieszczane w BIP-ie,  skoro większość 
radnych jest za przejrzystością i mieli taką propozycję w swoich programach wyborczych? 
Kiedy te protokoły mogą być umieszczone w BIP-ie?

Radna  T.  Rybka  w  nawiązaniu  do  informacji  Prezydenta  Miasta  z  działań  pomiędzy  sesjami
w pkt. 19 zapytała,  czy SKM wykonują nawierzchnię drogi dojazdowej przy sali gimnastycznej
w ZSP Nr 3 w ramach środków zaplanowanych na tą inwestycję w tym roku, czy może będą tam 
przeznaczone dodatkowe środki? Następnie  w nawiązaniu  do pkt.  20 przedmiotowej  informacji 
zapytała,  czy  oferta  dotycząca  działki  AHE  jest  składana  w  związku  z  urządzeniem  dróg,
czy z zagospodarowaniem dotychczasowych działek zakupionych przez Miasto?

Radny  J.  Zemło  stwierdził,  że  w  materiałach  sesyjnych  nie  ma  zbyt  czytelnych  materiałów 
dotyczących  zakresu  zadań  inwestycyjnych  przeznaczonych  do  realizacji.  Powiedział,  że  jeżeli 
chodzi  o  załącznik  do  projektu  uchwały  dotyczący  zadań  inwestycyjnych  w  pkt.  4  –  nabycie 
gruntów od osób fizycznych, to jedynie mówiący może domyślać się, iż chodzi o wykup gruntów 
pod budowę parkingu w Zawadzie. Mówiący poprosił o przygotowanie odpowiedzi w tym temacie. 
W  przypadku  gdyby  nie  dotyczyło  to  wykupienia  nieruchomości  pod  parking
przy ul.  Paderewskiego,  poprosił  o  przedstawienie  harmonogramu działań  jakie  zostały podjęte
od ostatniej wizji lokalnej z udziałem I Zastępcy PM pana D. Szymczaka i jakie działania będą 
podjęte w tej sprawie. 
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PZD Nowe Miasto pan W. Wilkowski powiedział, że już pisał pismo, aby parking przy Szpitalu
był  bezpłatny,  jednak  kolejny  raz  ponawia  prośbę,  aby  ten  parking  był  bezpłatny.  Zauważył,
że na osiedlu nie ma miejsc parkingowych, dodatkowo nie ma miejsc dla samochodów o tonażu
3,5 t. Nadmienił, że obecnie nie ma tam parkingowego, jednak w zamian postawiono tam parkomat. 

Radny  J.  Wyleżych  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  temat  oświaty,  to  jest  on  ciągle  żywy
po  rozmowach  II  Zastępcy  PM  pana  E.  Ogrodnika  z  dyrektorami  placówek  oświatowych. 
Stwierdził, że w aspekcie proponowanych wcześniej zmian w sieci placówek oświatowych należy 
pamiętać,  iż  nawet  dziś  szkoły  mogą  przejmować  stowarzyszenia  i  organizacje  rodzicielskie. 
Mówiący zapytał, czy w dalszym ciągu trwają dyskusje nad zmianą sieci placówek oświatowych, 
jeżeli tak to na jakim jest to etapie? Stwierdził, że została przeprowadzona ankieta nt. powstania 
spółki wodnej, a Prezydent Miasta poinformował, że radni z wynikami ankiety mogą zapoznawać 
się w Wydziale OŚiGK. Mówiący zapytał, dlaczego Pan Prezydent nie chce opublikować wyników 
tej ankiety w mediach? Dodał, że być może warto nad tym się zastanowić, bo takowa informacja 
dotarłaby do szerszej rzeszy odbiorców. Stwierdził, że zapoznał się z wynikami tej ankiety i może 
jedynie  powiedzieć,  że  jest  to  żenada.  Zauważył,  że  tam  gdzie  jest  najwięcej  skarg,  że  rowy
są zarośnięte,  że nie spełniają swoich warunków, to głównie są rowy prywatne, gdzie obowiązek 
ich utrzymania ciąży na właścicielu nieruchomości,  to te wyniki były najgorsze,  a mieszkańcy 
opowiedzieli  się  przeciw  powstaniu  spółki  wodnej.  Mówiący  zapytał,  w  jakiej  formie  została 
upubliczniona ta ankieta? 

Radny A. Króliczek poprosił o interwencję w PZD lub u Starosty Powiatu w sprawie ul. Letniej. 
Zauważył,  że  od jakiegoś  czasu  lokują  się  tam firmy,  a  praktycznie  na  tej  ulicy w niektórych 
miejscach nie ma nawierzchni asfaltowej. Zauważył, że od pewnego czasu ul. Kokoszycką porusza 
się bardzo dużo ciężkich samochodów, a jest tam ograniczenie do 15 ton, jednak jest to notorycznie 
nieprzestrzegane.  Dodał,  że  rozumie,  iż  są  tam  firmy  do  których  musi  dojechać  samochód
z  towarem,  ale  tam jeżdżą  wszystkie  ciężkie  samochody.  Mówiący  zapytał,  kiedy  i  na  jakich 
warunkach wejdą  z  powrotem firmy budujące kanalizację  w Radlinie  II  ?  Stwierdził,  że  jeżeli 
chodzi o ankietę dot. powstania spółki wodnej, to już kiedyś była prowadzona akcja promocyjna 
dotycząca regulaminu utrzymania czystości i porządku i dlatego być może w przypadku powstania 
spółki wodnej również należałoby prowadzić taką akcję. Zauważył, że jeżeli ktoś dostaje do domu 
ulotkę  wraz  z  nakazami  podatkowymi,  nie  do  końca  rozumie  w  czym  rzecz.  Nadmienił,
że  być  może  należałoby  zorganizować  spotkania  w  dzielnicach  i  wytłumaczyć  o  co  chodzi,
na jakich zasadach taka spółka miałaby funkcjonować. 

Radna I. Kalinowska stwierdziła, że na spotkaniu z przedsiębiorcami w ramach akcji „TU KUPUJ” 
pojawiły  się  kwestie  dotyczące  możliwości  postawienia  na  ul.  Kubsza  na  wysokości  Parku 
Miejskiego przyłącza energetycznego. Zauważyła, że jest tam duży problem każdorazowo w trakcie 
dużych  imprez.  Powiedziała,  że  obecnie  po okresie  zimowym będą  prowadzone remonty dróg, 
dlatego  zapytała,  czy  nie  należałoby  się  zastanowić  nad  powrotem  do  starej  nawierzchni
na ul. Targowej i ul. Zamkowej? Nadmieniła,  że zapewne w wielu miejscach pod nawierzchnią 
asfaltową położona jest stara kostka brukowa. 
 
Radny  E.  Chłapek  stwierdził,  że  z  informacji,  którą  przedstawił  Prezydent  Miasta  wynikało,
iż  odbyło  się  spotkanie  z  Przewodniczącymi  Rad  Dzielnic  w  sprawie  festynów  rodzinnych.
W związku z powyższym zapytał, czy wszyscy Przewodniczący Rad Dzielnic byli na to spotkanie 
zaproszeni,  czy  były  jakieś  dzielnice  wyróżnione?  Następnie  zauważył,  że  na  poboczach  dróg 
wojewódzkich zalega po okresie zimowym bardzo dużo piasku, a gdy przyjdą opady deszczu to ten 
piasek będzie spływał do kanalizacji deszczowej. W związku z powyższym poprosił o interwencję 
w tej sprawie. 
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Radny  R.  Szamatowicz  zapytał,  czy  istnieje  możliwość  zmiany  nasadzeń  na  rodzie
św. Wawrzyńca? Zauważył, że w ostatnim czasie otrzymał kilka telefonów nt. estetyki tego ronda, 
która  według  interweniujących  mieszkańców  jest  wątpliwa.  Następnie  poprosił  o  interwencje
w  SKM,  aby  uprzątnięto  po  okresie  zimowym  wąwóz  między  ul.  Tysiąclecia  a  ul.  Wojska 
Polskiego. 

Radny M. Balcer powiedział, że pisze interpelacje, jednak prosiłby, aby o tym również informować 
Radę Dzielnicy, gdyż członkowie Rady Dzielnicy Wilchwy mówią, że nic nie dostają, a w każdej 
interpelacji  pisze,  iż  jest  ona  do  wiadomości  Rady  Dzielnicy.  Następnie  zauważył,  że  na  ul. 
Odrodzenia przewróciły się 4 krawężniki. Mówiący poprosił o zmianę daty objazdów pozimowych, 
aby dokonać tych objazdów w przyszłym tygodniu. 

Ad 5.
Informacja na temat zadań z zakresu świadczeń rodzinnych. Zreferowała pani A. Łasocha Dyrektor 
MOPS. 

Dyrektor  MOPS  pani  A.  Łasocha  powiedziała,  że  głównie  chciałaby  przedstawić  informację
na  temat  resortu  z  zakresu  ustawy  o  świadczeniach  rodzinnych  i  o  funduszu  alimentacyjnym,
który MOPS w swoich zadaniach ma od 1 marca 2011r.  Zauważyła,  że jeżeli  chodzi o ustawę
o  świadczeniach  rodzinnych,  to  została  powołana  po  to,  aby  rodzinom,  w  których  kryterium 
dochodowe nie przekracza 504 zł, a w sytuacji gdy w rodzinie jest osoba niepełnosprawna 583 zł, 
można  było  udzielić  pomocy  w  postaci  zasiłków  rodzinnych  oraz  dodatków  do  zasiłków 
rodzinnych.  Stwierdziła,  że  ważne  jest,  aby  osobom,  które  ubiegają  się  o  zasiłek  został
on przyznany zgodnie z ustawą. Nadmieniła, że jeżeli rodzina nie zakwalifikowała się dochodowo 
do świadczenia w postaci zasiłku rodzinnego, to automatycznie nie jest uprawniona do tego ażeby 
pobierać  wszelkie  dodatki  do  tych  zasiłków.  Dodała,  że  takie  działania  są  czasami  bardzo
źle postrzegane przez te rodziny, jednak niestety ustawodawca  tak skonstruował zapisy ustawy. 
Stwierdziła, że zasiłki rodzinne przysługują w zależności od wieku dziecka i są pod tym względem 
zróżnicowane: na dziecko do 5 roku życia otrzymuje się zasiłek w kwocie 68 zł, dzieci powyżej
5 roku życia  do ukończenia  18 roku życia  otrzymują  zasiłek  w kwocie  91 zł,  dzieci  w wieku 
powyżej  18 roku życia  do ukończenia  24 roku życia  otrzymują  98 zł.  Nadmieniła,  że  w skład 
świadczeń  rodzinnych  obok  zasiłku  rodzinnego  wchodzą  również:  zasiłki  pielęgnacyjne
i świadczenia pielęgnacyjne. Poinformowała, że zasiłek pielęgnacyjny wynosi 153 zł, a świadczenie 
pielęgnacyjne 520 zł  i  jest  przyznawane wówczas jeżeli  w rodzinie  jest osoba niepełnosprawna 
legitymująca się co najmniej umiarkowanym stopniem niepełnosprawności, bądź dziecko przed 16 
rokiem  życia,  które  ma  orzeczoną  niepełnosprawność  przez  Zespół  do  Orzekania 
Niepełnosprawności.,  a  świadczenie  to  jest  przyznawane  bez  względu  na  dochód.  Nadmieniła,
że ustawa o świadczeniach rodzinnych przewiduje tzw. becikowe  i dopuszcza dwa rodzaje tego 
świadczenia, a mianowicie: 

– becikowe,  które  jest  wypłacane  bez  względu  na  dochód  i  wiąże  się  tylko  z  tytułem 
urodzenia dziecka,

– becikowe,  które  może  zostać  przyznane  uchwałą  Rady  Miejskiej,  a  był  to  pomysł 
ustawodawcy, aby zapobiec niżowi demograficznemu.

Stwierdziła, że poza świadczeniami rodzinnymi, realizowane są również świadczenia alimentacyjne 
tzw. fundusz alimentacyjny. Powiedziała, że zadanie dotyczące funduszu alimentacyjnego polega 
na  tym,  iż  osobie  spełniającej  kryterium  dochodowe  tj.  725  zł,  w  stosunku  do  której  osoby 
najbliższe  nie  wywiązują  się  z  obowiązku  łożenia  na  utrzymanie  najbliższego  członka  rodziny 
zgodnie z Kodeksem Rodzinnym i Opiekuńczym, może zostać udzielona pomoc, jednak warunkiem 
jest posiadanie ustalonego prawa do pobierania świadczeń alimentacyjnych prze Sąd. Stwierdziła, 
że ustawy przewidują koordynację świadczeń, czyli Polska jako członek Unii Europejskiej bierze 
udział w koordynacji świadczeń. W związku z powyższym osoby legalnie pracujące poza granicami 
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naszego  kraju  są  uprawnione  do  pobierania  świadczeń  rodzinnych  w  krajach,
w  których  zamieszkują  bądź  wykonują  zatrudnienie.  Zauważyła,  że  świadczenia  rodzinne 
wypłacane w Polsce są bardzo niskie i  zazwyczaj  ludzie wybierają świadczenia  poza granicami 
kraju. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Radny  I.  Skupień  w  nawiązaniu  do  załącznika  nr  1  omawianej  informacji  zapytał,  czy  liczba 
świadczeń to liczba podjętych decyzji, wypłat?

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha  odpowiedziała, że tak. 

Radny I. Skupień zapytał, czy MOPS prowadzi statystykę,  jak to się przekłada na ilość osób?

Dyrektor  MOPS  pani  A.  Łasocha   powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  świadczenia  rodzinne
to  ok.  17.400  rodzin  jest  objętych  tą  formą  pomocy.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  fundusz 
alimentacyjny, to 260 rodzin jest objętych tym świadczeniem. 

Radny I. Skupień stwierdził, że nie chodzi mu o to, aby pani Dyrektor teraz przedstawiała te dane, 
jednak jeżeli ktoś będzie zainteresowanymi takimi informacjami, to czy uzyska taką informację. 

Dyrektor  MOPS  pani  A.  Łasocha  powiedziała,  że  taka  informacja  może  zostać  udzielona. 
Nadmieniła,  że  również  zewidencjonowana  jest  liczba  postępowań  wobec  dłużników 
alimentacyjnych, których jest na chwilę obecną 466. 

Radna  M.  Żebrak  stwierdziła,  że  w  załączniku  nr  2  do  informacji  są  przedstawione  wydatki
na  świadczenia  rodzinne  i  świadczenia  z  funduszu  alimentacyjnego  w  okresie  od  1.01.2011r.
do 28.02.2011r., a w zestawieniu są podawane wydatki za 2010r. 

Dyrektor  MOPS  pani  A.  Łasocha   powiedziała,  że  to  zapewne  jest  błąd  w  przepisywaniu,
gdyż załącznik nr 2 dotyczy roku 2011, czyli stycznia i lutego. 

Radna M. Żebrak zapytała, ile razy może być przyznany zasiłek z tytułu urodzenia dziecka?

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha powiedziała, że z automatu dostaje się 1.000 zł tzw. becikowego, 
natomiast jeżeli kryterium dochodowe nie przekracza 504 zł i 583 zł to można otrzymać drugi raz 
1.000 zł.  

Radna M. Żebrak zauważyła, że w informacji są zawsze jednakowe kwoty. Dodała, że urodzenie 
dziecka i z tego tytułu wypłacono 24 świadczenia, kwota tam jest podana i jednorazowa zapomoga 
85 zł. 

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha  powiedziała, że jedno świadczenie jest dodatkiem do zasiłku 
rodzinnego.  Zauważyła,  że  jeżeli  rodzina  nie  kwalifikuje  się  do  zasiłku  rodzinnego,
to  nie  ma  uprawnienia  do  tego.  Natomiast  zapomoga  o  której  mówi  pani  Radna  przysługuje 
wszystkim. 

Radny  M.  Balcer  zapytał,  czy  środki  przeznaczone  na  działalność  MOPS  w  ubiegłym  roku
były wystarczające oraz czy otrzymywana jest dotacja celowa na wypłatę świadczeń ?

Dyrektor  MOPS pani  A.  Łasocha  powiedziała,  że  środki  w ubiegłym roku były  wystarczające 
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dlatego,  że  MOPS  przyjął  taką  dewizę,  iż  nie  stosuje  rozdawnictwa.  Stwierdziła,  że  MOPS
nie  może  wchodzić  w  takie  granice  dystrybucji  środków  pomocowych  ,  gdyż  musi  te  środki 
racjonalnie wydatkować i pomagać osobom, które faktycznie tej pomocy potrzebują. Powiedziała, 
że każda rodzina, która wymagała pomocy w ubiegłym roku taką pomoc otrzymała. Zauważyła,
że  ma  nadzieję,  iż  ta  pomoc  była  wystarczająca,  a  w roku bieżącym  pomimo  tego,  że  budżet 
faktycznie jest ciężki pomoc będzie realizowana we właściwy sposób. Stwierdziła, że jeżeli chodzi 
o  pytanie  dotyczące  dotacji  celowej,  to  ta  część  zadań,  które  są  realizowane  przez  MOPS,
jest finansowania z dotacji społecznej. Nadmieniła,  że z dotacji społecznej  wypłacane są zasiłki 
rodzinne oraz zasiłki stałe i okresowe. 

Radny F.  Plutowski stwierdził, że w informacji jest napisane, iż w roku 2010 zrealizowano 51.830 
świadczeń  na  łączną  kwotę  7.594.312  zł.  Zapytał,  czy  ta  kwota  dotyczy  tylko  świadczeń 
alimentacyjnych?

Dyrektor  MOPS pani  A.  Łasocha  odpowiedziała,  że  nie.  Stwierdziła,  że  na  tą  kwotę  składają
się zasiłki określone w ustawie o świadczeniach rodzinnych oraz dodatki do zasiłków rodzinnych 
oraz fundusz alimentacyjny, w ramach którego wypłacane są świadczenia alimentacyjne dla osób, 
którymi rodzina nie wypłaca zgodnie z wyrokiem Sądu alimentów. 

Radny F.  Plutowski stwierdził,  że z tego wynika,  iż  MOPS wypłacił  wszystkie  świadczenia  na 
łączną kwotę 7.594.312 zł.

Dyrektor  MOPS pani  A.  Łasocha   powiedziała,  że  w ubiegłym roku wypłacił  tę  kwotę  Urząd 
Miasta. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  mieszkańcy  korzystający  z  zasiłków  rodzinnych, 
pielęgnacyjnych i innych mogą liczyć na terminowe wypłaty? 

Dyrektor MOPS pani A. Łasocha odpowiedziała, że tak. Powiedziała, że gdy przejmowała Biuro 
Spraw Społecznych spotkała się z zarzutami, iż świadczenia są wypłacane nieterminowo, jednak
w ubiegłym roku wszystkie świadczenia rodzinne i świadczenia z funduszu alimentacyjnego zostały 
wykonane w terminie.  Nadmieniła,  że na koniec roku wszystkie świadczenia zostały wypłacone 
zgodnie z terminami,  które danym osobom przysługiwały.  Nadmieniła, że wszystkie ewentualne 
zaległości,  które  są  w  resorcie  wynikają  z  postępowań  wobec  dłużników  czyli  nie  wiąże
się  to  z  wypłatą  świadczeń.  W  związku  z  powyższym  resort  nie  działa  na  szkodę  osób 
uprawnionych do otrzymywania świadczeń. Stwierdziła, że wszystko jest realizowane w terminach, 
a doświadczenia nabyte w latach ubiegłych i w okresach zasiłkowych przypadających na miesiące: 
sierpień, wrzesień, październik wpłynie na to, że nie będzie żadnych opóźnień  przy wydawaniu 
decyzji. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  podziękował  za  przedstawienie  tematu.  Następnie  ogłosił 
dwudziestominutową przerwę (od godz. 9.00 do godz. 9.20).
Po przerwie obrady zostały wznowione. 

Ad 4.
Informacja na temat bezpieczeństwa i porządku publicznego w Wodzisławiu Śląskim. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przywitał wszystkich przybyłych na sesję Rady Miejskiej gości. 
Następnie  poprosił  o  zabranie  głosu  pana  K.  Justyńskiego  Zastępcę  Komendanta  Powiatowego 
Policji w Wodzisławiu Śl. 
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Z-ca Komendanta Powiatowego Policji podinsp. K. Justyński przeprosił wszystkich za nieobecność 
Pana  Komendanta,  jednak  ze  względu  na  obowiązku  służbowe  nie  mógł  uczestniczyć
w  posiedzeniu  Rady  Miejskiej.  Poinformował,  że  informacja  KPP  była  wcześniej  omawiana
na posiedzeniu Komisji Prawa(...). Stwierdził, że jeżeli chodzi o działalność Komendy w zakresie 
spraw zawiązanych  z  przestępczością,  to  w roku 2010 na  terenie  działania  Komendy wszczęto 
3.657 spraw. Zauważył,  że  w toku prowadzonych postępowań stwierdzono na terenie  działania 
Komendy, iż w roku 2010 dokonano 3.800 przestępstw, natomiast w roku 2009 stwierdzono 4.029 
przestępstw.   Nadmienił,  że  przestępstw  o  charakterze  kryminalnym  w roku 2010  było  2.701,
a w roku 2009 – 2.541, a jeżeli chodzi o ilość przestępstw wykrytych, to w roku 2010 odnotowano 
1.489,  w 2009  –  1.567.  Stwierdził,  że  ogólnie  wykrywalność  przestępstw  na  terenie  działania 
Komendy w roku 2010 wyniósł  71,8% i  jest  to  większy  wskaźnik  wykrywalności  w stosunku
do  roku  2009,  który  wyniósł  66,7%,  czyli  rok  został  zamknięty  większą  wykrywalnością 
przestępstw. Powiedział, że jeżeli chodzi o wykrywalność przestępstw o charakterze kryminalnym 
to w KPP Wodzisław Śl. wynosiła 54,8%, a średnia na terenie Województwa Śląskiego wynosiła 
50,5%. Zauważył, że jeżeli chodzi o mierniki oceny efektywności pracy KPP w Wodzisławiu Śl.,
to główną pozycją określającą ocenę jest sposób w jaki udaje się odzyskać, ujawnić i zabezpieczyć 
mienie u osób podejrzanych i to jest jedno z głównych założeń pracy polskiej policji. Nadmienił,
że chodzi o to, aby w czasie pracy dążyć do tego, aby składniki majątkowe sprawców przestępstw 
zostały im w jak największym zakresie zostały odebrane. Dodał, że w roku 2010 w przeliczeniu
na  jednego  podejrzanego  taki  wskaźnik  wyniósł  477,7  zł  w  KPP  w  Wodzisławiu  Śl.,
a  w  Komendzie  Wojewódzkiej  –  456,6  zł.  W  związku  z  powyższym  wskaźnik,  który  udało
się uzyskać Komendzie był wyższy od  założonego na rok 2010. Stwierdził,  że bardzo ważnym 
elementem jeżeli chodzi o funkcjonowanie Policji jest poszukiwanie osób ukrywających się przed 
organami ścigania. Dodał, że  wykonywane jest zestawienie ilości osób poszukiwanych na dzień
1 stycznia z ilością osób poszukiwanych w dniu 31 grudnia i idea jest taka, aby ten współczynnik 
był mniejszy od zera, a założeniem było, aby osiągnąć przynajmniej wskaźnik 0,96. Natomiast KPP 
w Wodzisławiu Śl. udało się osiągnąć wskaźnik 0,92. Stwierdził, że jest to bardzo istotną częścią 
pracy, gdyż osoby, które się ukrywają przed organem ścigania zazwyczaj dokonują różnego rodzaju 
przestępstw, wykroczeń.  Dodał, że bardzo istotne jeżeli chodzi o pracę Policji jest jak najszybsze 
odnalezienie takiej osoby i odesłanie tam, gdzie Sąd ją skierował, czyli  najczęściej do zakładów 
karnych.  Powiedział,  że  wskaźnik  wykrywalności  przestępstw  w  7  podstawowych  kategoriach
tj.  przestępstwa,  które  dotykają  mieszkańców  powiatu,  miasta  w  sposób  bardzo  istotny
czyli  przestępstwa  rozbójnicze,  kradzieże,  kradzieże  z  włamaniem,  uszkodzenia  mienia, 
uszkodzenia  ciała.  Zauważył,  że  założeniem  było  osiągnięcie  wykrywalności  w  32%,  jednak 
Komendzie udało się osiągnąć wskaźnik 29,2%. Powiedział, że kolejną ważną sferą, jeżeli chodzi
o funkcjonowanie Policji to przestępstwa narkotykowe i z tego tytułu w roku 2010 wszczęto 39 
postępowań, co stanowiło o 9% więcej w stosunku do roku 2009. Dodał, że w toku prowadzonych 
postępowań stwierdzono popełnienie 122 czynów, w tym 7 czynów karalnych popełnionych przez 
osoby  nieletnie.  Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  postępowania  gospodarcze,  to  w  roku  2010 
prowadzono  201  postępowań  w  tym  18,9%  wszczęto  na  podstawie  własnych  materiałów 
operacyjnych.  W 2010 roku stwierdzono 25 przestępstw korupcyjnych,  natomiast  w 2009 roku 
stwierdzono 8 takich czynów. Wskaźnik dynamiki w przestępstwach korupcyjnych stwierdzonych 
wyniósł  312,5%. Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  zajęcie  mianie  ruchomego,  to  Policja  stara  się,
aby  te  składniki  majątkowe  u   sprawców  przestępstw  były  zabezpieczone.  W  roku  2010 
podejrzanym o  przestępstwa gospodarcze,  dokonano tymczasowego  zajęcia  mienia  ruchomego
o łącznej wartości 656.109 zł (2009 – 513.900zł). Wartość mienia zabezpieczonego w przeliczeniu 
na 1 podejrzanego w sprawach gospodarczych wynosi  4.288,29 zł.  Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi
o dział pionów prewencyjnych, to udało się zatrzymać na gorącym uczynku w roku 2010 – 392 
osoby w tym:
– dzielnicowi – 60 osób,
– funkcjonariusze ogniwa patrolowo-interwencyjnego – 277 osób,
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– policjanci ruchu drogowego – 54 osoby, 
– inne służby – 1.
Natomiast w roku 2009 zatrzymano 369 osób, czyli nieco mniej, aniżeli w roku 2010. Powiedział, 
że jeżeli chodzi o mandaty karne, to w  roku 2010 nałożonych zostało 7.668 mandatów. Stwierdził, 
że środki oddziaływania pozakarnego, czyli tam gdzie nie stosowano grzywny, zakończono kwestię 
wykroczenia pouczeniem, w ten sposób zakończono 308 spraw w roku 2010, a w roku 2009 – 441. 
Powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  reakcję  wobec  sprawców  wykroczeń,  czyli  wszystkie  działania 
policjantów  w  wyniku  ujawnionych  wykroczeń  popełnianych  przez  mieszkańców  Miasta,
to  tego  rodzaju  ujawnionych  wykroczeń  w  roku  2010  było  9.100.  Nadmienił,  że  wśród  tych 
wykroczeń  szczególną  grupę  stanowią  wykroczenia  uciążliwe  społecznie.  Dodał,  że  w  ramach 
reakcji  są rozpoznawane wykroczenia,  które bardzo często dotykają  mieszkańców,  są to  rzeczy
o  których  bardzo  często  policja  jest  informowana  przez  mieszkańców,  m.in.  zakłócenie  ładu
i  porządku  w  miejscach  publicznych  czy  spoczynku  nocnego;  niszczenie  mienia;  wybryki; 
używanie  słów  wulgarnych  w  miejscach  publicznych;  zaśmiecanie  terenu.  Powiedział,
że  jeżeli  chodzi o przestępczość  nieletnich,  to w roku 2010 odnotowano ich 2.613. Nadmienił,
że to jest tematyka wszystkim policjantom bliska, dlatego starają się bardzo mocno w tym obszarze 
pracować.  Dodał,  że  w policji  panuje  przekonanie,  iż  właściwy nacisk  na  młodych  ludzi,  taki 
pozytywny nacisk będzie skutkował tym, iż w przyszłości ci młodzi ludzie już jako osoby dorosłe 
będą potrafiły funkcjonować w otoczeniu nie naruszając przy tym obowiązujących norm prawnych. 
Stwierdził, że w roku 2010 na terenie działania Komendy ogółem odnotowano 262 czyny karalne 
popełnione przez 146 nieletnich. Powiedział, że również prowadzone są działania profilaktyczne, 
gdzie  policjanci  starają  się  dotrzeć  do  jak  największej  ilości  młodych  ludzi  w  różnych 
środowiskach. Nadmienił,  że w roku 2010 przeprowadzono 157 spotkań z młodzieżą,  7 spotkań
z  rodzicami,  52  spotkania  z  pedagogami,  oraz  przeprowadzono  2  szkolenia  dla  pedagogów
i  nauczycieli.  Dodał,  że  we  wszystkich  powyższych  spotkaniach  brało  udział  3.820  osób. 
Stwierdził,  że jeżeli chodzi o imprezy masowe, to jest to temat bardzo istotny zwłaszcza,  jeżeli 
chodzi o część terenu służbowego, jakim jest miasto Wodzisław Śl. Nadmienił, że policja 22 razy 
zabezpieczała imprezy masowe w tym: 15 meczy MKS Odra Wodzisław, 6 - GKS „Piast” Gliwice
i 1 inną imprezę. Zauważył, że również inne imprezy są zabezpieczane na terenie Miasta i Powiatu 
przez  funkcjonariuszy.  Dodał,  że  spraw,  które  zakończyły  się  skierowaniem wniosku  do  Sądu
o ukaranie  w roku 2010 było  1.124. Stwierdził,  że mierzony jest  również czas  pracy jednostki
czy policjantów. Dodał, że jest to bardzo istotny miernik, gdyż ma bezpośredni wpływ na ocenę 
pracy  Policji.  Powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  funkcjonowanie  Policji  na  terenie  Województwa 
Śląskiego, to w terenie miejskim interwencja powinna być podjęta w czasie 19 minut, a w terenie 
wiejskim  do  22  minut.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  Komendę  to  w  ubiegłym  roku  te  mierniki 
wyglądały  następująco:  średnia  reakcja  na  zdarzenie  miejskie  wyniosła  14´44´´,  a  w  terenie 
wiejskim 20´43´´.  Dodał,  że średnia w roku 2010 na terenie Województwa wyniosła:  w terenie 
miejskim 17´10´´, a w terenie wiejskim 22´22´´. Stwierdził, że jeżeli chodzi o czas oczekiwania na 
połączenie z numerem alarmowych 112 lub 997, to na terenie Wodzisławia Śl. - 2,5s., a na terenie 
Województwa – 12,9s. Stwierdził, że jeżeli chodzi o kwestię bezpieczeństwa na drogach to w roku 
2010 w porównaniu do roku 2009 nastąpił spadek ilości wypadów drogowych (mniej o 5, tj. spadek 
o 4,00%), spadek ilości osób rannych (mniej o 14, tj. spadek o 9,33%) oraz spadek ilości ofiar 
śmiertelnych (mniej o 2, tj. spadek o 15,38%). Natomiast kolizji odnotowano 1250 tj. o 72 więcej - 
wzrost o 6,1%, czyli łącznie odnotowano 1370 zdarzeń drogowych, a więc więcej o 67 zdarzeń,
tj.  wzrost  o  5,14%.  Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  nietrzeźwych  kierowców,  to  wypadków 
drogowych z ich udziałem odnotowano 19, zdarzeń gdzie były osoby zabite – 1, zdarzeń gdzie były 
osoby ranne  –  21.  Dodał,że  sprawców kolizji  drogowych,  którzy  byli  pod  wpływem alkoholu 
odnotowano 76. Stwierdził, że również odnotowano zdarzenia z udziałem nietrzeźwych pieszych: 2 
zdarzenia – wypadki drogowe, 2 zdarzenia – gdzie byli ranni, 8 zdarzeń – gdzie byli sprawcami 
kolizji drogowych,  ogólnie odnotowano 10 zdarzeń z udziałem nietrzeźwych pieszych. Powiedział, 
że przygotowane zostało również zestawienie wypadków od 1983r. do 2010r. i z przedstawionego 
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materiału wynika, iż nastąpił znaczny spadek zdarzeń drogowych, gdyż w roku 1983, tych zdarzeń 
było 183, a w roku 2010 – 120. Dodał, że rok 2010 był rokiem, kiedy tych wypadków na terenie 
działania Komendy było najmniej. Stwierdził, że tendencja odwrotna jest jeżeli chodzi o kolizje 
drogowe, gdyż w roku 1983 odnotowano 103 kolizje, a w roku 2010 – 1.250 kolizji. Zauważył,
że kolizji drogowych z roku na rok przybywa, co wiąże się z tym, że z roku na rok uczestników 
ruchu drogowego jest więcej. Powiedział, że jeżeli chodzi o osoby ranne, to są okresy kiedy jest ich 
więcej, ale są i takie kiedy tych zdarzeń jest mniej. Zauważył, że w roku 1983 rannych było 190,
a w roku 2010 – 136 rannych i właśnie w roku 2010 było najmniej rannych na naszych drogach. 
Stwierdził, że jeżeli chodzi o osoby zabite w wypadkach drogowych, to odnotowuje się spadek. 
Zauważył,  że  w  roku  1983  zabitych  było  36,  a  w  roku  2010  –  1.  Powiedział,  że  policjanci
w zakresie ruchu drogowego prowadzą bardzo szeroką profilaktykę. Dodał, że w roku 2010 w tym 
temacie  odbyło  się  bardzo  dużo  spotkań  tj.  32  spotkania  oraz  28szkoleń,  egzaminów na  kartę 
rowerową odbyło się 59, a na  kartę motorowerową -78. Stwierdził, że ogólnie policjanci w zakresie 
ruchu  drogowego  nałożyli  5.502  mandaty,  skierowali  445  wniosków  o  ukaranie  do  Sądu,
czyli  łącznie  ujawniono  i  skierowano  do  ukarania  5.947  spraw.  Powiedział,  że  jeżeli  chodzi
o nietrzeźwych kierujących to w roku 2010 ujawniono 544 osoby, tj. o 45 więcej niż w roku 2009; 
nietrzeźwych pieszych – 12 osób, tj. o 29 mniej niż w roku 2009. Stwierdził, że Komenda stara
się  pracę  tak  planować,  aby  ujawnić  jak  najwięcej  osób  nietrzeźwych  zanim  doprowadzą
do jakiegokolwiek nieszczęścia. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, ilu funkcjonariuszy pracuje, aby zostały osiągnięte takie wyniki?

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji podinsp. K. Justyński powiedział, że etatowo w Powiecie 
jest 271 policjantów, jednak faktycznie zawsze jest mniej, bo problem wakatów dotyka całą Polskę. 
Dodał, że w zależności od okresu tych wakatów jest raz mniej, raz więcej.   

Radna T. Rybka zapytała, czy z statystyk Komendy wynika, iż są w Mieście jakieś miejsca czy dzielnice, 
gdzie jest wyższy stopień wandalizmu, rozbojów? 

Z-ca  Komendanta  Powiatowego  Policji  podinsp.  K.  Justyński  powiedział,  że  gdyby  stwierdził,
że jest jedno czy kilka miejsc na terenie Miasta, gdzie jest tylko niebezpiecznie, to świadczyłoby 
tylko źle o Komendzie,  a policjanci musieliby odejść. Stwierdził,  że co dwa tygodnie dokonuje
się  systematycznie  oceny  ilości  zdarzeń  w  zakresie  przestępstw  na  terenie  Miasta.  Zauważył,
że  poddawane  są  szczegółowej  analizie  zarówno  miejsca  gdzie  doszło  do  największej  liczby 
przestępstw, godziny w jakich mogło dojść do tych przestępstw i na bazie takich analiz następuje
od razu rozlokowanie policjantów.  Stwierdził,  że nie może odpowiedzieć na to pytanie.  Dodał,
że  jest  to  nieustanna  praca,  jeżeli  jest  gdzieś  źle  to  wysyłanych  jest  większa  ilość  policjantów
w określonych  godzinach,  jednak po  jakimś  czasie  w takich  miejscach  jest  mniej  przestępstw,
a w innych miejscach ich ilość rośnie. 

Radna T.  Rybka stwierdziła,  że  przedmówca  odpowiedział  bardzo dyplomatycznie.  Zauważyła,
że na podstawie interwencji, ilości zgłoszeń zapewne Policja ma jakieś statystyki, które obrazują
te  niebezpieczne  punkty w Mieście.  Zapytała,  czy takiej  informacji  stricte  nie  może  referujący 
podać?

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji podinsp. K. Justyński stwierdził, że nie może odpowiedzieć, 
bo  interweniuje  się  niekoniecznie  tam,  gdzie  są  miejsca  publiczne.  Powiedział,  że  faktycznie 
policjanci są wzywani tam gdzie są duże skupiska, blokowiska, czy centrum Miasta. Nadmienił,
że  ok.  50%  podejmowanych  interwencji,  to  interwencje  w  miejscu  zamieszkania,  w  domach. 
Stwierdził, że ciężko powiedzieć, że tam jest źle, gdyż niekoniecznie interwencje, które są w domu 
są problemem, który przekłada się na poczucie konkretnego zagrożenia przez osoby mieszkające
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na danym osiedlu. Powiedział, że ze względu na ilość interwencji najczęściej występują na dużych 
osiedlach i w centrum – Rynek. 

Radny  F.  Plutowski  zauważył,  że  w  swojej  wypowiedzi  referujący  podał,  iż  odnotowano  100 
przestępstw  narkotykowych  wśród  nieletnich.  W  związku  z  powyższym  mówiący  zapytał,
czy złapano dilera narkotyków? 

Z-ca  Komendanta  Powiatowego Policji  podinsp.  K.  Justyński  powiedział,  że  należy  się  pewne 
sprostowanie, gdyż dokonano 122 przestępstw narkotykowych, a osoby nieletnie dokonały takich 
czynów 7. Nadmienił,  że w większości tych przestępstw dokonywały osoby dorosłe. Stwierdził,
że oczywistą rzeczą jest , że Policja nie koncentruje się na tym końcowym odbiorcy jednej działki,
a  zawsze  stara  się  docierać  do  osób,  które  przede  wszystkim  zakupują  towar,  aby  później
go rozprowadzić. Dodał, że wśród tej ilości postępowań o której wcześniej mówił jest grupa takich 
spraw, gdzie zarzuty otrzymały osoby, które rozprowadzały narkotyki. Powiedział, że w ubiegłym 
roku  było  kilku  dilerów  ustalonych  i  ukaranych.  Natomiast  kilka  lat  wcześniej  na  terenie 
Wodzisławia  Śl.  takich osób było  więcej  i  być  może dzięki  temu,  iż  takie  osoby chciały sobie 
uczynić tego typu działanie jako główne źródło dochodu zostały w miarę szybko zdiagnozowane
i  pociągnięte  do  odpowiedzialności,  a  obecnie  przebywają  w  zakładach  karnych.  Dodał,
że na terenie Miasta nie odrodziła się jakaś grupa, aczkolwiek nie jest tak, że Miasto czy Powiat
jest wolne od tego rodzaju zagrożeń. Stwierdził, że Policja zawsze stara się dochodzić do źródeł,
do dilerów. 

Radny  I.  Skupień  powiedział,  że  ostatnio  bardzo  medialnym  tematem  jest  problem  bandytów 
stadionowych  w  kontekście  zbliżającego  się  EURO  2012.  Zapytał,  czy  według  referującego
ten problem przenikania struktur przestępczych i tzw. grup kibiców; tak bardzo widoczny w dużych 
skupiskach miejskich typu Poznań, Kraków, Wrocław; w jakimś stopniu dotyczy Wodzisławia Śl., 
czy tego typu trendy odnotowuje się w tych środowiskach ?

Z-ca  Komendanta  Powiatowego  Policji  podinsp.  K.  Justyński  powiedział,  że  monitorowanie 
środowisk kibiców, jest  kwestią  bardzo istotną w pracy całej  Policji  polskiej,  m.in.  ze względu
na trwające  przygotowania  do  Mistrzostw Europy.  Stwierdził,  że  obecnie  nie  może  stwierdzić,
iż wśród kibiców wodzisławskich, w jakiś sposób zorganizowany przenikały struktury przestępcze 
się  znajdują.  Nadmienił,  że nie  oznacza to,  iż wśród osób podejrzanych,  które były sprawcami 
przestępstw na terenie Miasta nie było kibiców. 

Radny M. Balcer powiedział, że powinny zostać wyznaczone patrole policji, którzy będą częściej 
jeździć  ulicami:  Mszańską  i  Turską.  Zauważył,  że  na  ul.  Mszańskiej  znajduje  się  wiadukt,
gdzie  dopuszczalny  tonaż  wynosi  15  ton,  a  przejeżdżają  tam samochody  o  masie  ok.  50  ton,
na  dodatek przekraczając  dozwoloną szybkość.  Nadmienił,  że  samochody ciężarowe wywożące
z  terenów  po  byłej  KWK  1  Maja  muł  powodują  bardzo  duże  zabrudzenie  ul.  Teligi,
dlatego zasadnym byłoby, aby były oczyszczane koła przed wyjazdem samochodów. 

Z-ca  Komendanta  Powiatowego  Policji  podinsp.  K.  Justyński  powiedział,  że  uwagi  Radnego 
zostaną uwzględnione. 

Radny R. Zalewski zapytał,  czy w tym roku są jakieś plany inwestycyjne dotyczące połączenia 
siedzib i utworzenia jednej głównej Komendy na Jedłowniku? Stwierdził, że na osiedlach: XXX-
lecia, Piastów i zapewne innych też, są mieszkańcy którzy notorycznie uskarżają się na młodzież, 
która  nie  zawsze  zachowuje  się  jak  powinna.  Zauważył,  że  mieszkańcy  uważają,  iż  pomimo 
zgłaszania tych problemów Policji, te problemy pozostają, a w dodatku młodzież w ramach odwetu 
dokonuje  jeszcze  jakichś  działań.  Zapytał,  w  jaki  sposób  powyższy  problem  rozwiązać,
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co tym mieszkańcom można doradzić?

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji podinsp. K. Justyński stwierdził,  że tematyka blokowisk, 
młodzieży  na  blokowiskach  praktycznie  od  kilku  lat  jest  tematem  ciągle  żywym.  Powiedział,
że  Policja  rozumie,  iż  jest  to  uciążliwe  dla  mieszkańców.  Nadmienił,  że  miejsca,
które są wskazywane przez mieszkańców, przez spółdzielnie wynikają z prowadzonej przez Policję 
analizy zdarzeń. Dodał, że Komenda stara się, aby w tym miejscach Policjanci byli jak najczęściej, 
chociaż  nie  ma  takich  fizycznych  możliwości,  aby patrole  były  tam cały czas  chociaż  chciano
by,  aby  tak  było  jednak  jest  to  nie  wykonalne  przy  zestawieniu  sił,  które  są  w  Komendzie.
W związku  z  powyższym  Policja  stara  się  reagować  i  to  jest  podstawowa zasada.  Stwierdził,
że  jeżeli  jest  zgłoszenie  to  Policja  stara  się  je  obsłużyć  do  końca,  a  jeśli  wobec  sprawców 
wykroczeń,  przestępstw można wyciągnąć konsekwencje, to zawsze to jest robione. Powiedział,
że  również  ceniona  jest  pomoc  mieszkańców,  tam gdzie  mieszkańcy widzą,  przekazują  szybką 
informację,  że  coś  się  dzieje,  a  Policja  stara  się  szybko  interweniować,  tak  aby  zatrzymać 
sprawców.  Mówiący  poprosił,  aby  osoby,  które  reagują,  działają  były  konsekwentne
w tym działaniu, gdyż tylko i wyłącznie konsekwencja doprowadzi do poprawy w tym zakresie. 
Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  kwestie  remontowe,  to  jak  wszyscy  doskonale  wiedzą  sytuacja 
budżetowa,  zwłaszcza  w  strukturze  finansów  publicznych  jest  zła  i  dotyka  również  Policję. 
Powiedział, że jeżeli chodzi o kwestię zmiany komendy i ulokowania wszystkich biur w jednym 
budynku,  to  Komenda  nie  jest  w  stanie  tego  udźwignąć.  Zauważył,  że  jeżeli  Radni  pomogą 
Komendzie w sposób znaczny to jest jakaś szansa, iż wszystko znajdzie się w jednym budynku. 
Zauważył, że były w tym temacie plany Komendy, jednak wymagały one nakładów i 2 lata temu
 w tym zakresie  również  prowadzone były  działania,  aby na kawałku działki  dobudować jakiś 
budynek  i  wtedy  cała  Komenda  byłaby  w  jednym  miejscu.  Dodał,  że  zabrakło  środków 
finansowych  na  realizację,  a  obecnie  mówiący nie  jest  w stanie  powiedzieć  kiedy ewentualnie 
mogłoby się to stać.  

Radny E.  Chłapek powiedział,  że  2  lata  temu w Dzielnicy  Kokoszyce  w pomieszczeniu  Rady 
Dzielnicy prowadzone były dyżury Policji, jednak jakiś czas temu zostało to zaniechane. Zapytał, 
czy są jakieś przeciwwskazania,  aby dzielnicowy przynajmniej  raz w miesiącu przez 2 godziny
w tym pomieszczeniu  pełnił  dyżury?  Nadmienił,  że  z  takim zapytaniem zwracają  się  do niego 
również mieszkańcy. 

Z-ca  Komendanta  Powiatowego  Policji  podinsp.  K.  Justyński  powiedział,  że  według  niego
nie ma żadnych przeciwwskazań.  Dodał,  że Komenda stara się zawsze wyjść do mieszkańców. 
Nadmienił, że jeżeli dzielnicowy miałby być na miejscu i ma to pomóc, to można powrócić do tego. 
Mówiący poprosił  o  przekazanie  informacji  w jakich  godzinach  byłby  dostępność  tego  lokalu, 
następnie  temat  zostanie  rozważony i  nie  powinno być  problemów.  Stwierdził,  że  dzielnicowy
jest po to, aby pracować z mieszkańcami. 

Radny E. Chłapek zapytał, czy Rada Dzielnicy ma z tym tematem wystąpić na piśmie do Komendy, 
czy wystarczy przeprowadzić rozmowę telefoniczną z dzielnicowym?

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji podinsp. K. Justyński powiedział, że można telefoniczne, 
natomiast dzielnicowy skontaktuje się z przełożonym, aby ten temat domknąć. 
Nikt więcej nie miał pytań. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił  o  zabranie  głosu  panią  Ewę  Świątkowską-Stec 
Prokuratora w Prokuraturze Rejonowej w Wodzisławiu Śl. 

Prokurator  pani  E.  Świątkowska-Stec  powiedziała,  że  została  wydelegowana  do przedstawienia 
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krótkiej  informacji  na  temat  wyników  pracy  Prokuratury  w  ubiegłym  roku.  Stwierdziła,
że  większość  danych  pokrywa  się  z  danymi  przedstawionymi  przez  Zastępcę  Komendanta. 
Powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  stan  kadrowy Prokuratury,  to  wiele  się  nie  zmieniło,  przybyło 
dwóch  nowych  asesorów  oraz  jeden  prokurator,  tzn.  jeżeli  chodzi  o  jednostkę
jaką jest wodzisławska prokuratura, jest to spory zastrzyk kadrowy. Zauważyła, że w sumie pracuje: 
13 prokuratorów, 2 asesorów i 14 urzędników oraz innych pracowników. Nadmieniła, że w Dziale 
Śledczym pracowało 5 prokuratorów, a w Dziele  Dochodzeniowo-Śledczym – 10 prokuratorów 
(asesorów).  Stwierdziła,  że  w  roku  2010  odnotowano  ogólny  spadek  liczby  postępowań 
stwierdzonych  w  stosunku  do  roku  2009,  tzn.  w  roku  2010  odnotowano  3800  przestępstw,
a w roku 2009 – 4029. Powiedziała,  że w roku 2010 w stosunku do roku 2009 wzrosła liczba 
przestępstw  z  kategorii:  kradzieże  mienia,  kradzieże  z  włamaniem  –  o  12,8%;  prowadzenia 
pojazdów w stanie nietrzeźwości – o 10%; przestępstw „rodzinnych”. Stwierdziła, że jeżeli chodzi 
o środki zapobiegawcze, jakie stosowano w roku 2010 to: dozór policyjny – zastosowany wobec 
206 podejrzanych  w tym w 2  przypadkach  dozór  policyjny  połączono  z  nakazem opuszczenia 
mieszkania zajmowanego wspólnie z pokrzywdzoną; poręczenie majątkowe – zastosowane wobec 
14 podejrzanych; tymczasowe aresztowania – zastosowano wobec 67 osób, w tym 19 do listów 
gończych;  wydano  postanowienia  o  zabezpieczeniu  majątkowym  –  37  o  wartości  223.979  zł. 
Dodała, że nakłoniono podejrzanych do dobrowolnego naprawienia szkody uzyskując z tego tytułu 
wpłatę  w  łącznej  wysokości  13.274  zł.  Stwierdziła,  że  prokuratorzy  uczestniczyli  w  1054 
wokandach. Nadmieniła, że prowadzona jest również działalność pozakarna, szczególnie w ramach 
postępowań  cywilnych  i  administracyjnych.  Dodała,  że  szczególnie  zajmuje  się  nieletnimi,
m.in. są kierowane do sądu wnioski o pozbawienie władzy rodzicielskiej, o ubezwłasnowolnienie. 
Zauważyła,  że  prowadzona  jest  również  działalność  profilaktyczna,  prokuratorzy  uczestniczą
w spotkaniach do udziału w których zostaną poproszeni, tj. w prelekcjach w szkołach, w zespołach 
interdyscyplinarnych. Powiedziała, że pisemną informację złoży na ręce Przewodniczącego Rady 
Miejskiej. 

Nikt nie miał pytań. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zabranie głosu panią Ewę Tatarczyk Przewodniczącą 
Wydziału II Karnego Sądu Rejonowego w Wodzisławiu Śl. 

Przewodnicząca  Wydziału  II  Karnego pani  E.  Tatarczyk  powiedziała,  że w Sądzie  Rejonowym
w  Wodzisławiu  Śl.  istnieją  dwa  Wydziały  karne,  tj.  Wydział  II  karny  i  Wydział  IV  karny. 
Zauważyła,  że  różnica  pomiędzy  tymi  wydziałami  jest  terytorialna,  gdyż  Wydział  II  Karny 
obejmuje  swoją  właściwością  miasto  Wodzisław  Śl.  i  Radlin,  natomiast  Wydział  IV  Karny 
wszystkie pozostałe gminy i miasta powiatu. Poinformowała, że w tych dwóch Wydziałach orzeka 
10  sędziów karnych,  a  Prezes  Sądu jest  również  sędzią  karnym.  Stwierdziła,  że  najczęstszymi 
sprawami,  są sprawy osób nietrzeźwych, tj.  w 2010r. skazano z art.  178 ( powyżej  0,5 promila
w wydychanym powietrzu) 327 sprawców, w tym 161 rowerzystów.  Powiedziała, że inne sprawy 
to:  kradzieże,  oszustwa,  włamania,  wypadki.  Stwierdziła,  że  ogólnie  przestępczość  kryminalna
na terenie  Powiatu  w skali  kraju nie  jest  duża.  Zauważyła,  że  dużym zainteresowaniem cieszy
się  problematyka  sprawców  przemocy  w  rodzinie,  jednakże  pomimo  włożonego  wysiłku 
Prokuratury i Policji w te sprawy, często długi upływ czasu od zajścia zdarzenia do wpłynięcia aktu 
oskarżenia  powoduje,  iż  w  wielu  wypadkach  pokrzywdzeni  wycofują  oskarżenie.  Stwierdziła,
że zajmowano się w ubiegłym roku sprawami dot. wykroczeń, których w ubr. było 2070 i głównie 
były to wykroczenia z art. 52 §2 – zakłócenie spokoju w stanie nietrzeźwym i nie tylko, również np. 
kolizje drogowe. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  powiedział,  że  jest  taka teoria,  iż  nieuchronność kary i  szybka 
nieuchronność kary, jest jakimś postanowieniem. Zapytał, jak to wygląda w Sądach Karnych, czy 
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długo czeka się na tego typu osądzenie, czy jest to jakiś przewlekły proces? 

Przewodnicząca  Wydziału  II  Karnego  pani  E.  Tatarczyk  powiedziała,  że  sytuacja  kadrowa
nie tylko w Sądzie w Wodzisławiu Śl., ale na terenie całego kraju jest jaka jest,  a duży nacisk 
kładzie się na prawidłową obsadę sędziów orzekających. Nadmieniła, że w przeciągu 4 lat wyniki 
pracy polepszyły się, a sprawy od wpływu do Sądu do rozprawy trwają do 2 miesięcy. Nadmieniła, 
że stosowane są również uproszczone metody,  wydaje się nakazy na posiedzeniach niejawnych, 
jednak nie zawsze tak można robić.    

Przewodniczący  Rady Miejskiej  zapytał,  czy został  wydany jakiś  nakaz  w stosunku do  kibica,
który ma np. zakaz wstępu na stadion?

Przewodnicząca  Wydziału  II  Karnego  pani  E.  Tatarczyk  powiedziała,  że  obecnie  tych  spraw
jest  zdecydowanie  mniej,  być  może  związane  jest  to  ze  spadkiem  Odry  do  I  Ligii.  Dodała,
że  obecnie  sytuacja  się  zmieniła,  bo  kiedyś  było  to  wykroczenie,  a  teraz  jest  to  przestępstwo. 
Zauważyła,  że  ostatnio  po  meczu  Piasta  ukarano  kibiców,  jednak  było  to  chyba  w  trybie 
uproszczonym i nie było wydanego nakazu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że obecnie jest tak, iż mają być zakładane tzw. obroże 
na nogi i ręce. Zapytał, czy również ma to miejsce w Wodzisławiu Śl.? 

Przewodnicząca  Wydziału  II  Karnego  pani  E.  Tatarczyk  powiedziała,  że  są  wytypowane
jakieś okręgi, jednak w Wodzisławiu Śl. nie ma to jeszcze miejsca. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  jeżeli  ktoś  chciałby  odbyć  taką  karę  to  musi 
wyjechać do danego okręgu?

Przewodnicząca  Wydziału  II  Karnego  pani  E.  Tatarczyk  odpowiedziała,  że  nie.  Stwierdziła,
że  wykonuje karę zwykle Sąd, który tę karę nałożył, więc nie można sobie wyjechać.  
 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zauważył,  że  z  Wodzisławia  zniknął  Sąd  Okręgowy  Wydział 
Karny.  W związku  z  powyższym,  czy  to  rzutuje  na  pracę  Sądu  Rejonowego  Wydział  Karny,
czy ma to jakiś związek?  

Przewodnicząca Wydziału II Karnego pani E. Tatarczyk powiedziała, że została utrudniona praca, 
gdyż  gdy  w  Wodzisławiu  był  oddział  zamiejscowy  Sądu  Okręgowego  następowała  szybsza 
wymiana akt. Dodała, że nie jest to jakiś problem doniosły. 

Radny M. Ganita  stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o art.  178a),  czyli  jazda pod wpływem alkoholu,
bądź sprawca zdarzenia zbiegł z miejsca wypadku. Zapytał,  w jakim procencie te postępowania 
sądowe  kończą  się  dobrowolnym  poddaniu  się  karze  przez  oskarżonego?  Dodał,  że  chodzi
mu o art. 335, gdyż to też ma wpływ na uproszczenie procedury i szybkość postępowań. 

Przewodnicząca  Wydziału  II  Karnego pani  E.  Tatarczyk  powiedziała,  że  §178a)  1  i  2  dotyczy 
rowerzystów,  a  te  sprawy  chyba  są  najłatwiejsze,  gdyż  jest  wynik  z  badania  alkomatu
czy też wyniki z pobrania krwi. Nadmieniła, że rzadko zdarzają się osoby, które się nie przyznają. 
Stwierdziła,  że  art.  335  jest  skróconą  formą  dogadania  się  prokuratora  z  oskarżonym,  a  akt 
oskarżenia zawiera już dany wniosek o ukaranie, natomiast Sąd go tylko zatwierdza. Dodała, że Sąd 
rozpatruje dużo spraw, jeżeli chodzi o dobrowolne poddanie się karze w trybie art. 387 oraz wydaje 
nakazy. Stwierdziła, że ok. 70-80% spraw jest w tych trybach rozpatrywanych. 

15



Nikt więcej nie miał pytań. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił  o  zabranie  głosu  pana  Rafała  Adamczyka  Zastępcę 
Komendanta Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wodzisławiu Śląskim. 

Z-ca Komendanta KPPSP pan R. Adamczyk powiedział, że w Komendzie są 102 etaty i obecnie nie 
ma  problemów  z  wakatami,  chociaż  zdarzają  się  okresy  kiedy  duża  ilość  strażaków  odchodzi
na  emerytury  i  miało  to  miejsce  w  ciągu  ostatnich  3  lat.  Dodał,  że  obecnie  jest  okres,  kiedy 
odbywają  się  cykle  szkoleń  dla  nowych  ludzi.  Stwierdził,  że  w  Wodzisławiu  Śl.  jednostka 
ratowniczo-gaśnicza, która bezpośrednio zajmuje się działaniami ratowniczymi stanowi 46 etatów 
oraz 6 etatów związanych z obsługą stanowiska kierowania,  gdzie przyjmowane są i kierowane 
zastępy  działań  ratowniczych,  jak  i  przyjmowane  wszystkie  zgłoszenia  alarmowe.  Powiedział,
że  poza  Państwową  Strażą  Pożarną  działalnością  i  ochroną  przeciwpożarową  w  Powiecie
jak i całym kraju zajmują się jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych. Nadmienił, że na terenie 
Miasta Wodzisławia Śl. jest 5 jednostek OSP, z czego dwie są włączone do Krajowego Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego.  Dodał,  że  jednostkom  OSP  należącym  do  Krajowego  Systemu 
Ratowniczo-Gaśniczego,  są  stawiane  bardzo  wysokie  wymagania  co  do  wyposażenia
tych  jednostek oraz poziomu wyszkolenia  strażaków i  nadzoru  nad jej  funkcjonowaniem przez 
KPPSP. Nadmienił, że jednostki OSP z terenu Wodzisławia Śl. prezentują bardzo wysoki poziom 
zarówno wyszkolenia, jak i dyspozycyjności. Stwierdził, że rok ubiegły był rokiem wyjątkowym 
pod względem ilości  zdarzeń, gdyż odnotowano ich 1945 na terenie Powiatu,  a w roku 2009 – 
1277,  czyli  o  ok.  600  zdarzeń  więcej  zaistniało  w  roku  2010.  Dodał,  że  było  to  związane
z  gwałtownymi  opadami  deszczu.  Nadmienił,  że  na  terenie  Miasta  były  572  interwencje
i  jest  to największa ilość interwencji  w stosunku do innych gmin z terenu Powiatu.  Stwierdził,
że  największe  obciążenie  było  w  miesiącu  maju,  kiedy  to  opady  deszczu  były  największe,
wtedy też było najwięcej podtopień, zalań posesji i budynków. Nadmienił, że  tylko w miesiącu 
maju odnotowano 577 interwencji,  wtedy też 50% załogi cały czas pracowała,  a na stanowisku 
przyjmującym  i  kierującym  zamiast  jednego  funkcjonariusza,  w  tym  okresie  pracowało  4 
funkcjonariuszy.  Dodał,  że  w roku ubiegłym w wyniku gwałtownych  opadów atmosferycznych
w całym Powiecie było aż 825 interwencji.  Powiedział,  że KPPSP prowadzi również szkolenie
i  doskonalenie  zawodowe  dla  członków  OSP.  Zauważył,  że  funkcjonariusze  KPPSP  swoje 
kwalifikacje  uzyskują  w  szkołach  państwowych,  a  obowiązkiem  Komendy  Powiatowej
jest szkolenie członków OSP. Poinformował, że w roku 2010 KPPSP przeszkoliła w sumie 260 
członków OSP, z czego w Mieście – 61. Stwierdził, że KPPSP w ramach nadzoru nad jednostkami 
OSP  przeprowadza  tzw.  inspekcje  gotowości  operacyjnej  w  jednostkach,  które  mają  na  celu 
sprawdzić  stan  wyposażenia  i  dyspozycyjność  tychże  jednostek.  Dodał,  że  w  roku  2010 
przeprowadzono 38 inspekcji. Powiedział, że poza działalnością stricte związaną z ratownictwem 
KPPSP  w  Wodzisławiu  Śl.  zajmuje  się  prowadzeniem  działalności  kontrolno-rozpoznawczej,
czyli  przeprowadzane  są  kontrole  pod  względem przestrzegania  przepisów  przeciwpożarowych 
głównie  w obiektach  użyteczności  publicznej.  Poinformował,  że  w roku 2010 przeprowadzono
na terenie Wodzisławia Śl. 38 kontroli w tym 6 kontroli związanych z odbiorem nowych obiektów, 
bądź  po  modernizacji,  7  kontroli  podstawowych,  5  kontroli  sprawdzających  oraz  8  kontroli 
doraźnych. Nadmienił,  że działalność kontrolno-doraźna prowadzona jest na podstawie rocznego 
planu kontroli zatwierdzanego przez Komendanta, a sporządzanego na podstawie analizy zagrożeń 
bezpieczeństwa.  Zauważył,  że  dodatkowo  kontrole  prowadzi  się  po  zgłoszeniu  nowo 
wybudowanych  obiektów  do  odbioru,  w  wyniku  zaistniałych  pożarów  jeżeli  taka  konieczność 
występuje lub co zdarza się stosunkowo rzadko- na podstawie skarg wpływających od obywateli. 
Powiedział, że znaczący wpływ na bezpieczeństwo nie tylko na terenie Miasta ale całego Powiatu 
miał  zakup  na  początku  tego  roku  nowego  sprzętu  służącego  do  ratownictwa  drogowego. 
Nadmienił, że wartość sprzętu to prawie 250 tys. zł. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział,  że obecnie jest okres wzmożonego wypalania traw, 
dlatego poprosił radnych, aby starali się dotrzeć do mieszkańców i prosić ich o roztropność w tym 
temacie.  

Z-ca  Komendanta  KPPSP pan  R.  Adamczyk  powiedział,  że  wszystkie  takie  apele  mają  różny 
skutek.  Zauważył,  że  w tym  roku  KPPSP przekazała  mieszkańcom ładną  informację  na  temat 
szkodliwości, profilaktyki oraz apel, aby nie wypalać traw, jednak gdy zaczęła się wiosna znowu 
zaczęto wypalać trawy. Stwierdził, że profilaktyka jest bardzo ważna i na to kładzie się duży nacisk, 
jednak  pomimo  tego,  w  dniu  wczorajszym  straż  musiała  interweniować  17  razy.  Powiedział,
że jeżeli chodzi o radzenie sobie z tym problemem, to ewentualnie na poziomie gminy należałoby 
się  zastanowić  nad  takim  przepisem,  a  później  nad  jego  egzekwowaniem.  Dodał,
że  tych  interwencji  jest  bardzo  dużo,  obciążenie  strażaków  w  tym  okresie  jest  ogromne,
a z zagrożeniami jest bardzo różnie. Nadmienił, że w dużej części są to mniej poważne zdarzenia, 
jednak niestety taka ignorancja mieszkańców powoduje, że są ofiary śmiertelne podczas wypalania 
traw. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że w gminie nie funkcjonuje żaden przepis wskazujący 
na  zakaz  wypalania  traw,  pomimo tego,  iż  były  czynione  w tym kierunku odpowiednie  kroki, 
jednak  prawnie  się  tego  nie  dało  zrobić.  Zauważył,  że  jeżeli  właściciel  nieruchomości  byłby 
zobowiązany  do  utrzymania  jej  w  należytym  stanie,  to  później  nie  byłoby  wypalania  traw. 
Stwierdził,  że  na  ul.  Radlińskiej  przy  samym  osiedlu  XXX-lecia  jest  nieruchomość
na  której  w ubiegłym roku rosła  trawa na 1,5m wysoka i  to  widać w centrum Miasta.  Dodał,
że  nie  ma  jak  zmusić  właściciela,  aby  przynajmniej  raz  w  roku  tą  trawę  ściął  czy  wyczyścił
w jakiś sposób ten teren.  Zauważył,  że gdyby tam był  pożar to byłoby bardzo duże zagrożeni,
gdyż  na  tej  działce  stoją  samochody.  Stwierdził,  że  być  może  należałoby  wystosować  apel
do Parlamentarzystów, aby się zajęli tym tematem. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  ogłosił  dwudziestopięciominutową  przerwę  (od  godz.  10.35
do godz. 11.00)

Po przewie wznowiono obrady. 

Ad 6.
Informacja o sytuacji  budżetowej po odrzuceniu uchwały oświatowej i o działaniach jakie będą 
podjęte do końca roku w celu zrównoważenia budżetu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że punkt ten jest konsekwencją pisma Klubu Radny 
PJN. 

Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  powiedział,  że  w  związku  z  prośbą  Klubu  Radnych  PJN,
która wpłynęła na ostatniej sesji, przygotowana została informacja na temat budżetu.  Stwierdził,
że  według  niego  zasadne  jest,  aby  ta  informacja  była  szersza,  aniżeli  było  zadanie  pytanie,
gdyż będzie mowa przede wszystkim o zrównoważeniu budżetu Miasta. Powiedział, że na początku 
chciałby wprowadzić dla pełnego zrozumienia tematu i operowania tymi samymi pojęciami pewną 
część  poglądową  tzn.  jakie  pracy  były  prowadzone,  bo  złe  byłoby  wrażenie,  że  w  przypadku 
podjęcia,  niepodjęcia  uchwały coś  w Mieście  bardzo się  wywraca  w kontekście  jednorocznego 
budżetu,  gdyż  tu  należy  mówić  o  prognozie  wieloletniej.  Stwierdził,  że  pełnego  zrozumienia 
wymaga  cały  proces  tj.  proces  legislacyjny  w  Mieście  czyli  przyjmowanie,  odrzucanie 
poszczególnych propozycji  Prezydenta lub wprowadzanie,  wycofywanie się z pewnych kroków. 
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Zauważył,  że temat uchwały oświatowej jest o tyle  ważny,  że jak radni dobrze wiedzą wydatki 
bieżące  związane  z  funkcjonowaniem  oświaty  stanowią  43%  budżetu,  dlatego  jest  o  czym 
rozmawiać.  Nadmienił,  że  prezentacja,  którą  będzie  przedstawiał  zostanie  podzielona  na  dwie 
części,  w pierwszej  omówione  zostaną  ogólne  informacje  tzn.  co  wcześniej  zostało  wykonane, 
ponieważ  nie  równoważy  się  budżetu  z  dnia  na  dzień,  gdyż  jego  nowelizacje  dokonuje
się na bieżąco na każdej sesji. Natomiast  w drugiej części wraz z Zastępcami oraz Sekretarzem 
Miasta,  mówiący przedstawi  działania  które  zostały  podjęte  w odpowiednich  obszarach  Miasta
lub są przewidywane do podjęcia w najbliższym czasie. Stwierdził, że na wydatki bieżące zgodnie
z art. 242 ustawy o finansach publicznych składają się, m.in. takie działy jak: rolnictwo, łowiectwo, 
transport i łączność, transport zbiorowy, służby komunalne miasta, remonty rad dzielnic. Zauważył, 
że  już  nie  na  jednej  sesji  mówiono  o  gospodarce  mieszkaniowej,  administracji  publicznej, 
bezpieczeństwu,  obsłudze  długu  publicznego  –  czyli  to  co  wydawane  jest  w  związku
z  m.in.  zaciąganiem  pożyczek,  kredytów,  emisji  obligacji,  oświacie  i  wychowaniu,  ochronie 
zdrowia, pomocy społecznej. Zauważył, że radni wysłuchali informacji Dyrektor MOPS na temat 
zakresu  odpowiedzialności  finansowej  Ośrodka  oraz  kosztów  z  tym  związanych,  edukacyjnej, 
opieki  wychowawczej,  gospodarce  komunalnej,  kulturze  fizycznej  i  ochronie  dziedzictwa 
narodowego.  Dodał,  że  właśnie  te  działy  składają  się  na  wydatki  bieżące  budżetu.  Stwierdził,
że po stronie dochodów bieżących jest udział w podatku od osób fizycznych, w podatkach od osób 
prawnych i innych podatkach.  Nadmienił,  że należy pamiętać o tym,  że gmina nie ma wpływu
na  wysokość  podatków  od  osób  fizycznych,  czy  podatków  od  osób  prawnych,  gdyż  Minister 
Finansów rok rocznie przesyła gminom informację o planowanym wykonaniu podatków na dany 
rok.  Zauważył,  że  o  ile  do  roku  2008  można  było  powiedzieć,  że  100%  prognoza  Ministra 
Finansów  była  przekazywana  odpowiednimi  transzami  do  Urzędu  Miasta,  tak  od  roku  2008
te transze  są mniejsze  niż  prognoza,  a  w roku 2010 była  mniejsza  o ok.  5 mln  zł.  Stwierdził,
że co innego jest jeżeli chodzi o podatki od nieruchomości, czy inne podatki uchwalane przez Radę 
Miejską w miesiącu listopadzie. Zauważył, że uchwała dotycząca stawek podatków podjęta w roku 
2010 nie zawiera maksymalnych stawek, a zgodnie z wyliczeniami wprowadzenie maksymalnych 
stawek spowodowałoby większe wpływy do budżetu o ok. 2.800.000 zł, czyli w tej materii Rada 
Miejska ma możliwość ruchu.  Powiedział,  że Miasto ma wpływy z opłaty za parkingi,  opłaty 
skarbowej,  koncesji.  Dodał,  że  jeżeli  chodzi  o  wpływy  z  koncesji  na  sprzedaż  napojów 
alkoholowych, to można zaobserwować wzrost w ciągu ostatnich lat i stanowią one kwotę 1 mln zł, 
jednak  należy  pamiętać,  że  są  to  środki  celowe,  które  są  wydawane  zgodnie  z  Programem 
przeciwdziałania  alkoholizmowi i  narkomani.   Stwierdził,  że faktem jest,  iż  beneficjentem tych 
środków  są  także  jednostki  miejski  takie  jak:  MOPS,  Wydział  Edukacji,  Zespół  Świetlic 
Profilaktyczno-Wychowawczych oraz kluby, stowarzyszenia, organizacje, jednak nie można tych 
środków przeznaczyć na inne wydatki, aniżeli te określone w ustawie. Również środki do budżetu 
Miasta wpływają z: egzekucji należności, wywozu śmieci, majątku gminy – czynsze, dzierżawy, 
mandatów, subwencji – subwencja oświatowa i inne, dotacje  Unii Europejskiej i inne. Stwierdził, 
że jak już radni wiedzą konieczne jest z punktu widzenia ustawy, aby dochody bieżące budżetu były 
co najmniej równe wydatkom, a w praktyce powinny być większe,  tak aby została wypracowana 
nadwyżka  budżetowa,  która  pozwoli  na  realizację  każdych  następnych  zamierzonych  zadań. 
Powiedział, że budżet uchwalony 28.12.2010r. był budżetem zrównoważonym bo innego mówiący 
nie mógł  zaproponować jako Prezydent  Miasta.  Zauważył,  że aby budżet  został  zrównoważony 
przyjęte  zostały  pewne  ogólne  założenia,  które  część  radnych  z  poprzedniej  kadencji  zna,
gdyż na odpowiednich komisjach były omawiane już w roku 2009 i powtarzały się w roku 2010. 
Stwierdził, że dokonano analizy wydatków bieżących w wielu dziedzinach i wszyscy naczelnicy, 
dyrektorzy,  cała  administracja  została  poinformowana  i  to  dużo  przed  uchwaleniem  budżetu
na  rok  2011,  że  planując  budżet  we  wszystkich  działach,  gdzie  to  będzie  możliwe  oraz  tam
gdzie  to  nie  zachwieje  prawidłowej  działalności  Miasta,  konieczne  jest  przyjęcie  maksymalnej 
ilości wydatków na poziomie 90% wykonania budżetu na dzień 30 czerwca 2010 roku. Zauważył, 
że  wszyscy  o  tym  musieli  wiedzieć  dużo  wcześniej  aniżeli  radni  uchwalali  budżet  ponieważ 

18



szukanie  oszczędności  bieżących  bardzo  często  dotyka  najbardziej  mieszkańców  czy  też  osób 
pracujących w jednostkach, gdyż związane to jest z wynagrodzeniami za umowy o pracę, z tytułu 
umów zleceń, umów o dzieło itd. Nadmienił, że aby podjąć jakiekolwiek działania racjonalizacyjne 
czy  oszczędnościowe  należy  robić  to  z  dużym  wyprzedzeniem.  Dodał,  że  gdyby  te  działania 
rozpoczęto w miesiącach: marcu, kwietniu, maju 2011 roku, to żadnych środków albo nie wiele 
środków  finansowych  można  byłoby  zaoszczędzić  w  poszczególnych  działach  w  roku  2011,
a skutki byłyby w latach następnych. Stwierdził, że należy pamiętać o tym, iż oszczędności dotyczą 
także osób i miejsc pracy.  Powiedział, że największe działy:  oświata i wychowanie – pochłania 
42% wydatków bieżących gminy,  administracja publiczna z całym zakresem zadań zleconych – 
pochłania 13,66% i prawie tyle samo pomoc społeczna, gospodarka komunalna, kultura, a następnie 
jest  cały  inny  szereg  wydatków.  Natomiast  największe  dochody są  osiągane  z  tytułu:  podatku
od osób fizycznych-  na  który gmina  nie  ma  wpływu,  subwencji  oświatowej  –  którą otrzymuje 
Miasta  zgodnie  z  przelicznikiem ilości  uczniów ustalonym  przez  Ministerstwo,  inne  podatki  – 
stanowią zaledwie 18% dochodów. Stwierdził, że uchwalając budżet zakładano różnice pomiędzy 
dochodami a wydatkami na poziomie 1,5 mln zł, czyli była to jakaś 1,5 mln rezerwa. Zauważył, że 
na jednej z sesji informowano, iż pomimo założeń, po rozstrzygnięciu przetargu z firmą Vattenfall, 
która jako jedyna stanęła do przetargu na oświetlenie ulic, okazało się iż zaproponowana przez nich 
oferta była o pół miliona wyższa niż zaplanowano w budżecie. Stwierdził,  że nikt nie wyobraża 
sobie,  aby  umowa  na  dostawę  energii  elektrycznej  nie  została  podpisana.  W  związku
z  powyższym  trzeba  szukać  cały  czas  tych  środków,  dlatego  budżet  jest  równoważony
co  miesiąc,  stale  obserwując  wpływy,  które  wpływają  do  budżetu  w odpowiednich  procentach 
zgodnie  z  upływem  czasu  oraz  pilnując  odpowiednich  wydatków.  Stwierdził,  że  jeżeli  spadną 
dochody  bieżące,  to  natychmiast  trzeba  ciąć  wydatki  bieżące,  nie  ma  innej  możliwości,
jednak  wiele  działań  trzeba  zrobić  z  dużym  wyprzedzeniem,  aby  skutek  był  zauważalny. 
Powiedział, że uchwała dotycząca racjonalizacji sieci oświatowej, choć miałaby niewielki wpływ 
na  budżet  tego  roku,  to  miała  zagwarantować  odpowiedni  wpływ  na  budżet  roku  2012,  2013
i  lata  następne.  Powiedział,  że  budżet  tego  roku  został  zrównoważony,  jednak  trzeba  będzie 
odpowiedzieć  sobie  na  pytanie,  jakie  działania  podejmować  dalej.  Zauważył,  że  radni  mogą 
powiedzieć, aby Prezydent Miasta nakazał jednostką cięcie wydatków o kolejne 10%, tylko należy 
pamiętać  o  tym,  że  gmina  wykonuje  pewne  zadania  w  stosunku  do  wszystkich  mieszkańców 
tworzących  wspólnotę  miasta  Wodzisławia  Śl.,  zarówno  przedszkolaków,  uczniów  szkół, 
nauczycieli, jak i ludzi korzystających z pomocy społecznej, z mieszkań komunalnych, transportu 
zbiorowego, ludzi którzy chcą mieć wykonane odpowiednie remonty. Stwierdził, że należy mieść 
świadomość,  że  poszukiwanie  środków  finansowych  w  perspektywie  dłuższej  niż  rok  2011
jest możliwe tylko w innych dziedzinach lub poprzez zwiększenie danin wpływających do budżetu 
Miasta  czyli  podatków lokalnych.  Powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  działania  jakie  można  podjąć
w celu zrównoważenia dochodów to z jednej strony ich zwiększenie, jednak jest to możliwe tylko 
poprzez  zwiększenie  opłat  i  podatków  lokalnych  o  czym  radni  będą  decydować  w  miesiącu 
listopadzie  2011r.,a  skutek  finansowy  będzie  widoczny  w  roku  2012.  Dodał,  że  odpowiednio 
wcześniej  wspólnie  trzeba  będzie  przygotować  jakąś  propozycję  budżetu.  Nadmienił,
że w tej  kategorii,  jak już mówiący wspomniał wcześniej,  szacuje się,  że zwiększenie obciążeń 
podatkowych i likwidacja wszystkich ulg z których korzystają także przedsiębiorcy tworzący nowe 
miejsca  pracy,  może  dać  wpływ  do  budżetu  ok.  2.800.000  zł.  Stwierdził,  że  należy  w  takim 
wypadku zadać sobie pytanie co Miasto zyska podejmując takie kroki, a co straci. Jeżeli chodzi
o  obniżenie  wydatków,  to  radni  znają  strukturę  wydatków  w  skali  całego  roku  budżetowego,
a wydatki pozaoświatowe stanowią 58% i jest w tym szereg wydatków, o które na wielu komisjach 
upominają  się  radni.  Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  transport,  remonty,  pomoc społeczną,  sport, 
kulturę, utrzymanie czystości w Mieście, to są to kategorie wydatków czyli zadania, które gmina 
musi  prowadzić,  gdyż  ustawa  nałożyła  taki  obowiązek  na  Prezydenta  i  Radę.   Powiedział,
że  są  jeszcze  działy  801  i  852  związane  z  oświatą,  ale  w tym  przypadku  jakiekolwiek  prace 
wymagają podjęcia odpowiednich uchwał, a nie została podjęta nawet uchwała intencyjna, więc 
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żadne prace w tym kierunki  nie mogą być  prowadzone.  Dodał,  że  Prezydent  Miasta  nie  został 
upoważniony do podjęcia działań w tym zakresie. W związku z powyższym w celu zrównoważenia 
budżetu Miasta, co miesiąc nowelizowany jest budżet, wprowadzane są pewne poprawki, cały czas 
zdejmowane są kategorie  wydatków.  Stwierdził,  że  chcąc zrównoważyć  przyszłoroczny budżet,
należy wypracować nadwyżkę, która jest konieczna dla zdolności kredytowej Miasta, która z kolei 
jest  konieczna  dla  rozwoju  inwestycyjnego  chyba,  że  chcemy  aby  Wodzisław  był  miastem
gdzie  się  tylko  administruje  a  nie  inwestuje,  jednak  daleko  na  tym  nie  zajdziemy.  Stwierdził,
że aby wypracowana została nadwyżka są 3 możliwości:

– radykalne  cięcie  wydatków  –  co  nie  możliwe  jest,  bo  ileż  można  ciąć.  Zauważył,
że  jak  może  jako  Prezydent  Miasta  powiedzieć  wszystkim  naczelnikom,  że  mają  zdjąć 
wydatki o kolejne 10%, 15%, 20%, a część osób powie, że pewne możliwości są, ale poniżej 
pewnych wydatków nie da się zejść, bo przestaje się realizować zadania nałożone ustawowo 
na gminę;

– zwiększenie podatków do stawek maksymalnych – tu decyzja będzie należała do radnych,
– wprowadzić metodę mieszaną – polegającą na zwiększaniu danin wpłacanych do budżetu 

Miasta, jednocześnie redukując wydatki, tam gdzie jeszcze jest to możliwe, jednak trzeba 
pamiętać o tym, że Miasto w stosunku do każdego obywatela ma coraz większe obowiązki. 

Stwierdził,  że i tak wszyscy będą się spotykać z tymi  dyskusjami nawet tymi  trudnymi,  takimi
jak na komisjach w miesiącu lutym, jednak teraz opinie, dylematy będą dotykać każdego obszaru
w  którym  będą  dalsze  cięcia,  bo  tego  nikt  nie  zrozumie.  Dodał,  że  również  spotyka
się z mieszkańcami, a każdy we wspólnocie ma inne oczekiwania. Podsumowując projekt uchwały 
dotyczący racjonalizacji sieci placówek oświatowych powiedział, że nie przewidywał on większych 
skutków  finansowych  w  roku  2011,  natomiast  dawał  możliwość  zrównoważenia  budżetu
lat następnych w dużo szerszym zakresie. Zauważył,  że na Komisjach były podnoszone kwestie 
odpraw, gdzie dzieci zostaną przeniesione do których szkół. Stwierdził, że niepodjęcie tej uchwały 
spowodowało,  że  konieczne  było  przygotowane  innych  działań,  m.in.  na  obecnej  sesji   będzie 
procedowana  uchwała  dotycząca  przedszkoli  i  mająca  wpływ  na  równoważenie  budżetu 
wodzisławskich przedszkoli, jednak w zależności od decyzji jaka zostanie przez radnych podjęta, 
jak  również  rodziców,  którzy  zdecyduje  na  ile  godzin  poślą  swoje  pociechy  do  przedszkola,
będzie wiadomo jakie będą skutki finansowe. Powiedział, że jeżeli chodzi o inwestycje wpływające 
na wydatki bieżące, chociaż inwestycje z natury są kategorią wydatków majątkowych, to wiadomo, 
że na takie  inwestycje  nie stać budżetu Miasta i  nigdy nie miało ono kilku czy kilkudziesięciu 
milionów wolnych środków, aby realizować duże zadania. W związku z powyższym w poprzedniej 
kadencji  Rada  Miejska  w  większości  przypadków   jednogłośnie  w  roku  2007,  2008,  2009 
uchwalała  budżety,  gdzie  decydowała  się  na  zadania,  które  w  wieloletniej  prognozie  musiała 
sfinansować np. budowa szerokopasmowej sieci internetowej, likwidacja azbestu w SP 28, budowa 
linii  sortowniczej.  Stwierdził,  że pomimo faktu,  iż  wszystkie  te zadania  są zadaniami,  na które 
Miasto pozyskało środki z Unii  Europejskiej  w większym czy mniejszym wymiarze (chociażby 
jeżeli  chodzi  o  zadanie  dot.  udrożnienia  ruchu,  to  najpierw  mówiono  o  24%,  potem  o  56%,
w  międzyczasie  udało  się  jedno  zdanie  przenieść  do  GDDKiA  i  uzyskać  kolejne  10  mln  zł)
to  Miasto  musi  mieć  środki  finansowe  na  zrefinansowanie  płatności  dla  wykonawców,
gdyż rozliczenie odbywa się w systemie płatności za faktury i musi mieć środki na spłatę wkładu 
własnego. W związku z powyższym na wniosek Prezydenta Miasta w ubiegłej  kadencji  została 
podjęta uchwała dot. wyemitowania obligacji, które są emitowane seriami w zależności od potrzeb 
finansowych Miasta,  jednak to  również  są  środki,  które  trzeba  będzie  spłacić.  Dodał,  że  udało
się wynegocjować pewien okres przejściowy i od roku 2013 będzie następowała spłata obligacji, 
wtedy też na tej sali mówiono, że są 2-3 lata kiedy będzie można realizować większe działania. 
Powiedział, że ma świadomość tego co się stało i wszyscy ją powinni mieć, gdyż spłata obligacji
od roku 2013 wejdzie w dług publiczny,  który musi  być  wykupiony i  dlatego te  środki  muszą
być  zagwarantowane w budżecie,  znowu znajdując je w innych  miejscach.  Dodał,  że  te  środki 
muszą  być  zagwarantowane,  a  innego  wyjścia  nie  ma.  Stwierdził,  że  w  budżecie  znajdują
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się  dochody  majątkowe  i  wydatki  majątkowe.  Powiedział,  że  dochody  ze  sprzedaży  majątku 
wynoszą 8,25% budżetu, przy czym są to dochody o których nie można mówić w perspektywie 
kilkudziesięciu  lat  naprzód,  gdyż  majątek  też  jest  ograniczony  a  w  danym  mieście  sprzedaje
się do pewnego momentu. Nadmienił, że wszyscy wierzą w to i tak też zabezpiecza się przetargi, 
żeby  na  sprzedanych  terenach  inwestycyjnych  powstawały  firmy,  a   w  wyniku  tego  spływały
do budżetu dochody z podatku od nieruchomości. Stwierdził, że w dalszym ciągu jest rozliczana 
dotacja jaką uzyskano na budowę oczyszczalni ścieków Karkoszka II. Powiedział, że dotacje z Unii 
Europejskiej  stanową  87,69%  budżetu,  przy  czym  to  są  środki  które  są  już  realizowane,
a okres programowania już praktycznie się skończył i od roku 2012-2013 nastąpi 1,5 roczny okres 
rozliczania dotacji unijnych. Zauważył,  że dopiero później będzie można przygotowywać budżet 
Miasta do ewentualnego aplikowania o środki unijne w perspektywie roku 2015-2020, oczywiście 
w  zależności  od  tego  jak  zostanie  uchwalony  budżet  Unijny  oraz  inne  dotacje.  Stwierdził,
że  jeżeli  chodzi o wydatki  majątkowe to  stanowią kwotę 28.723.406 zł,  a tylko  dział  transport
i  łączność  pochłania  70,24%  tych  wydatków,  gospodarka  mieszkaniowa  –  7,7%,  oświata
i  wychowanie  –  9,43%,  administracja  publiczna  –  4,7%,  gospodarka  komunalna  oraz  ochrona 
środowiska  –  7,6%.  Nadmienił,  że  ta  informacja  była  wstępem,  aby  radni  wiedzieli
jak  w  odpowiednim momencie  zachowują  się  te  proporcje.  Powiedział,  że  następnie  wspólnie
z Zastępcami  Prezydenta  Miasta i  Sekretarzem Miasta  przedstawi szczegóły dotyczące  każdego 
obszaru działań, w którym prowadzone były lub zamierza się prowadzić działania racjonalizacyjne. 
Dodał, że należy pamiętać, iż jest to stan działań na dzień dzisiejszy, bo oczywiście cały czas trwa 
obserwacja finansów. Stwierdził, że w trakcie omawiania prezentacji zostaną udzielone odpowiedzi 
na wiele zadanych przez radnych pytań,  m.in.  na pytania radnego R. Zalewskiego oraz radnego
J.  Wyleżycha.  Powiedział,  że  rozpocznie  informację  od  działań  jakie  zostały  podjęte  w Straży 
Miejskiej,  gdyż  jest  to  jednostka,  której  mówiący  jest  bezpośrednim  przełożonym.  Stwierdził,
że  budżet  Straży  Miejskiej  tak  jak  i  innych  jednostek  został  poddany  redukcji  o  ponad  10%
w stosunku  do  wykonania  budżetu  na  dzień  30.06.2010r.  W związku  z  powyższym  w Straży 
Miejskiej nastąpiła redukcja zatrudnienia o 3,5 etatu oraz zmniejszono wynagrodzenie pozostałych 
osób, które chciały zachować pracę o ok. 19%, tak aby w ten sposób domknąć budżet. Stwierdził, 
że Straż Miejska jest jednostką, gdzie może wystąpić zagrożenie związane z wykonaniem budżetu 
roku 2011, jednak obecnie jest to trudne do oszacowana, a wynika to z opieszałości Ministerstwa 
Spraw  Wewnętrznych  i  Administracji,  które  nie  wydało  jeszcze  odpowiednich  rozporządzeń 
wykonawczych, które instruowałyby Komendanta Straży Miejskiej jak ma powstępować w związku 
z przyjętą przez Sejm i podpisaną przez Prezydenta RP ustawą o strażach miejskich w zakresie 
nakładania mandatów z urządzeń rejestrujących. W związku z powyższym urządzenie rejestrujące 
posiadane przez Straż Miejską nie pracuje i powtarza się sytuacja jaka miała miejsce w roku 2007 
kiedy to  były  wyroki  różnych  Sądów,  a  ostatecznie  zapadł  wyrok  Trybunału  Konstytucyjnego
w tym zakresie  oraz zmiana  przepisów prawa. Powiedział,  że  ta  sytuacja  będzie  przedstawiana
na  pewno  na  następnych  sesjach,  gdyż  trzeba  zobaczyć  jaki  stan  prawny  będzie  się  dalej 
utrzymywał  w  przypadku  tej  jednostki,  jednak  jest  wysokie  prawdopodobieństwo,  że  budżet
po  stronie  planowanych  dochodów  nie  zostanie  wykonany  i  będzie  musiało  nastąpić 
zrównoważenie  budżetu.  Nadmienił,  że  takie  zrównoważenie  budżetu  będzie  mogło  nastąpić
w dwojaki sposób: albo radni zdecydują o przekazaniu dodatkowych środków z budżetu Miasta
do  budżetu  Straży  Miejskiej  rekompensując  utracone  wpływy  z  dochodów albo  Straż  Miejska 
będzie musiała dalej ciąć wydatki. Dodał, że zlecił Komendantowi Straży Miejskiej przygotowanie 
propozycji  obcięcia wydatków o dalsze 10-20% i skutkowałoby to zawieszeniem wielu działań, 
m.in. zmniejszeniem ilości patroli, strażników zatrudnionych na terenie Miasta, a należy pamiętać,
że  poniesione  zostały  duże  koszty  wyszkolenia  strażników,  opłacenia  badań  itd.  W  związku
z  powyższym  jest  to  kosztochłonny  pracownik  i  teraz  miano  by  takiego  pracownika  zwolnić,
a  później  za  rok,  dwa  znowu  ponosić  koszty  zatrudniając  pracowników.  Stwierdził,
że  to  są  na  pewno  dylematy  bardzo  duże,  a  z  drugiej  stroni  radni  na  Komisjach  wnioskują
o to, aby Straż Miejska pracowała na trzy zmiany: w nocy i w weekendy. Dodał, że jeżeli zmniejszy
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się ilość etatów Straży Miejskiej, to wiadomo, że część zadań Straż Miejska nie będzie realizować. 
Nadmienił,  że  zmniejszono  również  premie  o  19%,  tak  aby  osoby pracujące  będące  jedynymi 
żywicielami rodzin miały dalej źródło dochodu, bo i na to trzeba patrzeć. 

II  Z-ca  PM  pan  E.  Ogrodnik  powiedział,  że  ogromną  część  budżetu  Miasta,  bo  prawie  65% 
stanowią: oświata, WCK, Biuro Kultury,  Sportu i Zdrowia, MiPBP, Muzeum, MOSiR, MZOPO 
oraz MOPS i właśnie ta część działalności podlega mówiącemu. Dodał, że sama oświata stanowi 
42% budżetu  Miasta.  Stwierdził,  że  zmiana  sieci  szkół  w tym  roku  nie  skutkowałaby  dużymi 
oszczędnościami ze względu na: konieczność wypłacenia odpraw pracownikom oraz konieczność 
przekazania  subwencji  i  dotacji  podmiotom,  które  przejęłyby  te  szkoły.  Powiedział,  że  zmiany 
ustawodawcze   w  kwestii  oświaty  wprowadzają  pewną  niepewność  co  do  jej  przyszłości,
gdyż  zmiana  ma  dotyczyć  zespołów,  obowiązku  przedszkolnego.  Nadmienił,  że  jeżeli  nowe 
prawodawstwo będzie wchodziło w tym roku, to działania Miasta będą zmierzały do dostosowania 
się do tego prawa. Zauważył, że Ministerstwo już wskazuje, że niektóre zmiany nastąpią dopiero
w 2012 roku. Również zostało obiecane, iż  gminy za prowadzenie przedszkoli, a w szczególności 
za dzieci, które posiadają obowiązek przedszkolny tj. 4 i 5-latków będą otrzymywały subwencje, 
jednak tu  jest  mowa o roku 2016.  Stwierdził,  że  między 14 a  18 marca  br.  w obecności  pana 
Naczelnika  Wydziału  Edukacji  oraz  Dyrektora  MZOPO  mówiący  spotkał  się  ze  wszystkim 
dyrektorami placówek oświatowych w trzech sprawach, a mianowicie:

– w kwestii budżetu,
– w kwestii projektów organizacyjnych na rok szkolny 2011/2012, 
– w  kwestii  zmian  budżetowych,  organizacyjnych,  oszczędności  proponowanych

przez samych Dyrektorów,  które mają służyć zbilansowaniu budżetu danych placówek.
Powiedział,  że  te  rozmowy trwały  cały  tydzień,  a  wielu  Dyrektorów  przygotowało  się  bardzo 
dobrze do tych  rozmów, przyszli  z konkretnymi  propozycjami.  Stwierdził,  że te  rozmowy były 
bardzo owocne. Stwierdził, że zmiany które będą zachodziły w oświacie trzeba podzielić na dwie 
kategorie,  na  te  inicjatywy  mniej  ważne  oraz  na  te  które  wypływają  z  inicjatywy  samych 
dyrektorów  i  szkół,  ponieważ  te  są  najważniejsze.  Zauważył,  że  to  dyrektorzy  wiedzą
w  jakich  warunkach,  środowisku  funkcjonują  i  co  mogą  zrobić  z  zatrudnieniem,  kosztami,
dlatego ich propozycje są najważniejsze. Stwierdził, że jeżeli chodzi o zaproponowane już zmiany 
– i tu od razu będzie odpowiedź na jedno z pytań radnego R. Zalewskiego – najważniejszym aktem 
prawnym jest ustawa o systemie oświaty, gdzie mowa jest o obwodach, a uchwała Rady Miejskiej 
jest tylko pochodną tej ustawy. Zauważył, że w żaden sposób nie jest łamane prawo, gdyż Miasto 
nie  likwiduje  obwodów,  a  jedynie  je  uwalnia.  Dodał,  że  uwalnianie  obwodów polega  na tym,
iż  unika  się  „fałszywego  przemeldowania”  dzieci  w  celu  pójścia  do  danej  szkoły  oraz  daje
się  rodzicom  możliwość  swobodnego  wyboru  szkoły.  W  związku  z  powyższym  uwolnienie 
obwodów jest  to  ograniczenie  ilości  limitów oddziałów danej  szkoły,  a dzieci  są  przyjmowane 
najpierw z obwodu; bo takie mają prawo; natomiast jeżeli limit oddziałów pozwala na przyjęcie 
dzieci spoza obwodu, to szkoła przyjmuje. Dodał, że nawet można przyjąć dzieci spoza Miasta. 
Powiedział, że są ustalone zasady, m.in. dotyczące limitów ile w takim oddziale może być dzieci. 
Stwierdził,  że zapadła  decyzja,  aby od miesiąca  lipca br.  przenieść księgowość do kilku szkół, 
jednak obecnie będzie to prowadzone pilotażowo. Nadmienił,  że nie chodzi o płace, ale o samą 
księgowość.  Zauważył,  że  w główniej  mierze  chodzi  o  to,  aby dyrektorzy  wraz  z  księgowymi
na bieżąco kontrolowali budżet i dokonywali zmian potrzebnych dla danej placówki. Stwierdził,
że jeżeli chodzi o koszty, to nie jest w stanie odpowiedzieć, gdyż oczekuje na ustawę o zespołach, 
która  umożliwi  grupowanie  szkół  w  zespoły.  Powiedział,  że  w  czasie  rozmów  z  dyrektorami 
wniknęła  kwestia  bardzo  drogiego  utrzymana  na  paragrafie  4300-  dotyczącym  odpadów,
gdzie niektóre szkoły wydają na ten paragrafie nawet po 30 tys. zł, a tak duże kwoty wynikają, 
m.in.  z  tego,  iż  organizują;  za  co  trzeba  je  chwalić;  różnego  rodzaju  akcje.  Nadmienił,
że w szkołach gdzie są największe koszty wprowadzona zostanie segregacja tj. postawione zostaną 
dzwony, co spowoduje, iż zejdzie się z kosztów wywozu pojemników ze śmieciami.  Stwierdził,
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że kolejna kwestia,  do końca roku wszyscy emeryci  zatrudnieni  w szkołach zostaną zwolnieni, 
ponieważ  działania,  które  są  podejmowane  w  innych  sektorach  powodują  również  pewne 
zwolnienia.  W związku z  powyższym,  tym zwalnianym pracownikom chce  się  dać  możliwość 
zatrudnienia w szkołach, gdyż te osoby zwalniany są fachowcami, którzy mogą być w szkołach 
wykorzystani, a co niektórzy są jedynymi żywicielami rodzin. Nadmienił, że w tę tematykę wpisuje 
się również kwestia, która będzie omawiana na obecnej sesji, a mianowicie podniesienie opłaty
za  przedszkola.  Stwierdził,  że  najważniejszą  rzeczą  związaną  z  funkcjonowaniem  szkół
jest nie obniżanie oferty edukacyjnej, gdyż do mówiącego jako resortowego Prezydenta dzwonią 
przedstawiciele delegatury Kuratorium Oświaty z gratulacjami,  iż w Wodzisławiu jest najwięcej 
laureatów bo aż 23, a praca naszych szkół jest doceniana. Powiedział, że materiał, który uzyskał 
radny  R.  Zalewski  zawiera  bardzo  szczegółowe  dane  dotyczące  kosztów  ponoszonych  przez 
poszczególne placówki oświatowe.  Nadmienił,  że taka informacja znajduje się w Biurze Rady 
Miejskiej i można się z nią zapoznać. Zauważył, że tego typu dane sporządza się na zakończenie 
jakiegoś  okresu  rozliczeniowego  i  nie  da  się  tego  zrobić  z  dnia  na  dzień.  Powiedział,
że  prezentowana  tabela  przedstawia:  wykonanie  budżetu  za  2010r.;  plan  finansowy na  2011r. 
przedstawiony  przez  poszczególne  placówki;  zatwierdzony  budżet  na  2011r.  -  budżet  był 
szacowany na podstawie wykonania w czerwcu 2010r. i dlatego ten budżet jest niedoszacowany,
a zwiększenie tego budżetu nastąpiło dopiero we wrześniu-październiku 2010r.; braki w planie – 
czyli  różnica między planem a zatwierdzonym budżetem. Zauważył,  że dyrektorzy szkół muszą 
nauczyć się, iż wydatki muszą dostosować do budżetu, a nie budżet do wydatków.  Stwierdził,
że  po  przeprowadzonych  uzgodnieniach  z  dyrektorami,  pewne  kwoty  zostały  dołożone
do budżetów poszczególnych placówek, tak aby te budżety mogły się zbilansować.  Powiedział,
że podjęto następujące działania:

– dostosowanie zatrudnienia  –  co nastąpi  według projektu  organizacyjnego na 1.09.2011r. 
oraz możliwości budżetowych i potrzeby szkół. Nadmienił,  że nie zostaną podjęte żadne 
kroki, aby obniżyć bezpieczeństwo i opiekę w szkołach. Zauważył, że nie będzie masowych 
zwolnień  pracowników świetlic,  ponieważ dzieci  w wieku 6-10 lat  wymagają  ogromnej 
troski, a opieka musi być profesjonalna.

– racjonalizacja wydatków materialnych, np. PEC dostarcza ciepłą wodę na osiedlach przez 
cały  rok,  dlatego  wystarczy  zejść  z  tego  i  zamontować  podgrzewacze  przepływowe. 
Następnie  istotne  jest  negocjowanie  umów,  chociaż  obecnie  szkoły  podpisały  umowy
na 3 lata  i  są  w trakcie  ich realizacji,  a  ich  zerwanie  nie   jest  możliwe,  jednak można
się  zastanowić  nad  tym,  aby  szkoły  połączyły  się  wystąpiły  w  większej  ilości  do  firm 
świadczących usługi i negocjowały ceny. 

– mniejsza ilość urlopów zdrowotnych – wynika to z wniosków złożonych przez nauczycieli, 
często urlopy dla podratowania zdrowia były brane,  po to aby uciec przez zwolnieniem,
czy  innymi  konsekwencjami.  Zauważył,  że  nauczyciel  ma  prawo  do  takiego  urlopu,
jednak taki urlop wiąże się z podwójnymi kosztami,  gdyż trzeba zapłacić nauczycielowi, 
który ten urlop wziął, jak również trzeba zatrudnić nauczyciela na zastępstwo. W związku
z powyższym rozmowy dyrektorów z nauczycielami mają doprowadzić do tego, że te urlopy 
będą brane w sytuacjach koniecznych. 

– uwolnienie  obwodów  –  według  harmonogramów  do  końca  kwietnia  rodzice  podejmują 
decyzje,  do  której  szkoły  wyślą  swoje  dzieci.  Dodatkowo  pewna  ilość  6-latków,
którzy pójdą do szkół również da pewną subwencję.

– wykorzystanie pomysłów dyrektorów, którzy mają stać się menadżerami swoich placówek – 
pomysły  prowadzenia:  akcji  lato  w  przedszkolach  –  utworzenie  grupy  przedszkolaków
w  okresie  wakacji  letnich  i  poprowadzenie  dla  nich  usług  za  odpłatnością  z  góry; 
stowarzyszenia w szkołach – powstanie Rady Miejskiej Rodziców, być może sami rodzice 
podpowiedzą jakieś inne pomysły. 

– redukcja  płatnych  zastępstw  –  dla  mówiącego  dużym  zaskoczeniem  było,  gdy  okazało
się, iż mała szkoła wydaje w ciągu roku na zastępstwa 35 tys. zł, a organizacyjnie można 
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zastępstwa utrzymać na minimalnym poziomie. 
– rezerwa 0,6% z MEN – zagwarantowane są już środki na remonty,  zostanie przekazany 

zwrot poniesionych wydatków gminy np. na remonty,  czyli  za każde wydane 1 zł gmina 
otrzyma 0,50 gr.

– nauka  drugiego  języka  w  ramach  byłych  godzin  dyrektorskich  –  zmiany  z  godzinami 
dyrektorskimi  spowodowały,  że  godziny  drugiego  języka,  który  został  wprowadzony
jako język obowiązkowy mogą być prowadzone w ramach tych godzin, czyli  schodzimy
z dodatkowych kosztów. 

– pozyskiwanie  środków  zewnętrznych  –  każda  jednostka  pozyskuje  środki,  a  oświata 
przoduje w pozyskiwaniu tych środków. Zauważył, że środki zewnętrzne są pozyskiwane, 
m.in. na pomoce naukowe, zajęcia dodatkowe 

Powiedział,  że  różnica  pomiędzy  brakiem  w  planie  tj.  3.207.569  zł,  a  środkami  dodanymi
tj.  1.750.000  zł,  wynosi  500.000  zł.  Nadmienił,  że  kwota  500.000  zł  jaka  brakuje  jest  kwotą
na dzień 31.03.2011r., a należy jeszcze wiedzieć o kilku rzeczach jakie mogą zajść, a mianowicie 
na  jakie  ruchy  zdecydują  się  rodzice  oraz  jest  wiele  elementów,  które  w  trakcie  tego  roku 
budżetowego  będą  miały  miejsce.  Mówiący  stwierdził,  że  obecna  sytuacja  nie  jest  zła,
jednak gdy braki się powiększą to będzie bardzo duży problem. Stwierdził, że jeżeli chodzi Biuro 
Kultury,  Sportu  i  Zdrowia  oraz  o  Wodzisławskie  Centrum  Kultury,  to  mówiący
wraz z Prezydentem Miasta podjęli decyzję, aby:

– organizowanie  wszystkich  imprez  kulturalnych  zostało  przekazane  z  Urzędu  Miasta
do  WCK.  Zauważył,  że  taka  decyzja  została  podyktowana  tym,  iż  WCK  dysponuje 
odpowiednim  sprzętem,  ma  możliwości  techniczne  i  osobowe,  a  stworzona  ku  temu 
komórka w WCK zapewni odpowiedni poziom organizowanych imprez o czym radni będą 
mogli się przekonać podczas Dni Wodzisławia oraz obchodów rocznicy 3 Maja, co będzie 
bardzo dużym zaskoczeniem, gdyż przygotowywana jest bardzo interesująca impreza.

– ograniczyć remonty w WCK do niezbędnego minimum – konieczne jest zejście z części 
remontów, gdyż Urząd Miasta nie ma środków, aby dołożyć środków.

– ograniczenie zakupów środków trwałych – również Urząd Miasta nie ma środków na takie 
zakupy.

– likwidacja  stanowiska  Kierownika  Działu  Promocji  i  Reklamy  –  dokonuje
się  porządkowania  kompetencji.  Zauważył,  iż  okazało  się,  że  to  stanowisko
jest niepotrzebne a WCK może tak samo funkcjonować bez tego obciążenia finansowego.

– podwyższenie  składek  zespołu  Miraż  –  są  to  usługi  prowadzone  nie  tylko  na  rzecz 
mieszkańców Miasta,  ale  i  całego  Powiatu,  jest  to  prestiż,  pewnego rodzaju  wyzwanie, 
dlatego będzie się to wiązało z większymi opłatami. Nadmienił, że jest to decyzji w ramach 
WCK a nie Urzędu Miasta. 

Stwierdził, że jeżeli chodzi o Miejską i Powiatową Bibliotekę Publiczną, to wszyscy wiedzą jakie 
działania są podejmowanie.  Nadmienił,  że było zagrożenie,  iż przy kolejnych cięciach działania 
MiPBP będą zagrożone.  W związku z  powyższym dalsze cięcia  są  już niemożliwe,  gdyż  przy 
kolejnych cięciach nawet o 5-7% budżetu spowodowałoby to zmiany w funkcjonowaniu Biblioteki. 
Stwierdził, że biorąc pod uwagę zapotrzebowanie na funkcjonowanie filii Biblioteki, na to jak one 
działają wprowadzanie ograniczeń budżetowych byłoby złym działaniem. Dlatego w tym kierunku 
Urząd nie zmierza. Stwierdził, że Biblioteka bardzo dobrze działa, pani Dyrektor pozyskuje bardzo 
różne środki i nie tylko unijne, ale także ministerialne różnego rodzaju wpływające na zwiększenie 
księgozbioru.  Nadmienił, że pani Dyrektor tak działa, że w ramach posiadanego budżetu wzbogaca 
zasoby,  zwiększa  ofertę  Biblioteki.  Powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  Muzeum,  to  ogromną  pracę
w  jego  funkcjonowanie  włożył  pan  Dyrektor  i  to  może  potwierdzić  Przewodniczący  Komisji 
Oświaty(...),  która  odbyła  tam  swoje  ostatnie  posiedzenie,  oceniając  pracę  pana  Dyrektora 
pozytywnie. Stwierdził, że zmiany które tam zaszły, przeprowadzone remonty spowodowały duże 
oszczędności,  a  oferta  Muzeum,  która  się  systematycznie  zwiększa  pozwala  na  uzyskiwanie 

24



pewnych  dochodów  dla  Muzeum.  Nadmienił,  że  Muzeum  staje  się  placówką  bardzo  prężnie 
działającą.  Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  MOSiR,  to  w  tej  jednostce  zmiany  są  największe
i rozpoczęły się już w roku 2010, a mianowicie: 

– podpisanie umowy najmu z GKS Piast Gliwice – kwota 24 tys. zł za mecz.
– egzekwowanie zaległości od MKS Odra Wodzisław – te zaległości są już regulowane, więc 

jest to pewnego rodzaju sukces MOSiR-u. 
– promocja MOSiR Centrum w celu uzyskania większych dochodów -  prowadzenie akcji 

reklamowej,  prowadzenie  działań  zmierzających  do  przyciągnięcia  organizacji  imprez 
kulturalnych na stadionie z koncertami włącznie.

– redukcja zatrudnienia w 2010r. o 3,5 etatu,  w 2011 nastąpiło wypowiedzenie 11,5 etatu. 
Zauważył, że jest przerost kadry w stosunku do zadań jakie realizuje MOSiR. Nadmienił,
że  zapadła  decyzja,  która  uzyskała  opinię  pozytywną  Rady  Sportu  o  tym,  iż  obiekty 
sportowe wraz z ich utrzymaniem oraz odpowiednimi środkami zostaną przekazane klubom 
sportowym działającym na tych obiektach. 

– przekazanie  podmiotowi  zewnętrznemu  administrowania  domem  noclegowym  –  poszło 
zapytanie  ofertowe na które 3 osoby odpowiedziały.  Również dotyczy to  stadniny koni, 
gdyż  koszt  utrzymania  stadniny  jest  bardzo  duży  i  dlatego  poszukuje  się  podmiotu,
który by tą stadninę przejął. 

Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  MOPS,  to  zmiany  organizacyjne,  dotyczyły  kwestii  pomocy 
społecznej. Zauważył, że scalenie tych wszystkich działań w jednej komórce spowoduje: większą 
kontrolę  wydatkowania środków, łatwiejszy kontakt pracowników pomocy społecznej  z ludźmi, 
którzy tej pomocy potrzebują. Nadmienił, że było wiele problemów w Biurze Spraw Społecznych 
związanych  z  zaległościami,  pewnymi  niewydolnościami  funkcjonowania  tego  biura.  Dodał,
że  przeniesienie  spowodowało,  że  te  zaległości  znikają,  jeżeli  chodzi  o  kwestie  alimentacyjne.
W  związku  z  powyższym  możliwości  przerzucenia  pracowników,  przystosowania  innych 
pracowników do wykonywania tych czynności powoduje, że ta praca staje się bardziej wydajna. 
Powiedział, że jeżeli chodzi o MZOPO, to szersze informacje będzie mógł podać pod koniec roku. 
Stwierdził, że wiadomym jest, iż księgowość przechodzi do szkół, co będzie testowane od 1 lipca 
2011r. w trzech szkołach i jeżeli  się sprawdzi to od 1 stycznia 2012 roku będzie wprowadzana
w pozostałych szkołach. Nadmienił, że trwa oczekiwanie na ustawę o zespołach i jeżeli dojdzie ona 
do  skutku  to  z  dniem  31grudnia  2011r.  nastąpi  reorganizacja,  jednak  to  radni  wypowiedzą
się co w tej mierze będzie się dalej robić. Stwierdził, że jeżeli chodzi o żłobek, to Miasto weźmie 
udział w akcji Maluch i będzie starało się o dofinansowanie 90 tys. zł, gdyż żłobek ma powstać
na  30  miejsc.  Nadmienił,  że  akcja  Maluch pozwala  na  pozyskanie  90  tys.  zł  na  modernizację 
pomieszczeń oraz 45 tys.  zł  na wyposażenie.  Zauważył,  że obecnie  oczekuje się  na ogłoszenie 
odpowiedniego  rozporządzenia,  po  czym  będzie  20  dni  na  złożenie  wniosku.  Poinformował,
że  żłobek  ma  powstać  w  PP  18  w  górnych  pomieszczeniach.  Nadmienił,  że  to  przedszkole
było  budowane  jako  żłobek,  więc  budynek  jest  przystosowany  do  tych  celów.  Stwierdził,
że Dyrektor PP 18 został  o wszystkim poinformowany i wie, że mają powstać 4 grupy i nabór 
dzieci  ma prowadzić na 4 grupy.   Powiedział,  że jeżeli chodzi o pytanie radnego J. Wyleżycha
co dalej  z  siecią  szkół,  to  jako resortowy Prezydent  ma  prowadzić  pewną politykę  oświatową,
a  jeżeli  ma  się  dogadać  z  tym  środowiskiem,  działać  w  kierunku  wprowadzenia  pewnych 
oszczędności oraz racjonalizować wydatki to nie będzie przedstawiał propozycji dotyczących sieci 
szkół. 

I Z-ca PM pan D. Szymczak powiedział, że podlegają mu jako Prezydentowi resortowemu: Służby 
Komunalne  Miasta,  Zakład  Gospodarki  Mieszkaniowej  i  Remontowej,  Wydział  Inwestycji, 
Architektury i Geodezji oraz Wydział Ochrony Środowiska i Gospodarki Komunalnej.  Stwierdził, 
że jeżeli chodzi o Służby Komunalne Miasta, to jest to bardzo duża jednostka, która w roku 2006 
zatrudniała   ok.  155  osób.  Zauważył,  że  działania  racjonalizacji  zatrudnienia  był  prowadzone
już  na  bieżąco  na  przestrzeni  2008-2009  roku  oraz  na  koniec  2010  roku  co  spowodowało 
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zmniejszenie  zatrudnienia  do 117 osób, które obecnie pracują w Zakładzie.  Nadmienił,  że w II 
połowie  2010r.  nastąpiła  redukcja  etatów  o  17  osób.  Stwierdził,  że  w  ramach  oszczędności 
dokonano:

– ograniczeń umów zleceń z 8 do 3 osób – są to konkretne pozycje budżetowe na funduszu 
wynagrodzeń SKM, które zostały uwzględnione w projekcie budżetu na 2011 rok,

– zrezygnowano z ochrony siedziby SKM przez  firmę ochroniarską zewnętrzną  – obecnie 
ochrona prowadzona jest własnymi siłami poprzez pracowników Zakładu,

– budowa  linii  sortowniczej  odpadów  zmieszanych  –  ma  największy  wpływy  na  rozwój 
Zakładu.  Zauważył,  że  jest  to  można  powiedzieć  II  etap  realizacji  już  istniejącej  linii,
która została już oddana do użytku w roku 2007. Nadmienił, że tzw. sito bębnowe pozwala 
na  wyodrębnienie  materiałów  odzysku  do  recyklingu  z  masy  odpadów  komunalnych 
zmieszanych  co  powoduje:  zmniejszenie  ilości  deponowanych  odpadów  na  wysypisku. 
Dodał, że nie było możliwości sortowania odpadów komunalnych zmieszanych dlatego były 
przewożone  na  wysypisko  w  Rybniku  lub  w  Jastrzębiu  w  zależności  od  tego,
które składowisko w danym roku zaproponowało lepszą stawkę, a dodatkowo składowanie 
odpadów  obarczone  jest  opłatą  środowiskową,  która  z  roku  na  rok  jest  coraz  wyższa. 
Stwierdził,  że  dzięki  zmniejszeniu  ilości  odpadów:  zmniejszą  się  koszty  deponowania; 
zmniejszą  się  koszty  transportu,  gdyż  masa  odpadów zmieszanych  będzie  każdorazowo 
dostarczana na SKM, a dopiero frakcja, która nie może być poddana recyklingowi będzie 
wywożona  na  składowisko  odpadów;  zwiększy  się  poziom  przychodów  ze  sprzedaży 
odzyskanych materiałów z recyklingu.  Powiedział,  że  linia sortownicza powinna zacząć 
funkcjonować już w fazie rozruchu z początkiem maja 2011r., a efekt ekonomiczny może 
być osiągnięty już od połowy tego roku. Dodał, że efekty ekonomiczne będą już wyliczane 
po okresie rozruchu oraz będzie można stwierdzić jaka jest struktura odpadów na terenie 
miasta Wodzisławia Śl. Nadmienił, że nie tylko odpady, które dotychczas były selektywnie 
gromadzone podlegają  odzyskowi  tj.  szkoło,  plastik  czy metal,  ale  również  tzw.  frakcja 
podsitowa czyli gruz, żwir, materiały które mogą być wykorzystane chociażby na budowę 
chodników czy podbudowę dróg. Mówiący podkreślił, iż I etap budowy linii sortowniczej 
był  realizowany dzięki  zaciągniętej  pożyczce  z WFOŚiGW i oddany do użytku  w roku 
2007, a tą pożyczkę w dalszym ciągu obsługujemy. Nadmienił, że II etap – rozbudowy linii 
sortowniczej jest realizowany praktycznie ze środków unijnych działanie 5.3 – Gospodarka 
odpadami.

– zakup frezarki i recyklera – to jedyny zakup jaki jest planowany w SKM i dotyczy Działu 
Drogowego.  Stwierdził,  że  trudno  wyobrazić  sobie  prowadzenie  prac  w  sposób 
cywilizowany  oraz  właściwą  obsługę  w  zakresie  związanym  z  gospodarką  komunalną 
Miasta  bez  tego  sprzętu.  Zauważył,  że  w  roku  2007  dofinansowano  Dział  Gospodarki 
Odpadami poprzez zakup dużej śmieciarki.  W związku z powyższym, iż Dział Drogowy 
wymaga również dofinansowania zdecydowano, iż zakupiona zostanie frezarka do asfaltu
w  kwocie  ok.  555  tys.  zł,  jednak  zakup  będzie  w  formie  leasingowej,
gdyż  nie  ma  możliwości  zakupu  nowego  sprzętu.  Stwierdził,  że  zakup  takiego  sprzętu 
przyczyni się: do uzyskania oszczędności poprzez wtórne wykorzystanie frezu asfaltowego, 
jako masę asfaltową w ramach szczególnie remontów bieżących, remontów cząstkowych; 
nastąpi znaczne przyśpieszenie robót; nastąpi poprawienie jakości wykonywanych robót – 
realizacja  większego  zakresu,  efektywniejsza  praca;  trwałość  wykonywanych  robót. 
Nadmienił,  że  zakup  tego  sprzętu  da  możliwości  dodatkowego  przychodu  dla  SKM
z dzierżawy, przy czym zakłada się, iż raty leasingowe będą finansowane z zewnętrznych 
przychodów tj. dzierżawy szczególnie frezarki. 

Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  ZGMiR,  to  również  nastąpiła  reorganizacja  zatrudnienia  poprzez 
zmianę  schematu  organizacyjnego  Zakładu,  co  doprowadziło  do  połączenia  dwóch  pionów. 
Zauważył,  że  takie  działanie  miało  na celu polepszenie  obsługi  mieszkańców,  najemców lokali 
komunalnych w zakresie usuwania awarii i remontów bieżących, a także chodziło o zmniejszenie 
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kosztów zatrudnienia w tych dwóch pionach w układzie administracyjnym, jak również w zakresie 
zatrudnienia tzw. grupy remontowej,  gdzie nastąpiła redukcja zatrudnienia  ok. 5-6 osób. Dodał,
że  trwają  również  prace  nad  wyodrębnieniem  grupy  sprzątaczek  jako  usługi  prowadzonej
przez firmę zewnętrzną. Zauważył, że obecnie grupa 24 osób zajmuje się prowadzeniem utrzymania 
czystości  na zasobach mieszkaniowych  administrowanych  przez  ZGMiR. Stwierdził,  że  zostały 
przeprowadzone  wstępne  rozmowy  Dyrektora  ZGMiR  oraz  mówiącego  ze  stroną  związkową. 
Powiedział,  że  są  przykłady  miast,  gdzie  zakłady  gospodarki  mieszkaniowej  wprowadzając
takie  rozwiązanie  wygenerowały  korzyści  finansowe  dla  miasta,  jak  również  zostało 
zagwarantowane  bezpieczeństwo  zatrudnienia,  dlatego  sprawa  będzie  dyskutowana
i  uszczegóławiana.  Zauważył,  że  w  ramach  ZGMiR  nastąpiła  rezygnacja  z  pewnych  zadań 
inwestycyjnych  dotyczących  przede  wszystkim siedziby zakładu przy ul.  Mendego oraz dwóch 
kolejnych inwestycji na kwotę 250 tys. zł. Stwierdził, że planuje się również przygotować lokale 
pod  tymczasowe  lokale  socjalne  w  celu  osiągnięcia  lepszej  windykacji.  Poinformował,
że na ostatnim posiedzeniu Komisji Budżetu została przedstawiona radnym informacja na temat 
ściągalności  należności  w grupie lokali  komunalnych,  a szczególnie  rażącej  niskiej  ściągalności
w  grupie  najemców  lokali  socjalnych.  Zauważył,  że  prowadzenie  polityki  prospołecznej
do  której  gmina  jest  zobowiązana  doprowadziło  do  togo,  że  budżet  Miasta  za  pośrednictwem 
budżetu ZGMiR, finansuje nie tylko darmowe mieszkania, gdyż stawka czynszu za lokal socjalny 
jest  bardzo  opłacalna,  ale  również  prefinansuje  zadłużenie  związane  z  opłatami  za  media. 
Nadmienił,  że  są  prowadzone  poważne  rozmowy  z  firmami  zajmującymi  się  dostawą 
tymczasowych lokali socjalnych na temat umieszczenia pilotażowo kilku lokali tego typu, tak aby 
ZGMiR mógł zaproponować taki lokal uporczywym dłużnikom.  W związku z powyższym ZGMiR 
liczy  na  lepszą  windykację  należności  czynszowych,  oprócz  tego  za  pomocą  innych  narzędzie 
prawnych,  jak  i  m.in.  odcinaniem  jednego  pionu  wody,  już  się  wyczerpały,
dlatego  bez  zastosowania  dalej  idących  kroków  trudno  mówić  o  uniknięciu  pojawienia
się poważnego problemu finansowego. Powiedział, że przygotowano projekt zarządzenia w sprawie 
ustalenia nowych stawek czynszu najmu lokali komunalnych, a co za tym idzie lokali socjalnych. 
Nadmienił, że ustawodawca zobowiązuje do różnicowania ze strony właściciela poziomu czynszu 
w  zależności  od:  lokalizacji  czyli  położenia  lokalu  w  danej  dzielnicy  Miasta  i  atrakcyjności 
dzielnicy;  wyposażenia  danego  lokalu;  stanu  technicznego  lokalu.   Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi
o Wydział OŚiGK, to dysponuje on jednym bardzo potężnym budżetem, jeżeli chodzi o wydatki 
bieżące Miasta, gdyż jest to budżet związany z pokryciem kosztów energii oświetlenia ulicznego. 
Zauważył, że Prezydent Miasta informował, że w przetargu na rok 2011 nastąpił drastyczny wzrost 
stawki  opłaty  jednorazowej  ze  strony dostawcy energii  o  24%,  a  po  zmianie  budżetu  na  sesji 
styczniowej  poziom  środków  na  wykonanie  umowy  na  dostawę  energii  został  zabezpieczony. 
Nadmienił,  że  nie  zwalnia  to  z  działań  zmierzających  do  oszczędności  w  celu  ewentualnej 
nowelizacji  budżetu  i  uzyskania  zwrotu  z  oszczędności  na  tym  paragrafie.  Powiedział,
że największym działaniem, które było rozpoczęte w 2009 roku, a realizowane z początkiem roku 
2010 to modernizacja oświetlenia  ulicznego i  gdyby tego nie dokonano, to już zupełnie  można 
byłoby mówić o innym poziomie budżetu na energię elektryczną. Nadmienił, że w ramach tamtej 
umowy dokonano redukcji zapotrzebowania na moc świetlną ok. 28%, jednak podpisaną umowę 
Miasto będzie spłacać jeszcze w kolejnym roku, jednak będą znaczące oszczędności. Powiedział,
że w zakresie działań bieżących podejmowanych w II połowie 2010 roku i obecnie realizowanych, 
to dokonano próby redukcji mocy w tych punktach, gdzie ich ilość była wystarczająca lub warunki 
pozwalały na ich zredukowanie, m.in. dokonano redukcji mocy w Parku  (wyłączenie 2 z 3 lamp
na jednym słupie lub 1 z 2 ) w godz. 23:00 – 5:00; redukcja mocy oświetlenia wzdłuż ul. Rybnickiej 
(od stacji Orlen do skrzyżowania z ul. Chrobrego) poprzez wyłączenie co drugiej oprawy w godz. 
23:00 – 5:00; wprowadzono w 29 punktach przerwę nocną w oświetleniu w godz. od 1:00 do 4:00, 
takich  punktów  w  Mieście  jest  ok.  156,  jednak  ze  względów  bezpieczeństwa  nie  może  być 
wprowadzana we wszystkich miejscach;  redukcja mocy umownych w 163 punktach zapalnych. 
Nadmienił,  że  trwają  pace  nad  tym,  aby po  zainstalowaniu  nowych  zegarów astronomicznych
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w pozostałych punktach istniała możliwość wprowadzenia przerwy nocnej w godzinach od 1:00
do  4:00  na  maksymalnie  dużym  obszarze  Miasta   z  zachowaniem  głównych  ciągów 
komunikacyjnych  i  kluczowych  skrzyżowań.  Stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  Wydział  IAG,
to już w zeszłym roku nastąpiło ograniczenie wydatków na usługi geodezyjne. Zauważył, że jest 
opracowywana  zmiana  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego 
Miasta,  która  obecnie  jest  na  etapie  wyłożenia  do  publicznego  wglądu,  a  zmiana  studium ma 
prowadzić do stworzenia podstawy do opracowania planu zagospodarowania przestrzennego dla 
całego Miasta. Dodał, że opracowanie planu nastąpi na przestrzeni 1,5 roku, gdyż tyle łącznie trwa 
cała  procedura.  Nadmienił,  że  po  uchwaleniu  i  wejściu  w  życie  planu  nie  będzie  możliwe 
wydawanie  tzw.  indywidualnych  decyzji  o  warunkach  zabudowy.  Zauważył,  że  takich  decyzji 
wydawanych jest 100-150 przez Architekturę,  co jest bardzo pracochłonne. Stwierdził,  że jeżeli 
plan  pokryje  całego  Miasto,  dotychczas  planami  objęte  jest  ok.  40%  Miasta,  to  pojawi
się możliwość zwiększenia przychodów z renty planistycznej. Powiedział,  że renta planistyczna
jest płacona Miastu, jeżeli poprzez zmianę zapisów w planie przestrzennym wartość danej działki 
wzrasta. Stwierdził, że kolejną kwestią jest ograniczenie dotacji dla usług transportu zbiorowego. 
Zauważył,  że  radni  wielokrotnie  zwracali  uwagę  na  rosnące  koszty  związane  z  dotowaniem 
transportu zbiorowego. Dodał, że w ubiegłym roku dopłaty do MZK sięgnęły 3.200.000 zł, jednak 
w wyniku przyjętej przez Radę Miejską uchwały budżetowej na rok 2011, kwota którą dysponuje 
Miasta na dotacje do transportu zbiorowego jest o prawie 50 tys. zł niższa. Nadmienił, że MZK 
otrzymało informację, iż Miasto zabezpieczyło mniejszą kwotę na dotację, dlatego też MZK zostało 
zobowiązane  do  przedstawienie  rozwiązań,  które  z  punktu  widzenia  układu  komunikacyjnego 
Miasta  i  samych  usług  komunikacyjnych  mogą  zostać  wdrożone  w  celu  nieprzekroczenia
tego  poziomu  wydatków.  Stwierdził,  że  MZK  jest  na  etapie  szczegółowego  opracowania
i  przedstawienia  propozycji  ograniczenia  komunikacji  miejskiej.  Powiedział,  że  Wydział  IAG 
przedstawił  również  propozycję  zwiększenia  przychodów,  m.in.:  ustalenie  jednolitej  stawki 
dzierżawy  miejsc  postojowych  na  drogach  wewnętrznych  osiedlowych,  pobieranie  opłaty
za ulokowanie urządzeń i prowadzenie robót  w pasach dróg wewnętrznych na zasadach dzierżaw 
lub  odszkodowań,  Referat  Gospodarowania  Przestrzenią  przygotowuje  się  do  pobierania  opłaty 
adiacenckiej  z  dokonywanych  podziałów  nieruchomości,  uruchomienie  programu  SIP  – 
zwiększenie szybkości obsługi, szybkość dostępu do informacji, zmniejszenie wydatków na mapy 
szkicu orientacyjnego na potrzeby postępowania o naliczenie opłaty planistycznej.

Sekretarz  Miasta  pan W.  Mitko  powiedział,  że  wprowadzanie  oszczędności  w Urzędzie  Miasta 
rozpoczęto już w roku ubiegłym, m.in. dokonano oszczędności na wynagrodzeniach pracowników 
Urzędu na kwotę ponad 468 tys. zł – co wynika z rezygnacji z podwyżki nawet o procent inflacji, 
jak  również  nie  wypłacono  całego  funduszu  nagród  regulaminowych  co  dla  pracowników
było niezmiernie bolesne; te oszczędności również wynikały z absencji  chorobowych i urlopów 
macierzyńskich.  Stwierdził,  iż  należy  mieć  świadomość,  że  lwia  część  oszczędności,
które są podejmowane w Urzędzie dotyczy płac pracowników. Zauważył,  że odbywa się  ciągłe 
monitorowanie  wydatków rzeczowych na bieżące funkcjonowanie tj.  prasa,  inne  wydawnictwa, 
rozmowy telefoniczne, papier, eksploatacja sprzętu biurowego, energia elektryczna, opał, remonty, 
meble,  szkolenia  i  inne.  Dodał,  że  dalsze  oszczędności  na  eksploatacji  chociażby  naszych 
budynków będą możliwe po wykonaniu ewentualnej ich termomodernizacji, na co trzeba wydać 
kilkaset tysięcy złotych. Powiedział, że reorganizacja Urzędu, która funkcjonuje od początku marca 
2011r. ma przyczynić się do optymalizacji poziomu zatrudnienia przy dalszym obniżaniu wydatków 
na wynagrodzeniach administracji, m.in.:  nieprzedłużenie 6 umów na czas określony, ewentualne 
przejścia  pracowników  na  emeryturę  nie  spowodują  automatycznego  naboru  na  wakujące 
stanowiska,  połączono Biuro  Kontroli  Wewnętrznej  z  Audytorem likwidując  1 etat,  stanowisko 
zastępcy naczelnika Wydziału Organizacyjnego zamieniono na kierownika referatu, zlikwidowano 
(z  dniem  01  kwietnia  br.)  stanowisko  zastępcy  naczelnika  Wydziału  Spraw  Obywatelskich. 
Stwierdził,  że o sprawach związanych z konsolidacją sfery pomocy mówiła już bardzo szeroko 
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Dyrektor  MOPS,  jak  i  II  Z-ca  Prezydenta  Miasta.  W  związku  z  powyższym  poinformował,
że do MOPS przesunięto 2 osoby z Wydziału Edukacji, 3 osoby z Wydziału Obywatelskiego oraz 6 
osób  z  Biura  Spraw  Społecznych.  Nadmienił,  że  powstał  również  duży  Wydział  Inwestycji, 
Architektury  i  Geodezji.  Stwierdził,  że  po  kilkumiesięcznej  ocenie  funkcjonowania  obecnych 
rozwiązań organizacyjnych przewiduje się dokonanie pomiaru poziomu zatrudnienia określonych 
obszarów zadań poprzez specjalistyczną firmę zewnętrzną, co będzie podstawą do dalszych prac 
nad  regulaminem  organizacyjnym  Urzędu.  Powiedział,  że  zwiększy  się  zastosowanie 
elektronicznego  obiegu  dokumentów celem ograniczenia  liczby wydruków oszczędzając  papier
i tonery.  Nadmienił, że będzie się w maksymalny sposób ograniczać obieg papierowy w Urzędzie. 

Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  podsumowując  powiedział,  że  wiele  zadań  zostało
już  wprowadzonych,  dlatego  ich  skutki  finansowe  są  możliwe  do  zaobserwowania  w  roku 
bieżącym, a w wielu obszarach taki budżet można przyjąć. Stwierdził, że planowane rozwiązania 
wymagają  nie  tylko  pracy  Prezydenta  Miasta,  ale  woli  Rady  Miejskiej  zarówno  jeżeli  chodzi
o zwiększenie przychodów po stronie dochodów, m.in.  od opłat,  podatków, renty planistycznej, 
opłaty adiacenckiej, jaki i ograniczenie wydatków w sferach w których będzie można wypracować 
kompromis. W związku z powyższym w każdym miesiącu chcąc wypracować środki na inwestycje 
w  przyszłości,  będzie  prowadzona  dyskusja  o  budżecie.  Nadmienił,  że  również  przedstawiane 
zmiany na obecnej sesji są następstwem założeń o których mówił II Z-ca Prezydenta Miasta pan
E. Ogrodnik. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  Rada  przyjęła  zasadę,  że  przy  informacji
nie  ma  prowadzonej  dyskusji,  jednak  temat  jest  bardzo  istotny  i  dlatego  mówiący  dopuści
do prowadzenia dyskusji. 

Radny  J.  Wyleżych  stwierdził,  że  po  przedstawionych  informacjach  zauważył,  iż  zmienił
się  kierunek  polityki,  dlatego  pytanie  które  mówiący  zadał  wcześniej  jest  niezasadne,
gdyż z wypowiedzi mówiący wywnioskował, iż Prezydent wycofuje się z racjonalizacji siatki szkół. 
Zauważył,  że  taka  decyzja  jest  kosztem prowadzonych  ogromnych  oszczędności  polegających, 
m.in.  na  ograniczeniu  wydatków,  ograniczenie  etatów,  zwolnień  pracowników  i  tylko  dlatego,
że nas strach obleciał, że nie potrafi się być odpowiedzialnym za swoje decyzje, że parę związków 
zawodowych  krzyczało  na  sali,  że  parę  nauczycieli  i  rodziców  potupało  nóżkami.  Zapytał,
czy obecni na sali chcą być odpowiedzialni za Miasto czy nie? Stwierdził, że wszystkie dziedziny 
życia w tym Mieście zostały w pewnym sensie ograniczone, nie mówiąc już nic o ich rozwoju, 
tylko dlatego, że dalej chce się tkwić, tak jak się tkwiło przez 12 lata w marazmie oświatowym. 
Powiedział,  że  jest  pełen  podziwu  dla  Panów  Prezydentów  i  Pana  Sekretarza,  iż  przedstawili
taką informację w sposób rzetelny,  uczciwy. Nadmienił,  że jest jednak zaskoczony wycofaniem
się z działania w kierunku racjonalizacji szkół. Stwierdził, że nie może być tak, iż wiele dziedzin 
życia w tym Mieście nie będzie się rozwijać, mało tego będzie się cofać, tylko dlatego, że my nie 
chcemy oszczędzać, gdyż ta czy inna szkoła musi istnieć. Powiedział, że konieczne było zmuszenie 
dyrektorów szkół do wprowadzenia oszczędności i to w sposób drastyczny. Dodał, że dyrektorzy 
oszczędzają m.in. na kredzie, papierze toaletowym, a odbijać się to będzie na dzieciach. Zauważył, 
że mówiono o tym, iż w przyszłym roku nie pozostanie nic innego jak tylko zmaksymalizowanie 
rozmaitych  opłat  i  podatków.  Nadmienił,  że  również  wszyscy  którzy  posiadają  jakiekolwiek 
nieruchomości i mieszkania własnościowe dołożą do renty planistycznej, a oprócz tego pojawia się 
opłata  adiacencka.  Zauważył,  że  w  tym roku  sytuacja  pozostanie  constans,  a  jeżeli  nie  wróci
się do tego tematu, to dla mówiącego jest to dziwne, wręcz żenujące, iż z powodu kilku szkół całe 
Miasto  będzie  tkwiło  w stagnacji,  bez  rozwoju,  a  podatnicy  zostaną  obciążeni  tymi  kosztami. 
Stwierdził,  że  radni  powinni  być  świadomi,  iż  Prezydent  Miasta  gdy zaproponuje maksymalne 
stawki podatku, to nie będzie innego wyjścia jak je przyjąć. Powiedział, że z wypowiedzi wynika, 
iż  idziemy  w  kierunku,  że  sytuacja  oświatowa  się  nie  zmienia  przez  całą  kadencję.  Dodał,
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że jest zaskoczony zmianą polityki. 

Radny J. Zemło stwierdził, że dwie godziny słuchano z uwagą informacji, jednak ogrom materiału 
spowodował, że nie wszystko można było zapamiętać. Zauważył, że Prezydent Miasta powiedział, 
iż pewne rzeczy będą skutkowały terminami spłat, o których radni poprzedniej kadencji wiedzą, 
gdyż w ubiegłym roku było to omawiane, jednakże w 40% Radę Miejską stanowią nowi radni, 
którzy  nie  byli  w  poprzedniej  kadencji.  W  związku  z  powyższym  poprosił,  aby  informacja
która była przedstawiana została radnym dostarczona w formie pisemnej. Stwierdził, że Prezydent 
Miasta w swojej wypowiedzi odniósł się także do obligacji i terminów ich spłat w latach 2013-
2014, wiadomo ile trzeba spłacić, jednak mówiący nie posiada informacji kiedy i w jakim terminie 
będą  następowały  te  spłaty,  z  którego  kredytu  jakie  płatności  będą  spłacane.  W  związku
z powyższym poprosił o przygotowanie takiej  tabeli amortyzacji długu. Powiedział,  że uchwała 
dotycząca  szkół  została  przez  Prezydenta  Miasta  wycofania  i  jeżeli  ją  wycofał  to  miał  pewne 
propozycje czy zastępcze warianty,  które zostaną wypracowane, a na które mówiący z nadzieją 
oczekuje.  Zauważył,  że  część  dzisiaj  została  przedstawiona,  a  część  będzie  omawiana
na następnych sesjach. 

Radny  A.  Króliczek  podziękował  Panom  Prezydentom  za  to,  iż  taki  materiał  został  radnym 
udostępniony. Stwierdził, że stało się to za sprawą wydarzeń jakie miały miejsce w ostatnim czasie. 
Nadmienił,  że  obecnie  widzi,  iż  potrzebne  było  podejście  do  całego  tematu  oświatowego,
bo być może nie wszyscy byli świadomi jaka jest skala problemów i czego ten problem dotyczy. 
Powiedział, że przyglądał się prezentacji oraz liczbom i widać, iż działania zostały podjęte z każdej 
strony,  te  oszczędności  są,  jednak  nie  są  tak  drastyczne  jak  mówił  przedmówca.  Stwierdził,
że według niego właśnie takie działania nazywa się racjonalizacją, być może nie na samej sieci
w formie likwidacji  ale  w formie racjonalizacji  wydatków na całej  sieci.  Nadmienił,  iż  wydaje
mu się, że zostało to tu w miarę sprawiedliwie przedstawione, oszczędzamy wszyscy mniej więcej 
równo,  a  jeżeli  nie  równo to  w miarę  sprawiedliwie,  bo  dotyczy to  całego Miasta.  Stwierdził,
że był przeciwnikiem prezentowanego projektu uchwały dotyczącego sieci  szkół,  a rozwiązanie 
które  teraz  zostało  zaproponowane  jest  rozwiązaniem  dobrym.  Powiedział,  że  w  przypadku
gdy w przyszłości  okaże się,  iż  np.  uwolnienie  obwodów spowoduje drastyczny brak  naborów
w którejś  ze  szkół,  to  wtedy nie  będzie  chyba  innego  sposobu,  jak  podjęcie  pewnych  działań 
zaproponowanych wcześniej. Stwierdził, że dobrze się stało, iż Prezydent Miasta wycofał projekt 
uchwały dotyczący sieci szkół. Nadmienił, że według niego głównym powodem takiej decyzji były 
reakcje radnych  oraz fakt, iż uchwała nie zostałaby podjęta. Dodał, że spokój społeczny w tym 
Mieście  jest  też  coś  wart.  Stwierdził,  że  spokojna  praca  przez  4  lata  da  różnego  rodzaju 
oszczędności oraz inne efekty. Powiedział, że należy pamiętać o tym, iż na brak rozwoju Miasta
nie ma wpływu brak reorganizacji sieci szkół, ale ma na to wpływ sytuacja już wcześniej zastana 
np. brak dużych zakładów pracy, likwidacja kopalni. 

Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca   powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  przygotowanie  informacji,
to  rozważy w jakiej  formie  miałoby to  być  zrobione,  gdyż  będzie  szeroki  zapis  tej  informacji
w protokole. Stwierdził, że jeżeli chodzi o prośbę radnego J. Zemło o udostępnienie tabeli spłat 
związanych  z  kredytami,  pożyczkami  i  obligacjami  itd.,  to  znajdują  się  one  w  materiałach 
sesyjnych, a dokładniej w projekcie uchwały dotyczącej Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

II  Z-ca  PM pan  E.  Ogrodnik   stwierdził,  że  chciałby  się  odnieść  do  słów radnego  J.  Zemło. 
Powiedział, że rozsądek władzy wykonawczej polega również na tym, że wie co w danej chwili
ma robić. Zauważył, że był jednym z inicjatorów wycofania projektu uchwały dotyczącego oświaty 
z porządku obrad sesji i nie należy całej odpowiedzialności zrzucać na Prezydenta Miasta. Dodał, 
że nie zgodzi się z tym, że to teraz Prezydent Miasta jest odpowiedzialny za obecną sytuację Miasta 
i  ma  wymyślać,  kombinować  itd.  ponieważ  wycofał  projekt  uchwały.  Stwierdził,
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że było wiadomym po Komisjach, że projekt uchwały nie ma szans przejść, dlatego też poprosił
o  wycofanie  tego  projektu  uchwały,  gdyż  odpowiada  za  atmosferę  panującą  w  oświacie,
a ciągnięcie tego dalej w atmosferze wzajemnych podejrzeń, oskarżeń itd. spowodowałoby jeszcze 
większe szkody.  Zauważył,  że w tym temacie nie było woli  Rady Miejskiej,  dlatego Prezydent 
Miasta wycofał ten projekt uchwały. Stwierdził, że obecnie jest potrzebny spokój, gdyż ciągnięcie 
tego tematu na siłę spowoduje, że w środowisku nie wiele się zrobi, a jest to trudne środowisko. 
Zauważył,  że  nie  jest  przeciwnikiem  wprowadzenia  zmian  w  sieci,  ale  był,  jest  i  będzie
za wprowadzeniem zmian, gdyż sieć jest za bardzo rozbudowana. Nadmienił, że oczekuje na nowe 
ustawy, na możliwość tworzenia zespołów, na pójście 5 i 6-latków do szkół, bo to da możliwość 
ruchu. Powiedział, że nie należy mieszać w środowisku, gdyż trzeba z tym środowiskiem pracować. 
Zauważył, że rozmowy które odbył ze wszystkimi dyrektorami nie należały do łatwych rozmów,
w  wielu  przypadkach  przyniosły  pewien  efekt  mentalny  i  finansowy.  Stwierdził,  że  wszyscy
są odpowiedzialni za budżet. 

Radny  J.  Zemło  stwierdził,  że  nie  wiedział,  że  jego  wypowiedź  wywoła  taki  rezonans,
taką dyskusję. Zauważył, że tylko powiedział to co było, nic innego. Powiedział, że rzeczywiście 
nie głosowano tej uchwały i to jest prawda, nie weszła do porządku sesji. Mówiący uważa, iż teraz 
jest to trochę płacz koalicji większościowej nad rozlanym mlekiem. 

Radny  M.  Ganita  zapytał,  dlaczego  Prezydent  Miasta  okłamał  radnych,  mieszkańców  naszego 
Miasta  mówiąc,  a  także  wypowiadając  się  do  prasy,  że  jeżeli  nie  zostanie  podjęta  uchwała 
dotycząca likwidacji-racjonalizacji  placówek oświatowych,  nie będzie osiągniętych  oszczędności
w  roku  budżetowym  2011,  wtedy  do  Miasta  wejdzie  komisarz?  Zauważył,  że  Pan  Prezydent
E. Ogrodnik w swoje wypowiedzi powiedział, że gdyby została podjęta uchwała o racjonalizacji-
likwidacji  placówek oświatowych,  to i tak na rok budżetowy 2011 nie przyniosłaby to żadnych 
oszczędności, gdyż konieczne byłoby pokrycie kosztów odpraw pracowniczych i innych świadczeń. 
Zapytał,  dlaczego  Pan  Prezydent  poprzez  szantaż  próbował  wymóc  na  radnych  podjęcie
tej uchwały?

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział, że jest mu bardzo przykro, iż radny nie rozumie rzeczy, 
o których mówi się w języku polskim, powszechnie uważanym za język komunikacji na terenie 
naszego  kraju.  Zauważył,  że  mówi  to  z  pełną  stanowczością,  gdyż  w swoich  wypowiedziach,
które są  zarówno w protokołach kilkudziesięciostronicowych  z łączonych  komisji,  jak i  innych 
gdzie  mówiono  o  skutkach  tegorocznych,  mówiono  o  zagrożeniach  wieloletnich  budżetu
oraz o tym, że będzie racjonalizacja, czy też nowelizacja budżetu. Stwierdził, że przecież obecnie 
już od dwóch godzin mówi się jakie działania zostały podjęte i jakie będą musiały być podjęte
w  celu  zrównoważenia  budżetu.  Stwierdził,  że  nigdy  w  życiu  nie  będzie  wróżką  i  nie  może 
zakładać, iż wpływy z podatku będą tak duże, że będzie dobrze, a zadaniem Prezydenta Miasta jest 
przedstawienie zrównoważonego budżetu. Zauważył, że jeżeli chodzi o Komisarza, to dla radnego, 
który  jest  prawnikiem  powinno  być  jasne  i  czytelne,  iż  Prezydent  przedstawia  propozycje 
racjonalizacji  wydatków,  propozycje  zwiększenia  dochodów  w różnych  dziedzinach,  natomiast 
głosuje  to  wszystko  Rada  i  to  Rada może  doprowadzić  do  niezrównoważenia  budżetu.  Dodał,
że  wtedy  z  reguły  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  nakazuje  Radzie  wprowadzenie  działań 
naprawczych w celu zrównoważenia budżetu, a taka sytuacja miała miejsce w historii samorządu, 
jednak jeżeli Rada nie zacznie stosować planu naprawczego finansów publicznych, do czego Rada 
jest  zobowiązana,  to  jednak  odpowiedzialność  ponosi  Prezydent  i  wtedy  do  Miasta  wchodzi 
Komisarz,  który przejmuje kompetencje  obu organów i  wprowadza  plan naprawczy.  Zauważył,
że o realnych zagrożeniach trzeba mówić, a jeżeli radny uważa to za szantaż, to jest jego zdanie. 
Natomiast  dla  mówiącego  jest  to  merytoryczna  debata  na  temat  finansów publicznych.  Dodał,
że słowo „kłamie” w tej materii nie powinno być kierowane do mówiącego. 
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II Z-ca PM pan E. Ogrodnik stwierdził,  że nie powiedział,  że nie będzie żadnych oszczędności
w roku budżetowym 2011, a mówił, iż będą małe, a to jest duża różnica, gdyż może wystarczyć
na to, by zamknąć budżet. Powiedział, że zgadza się z opiniami, iż trudniejszy będzie budżet roku 
2012-2013 i  to  może  potwierdzić  Skarbnik  Miasta,  dlatego  propozycja  racjonalizacji  placówek 
oświatowych była przedstawiana. Stwierdził, że jeżeli Pan Prezydent kłamie, to i mówiący kłamie. 

Radny M. Ganita stwierdził, że Pan Prezydent E. Ogrodnik nie mówił o Komisarzu i nie uprawiał 
polityki w przeciwieństwie do Pana Prezydenta M. Kiecy, a to był zarzut tylko i wyłącznie w jego 
kierunku. Powiedział,  że Pan Prezydent M. Kieca jasno wyrażał się i mówił o oszczędnościach, 
które miały dotyczyć roku budżetowego 2011 oraz o zagrożeniach w przypadku których ten budżet 
nie zostanie spięty. 

Radny  R.  Zalewski  stwierdził,  że  dosyć  ostre  słowa  padły  na  sali,  a  mówiący  nie  będzie  ich 
komentował. Zapytał, dlaczego z posiedzeń komisji w temacie oświaty nie ma jeszcze protokołów? 
Zauważył, że komisje były 9 lutego, a jak sobie przypomina to Pan Prezydent mówił, że za dwa dni 
te protokoły powinny być dostępne. Nadmienił, że wiele wypowiedzi tam padło, które warto byłoby 
sobie w tej chwili przypomnieć. Stwierdził, że jeżeli chodzi o przygotowaną prezentację przez Pana 
Prezydenta i Urząd, to faktycznie dużo pracy zostało w to włożone, a z przedstawionej informacji 
widać, że wiele działań zostało podjętych.  Dodał, że nie jest tak, iż mówiący będąc w opozycji 
będzie  tylko  krytykował  bo  nie  chodzi  o  jakąś  krytykę  dla  samej  krytyki.  W  odniesieniu
do wypowiedzi  radnego J.  Wyleżycha  powiedział,  że  wydaje  mu się,  iż  nie  jest  tak do końca,
że  to  szkoły  są  winne.  Zauważył,  że  od  zarządzania  Miastem jest  zarówno  Prezydent  Miasta,
który wykonuje władzę wykonawczą, jak i radni którzy mają władzę uchwałodawczą. Nadmienił, 
że przecież radny J. Wyleżych był za. Stwierdził, że jeżeli chodzi o wypowiedź Pana Prezydenta, 
który powiedział,  że od GDDKiA udało się pozyskać 10 mln zł i zapewne miał na myśli rondo
na ul.  Rybnickiej,  to  trzeba  pamiętać,  iż  to  rondo jest  elementem drogi  krajowej,  więc  trudno 
powiedzieć jasno,  że te środki pozyskano,  gdyż  jest  to zadanie  które powinno być  realizowane 
przez GDDKiA. Powiedział, że jeżeli chodzi o dochody Miasta z PIT i CIT, które są niezależne
od Miasta, to według mówiącego na to trzeba inaczej patrzeć, bo jeżeli Miasto w jakiś sposób dąży 
do rzeczywistego rozwoju, m.in. że będzie więcej miejsc pracy, to tych dochodów będzie więcej.
W  związku  z  powyższym  nie  można  powiedzieć,  że  Miasto  nie  ma  żadnego  wpływu
na  to  ile  ma  wpływu  z  podatku  PIT  i  CIT,  bo  ma  i  to  spory.  Powiedział,  że  jeżeli  chodzi
o uwolnienie obwodów, to tak jak mówiący przypuszczał likwidacji obwodów nie było, natomiast 
medialnie  wydaje  mu  się,  że  takie  słowa  były  wypowiedziane.  Zauważył,  że  jeżeli  chodzi
o uwolnienie obwodów, to różnica jest tylko taka, że dzieci  spoza obwodów mogą ewentualnie 
uczyć się w innej szkole jeśli będą miejsca, a obwody są takie jakie były i nic się nie zmienia. 
Zapytał,  czy  wprowadzenie  księgowości  do  szkół  przyniesie  jakieś  oszczędności?  Mówiący 
poprosił, aby przeprowadzić przed wprowadzeniem księgowości do szkół analizę, bo może okazać 
się, iż tych oszczędności nie ma. Stwierdził, że jeżeli chodzi o odpady i przykład Pana Prezydenta 
E. Ogrodnika dot. 30 tys. zł to faktycznie chyba nikt z radnych nie zdawał sobie sprawy, że są one 
tak ogromne. Powiedział, że jeżeli chodzi o materiały, które otrzymał z księgowości a dotyczące 
poszczególnych placówek oświatowych, to biorąc pod uwagę trzy podobne szkoły, tj. SP 3, SP5
i  SP10,  jeżeli  chodzi  o  prąd,  to  pierwsza  szkoła  ponosi  koszty  w wysokości  30 tys.  zł,  druga
22 tys. zł, a trzecia 15 tys. zł, podobnie jest w przypadku wody: pierwsza – 16 tys. zł, druga –  
0 tys.  zł,  a trzecia  – 5 tys.  zł,  czyli  różnice są duże. Powiedział,  że te dane można analizować
i zyskać informacje, bo to są całkiem duże pieniądze, które można zaoszczędzić. Dlatego mówiący 
miał nadzieję, iż takie dane będą dostępne w formie tabelarycznej i że są analizowane. Stwierdził, 
że jeżeli chodzi o 3 mln zł na oświatę, to trudno mu uwierzyć w to, że jedno czy kilka spotkań 
mogło  przyczynić  się  do  1,5  mln  zł  oszczędności.  Dodał,  że  ma  nadzieję,  iż  nie  będzie  tak,
że  będzie  się  uprawiać  kreatywną księgowość,  bo  na  papierze  będzie  się  zgadzać,  a  później
w rzeczywistości tych środków zabraknie. Zauważył, że lepiej mieć od razu dane które faktycznie 
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w  rzeczywistości,  w  praktyce  będą  później  na  koniec  roku  widoczne.  Stwierdził,  że  według 
informacji wynika, ze obecnie brakuje 0,5 mln zł jeżeli chodzi o oświatę. W związku z powyższym 
zapytał, czy zmiany budżetowe, które będą omawiane ujmują już te braki, chociażby 500 tys. zł
lub czy wcześniej były takie działania jak brakowało już 3 mln zł? Zauważył, że skoro wiadomym 
jest,  że  są  braki  środków finansowych,  to  chyba  powinno  się  pracować  na  realnym  budżecie,
który jest połączony z faktycznymi kwotami. Następnie zapytał, czy wszystkie dzieci, które zostały 
zapisane  do  przedszkola  w  którym  ma  powstać  żłobek  zostaną  do  niego  przyjęte?  Stwierdził,
że następną kwestią jest kwestia kamiennicy na Rynku, gdyż z informacji prasowych wiadomo,
iż Starostwo Powiatowe wystąpiło w tej sprawie na drogę sądową. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił,  aby  radny  R.  Zalewski  skupił  się  na  tematach 
oświatowych. 

Radny R. Zalewski zauważył, że obecnie nie rozmawia się o oświacie a o budżecie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że punkt dotyczy oświaty, a dokładne brzmi informacja 
o  sytuacji  budżetowej  po  odrzuceniu  uchwały  oświatowej  i  o  działaniach  jakie  będą  podjęte
do końca roku w celu zrównoważenia budżetu. W związku z powyższym proszę o zadanie pytania 
dotyczącego kamiennicy w punkcie „wolne głosy i wnioski”.

Radny R. Zalewski stwierdził, że przedstawiana prezentacja dotyczyła sytuacji budżetowej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zadawanie pytań dotyczących oświaty. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział,  że jeżeli  chodzi o pytanie  radnego R. Zalewskiego 
dotyczące  protokołów  z  posiedzeń  łączonych  komisji,  to  odpowiedz  radny  uzyska  w  punkcie 
„Odpowiedzi Prezydenta Miasta Wodzisławia Śląskiego na zadane pytania”. 

I Z-ca PM pan D. Szymczak w nawiązaniu do wypowiedzi radnego R. Zalewskiego dotyczącej 
ronda przy ul. Rybnickiej powiedział, że można przyjmować pewien brak wiedzy ze strony osób, 
które  informację  analizują  jeżeli  poparty  jest  dobrą  wolą.  Jednak  mówiący  widzi,  że  radny
R.  Zalewski  powiela  tą  samą  informację  już  po  raz  kolejny  i  mówi,  że  GDDKiA  powinna 
dofinansować przebudowę tego ronda, bo tak mówił radny również na komisjach, kiedy to zgłaszał 
wiele wniosków, m.in. dotyczących ograniczenia zakresu tej inwestycji w obawie o poziom budżetu 
i zaangażowanie inwestycyjne Miasta. Powiedział, że jeszcze raz powtórzy jaki jest stan prawny,
bo już o tym wielokrotnie mówił na komisjach,  jak i  na sesji.  Stwierdził,  że ustawa o drogach 
publicznych mówi, iż jeżeli przebudowa drogi, a mamy do czynienia z przebudową drogi, natomiast 
budowa  ronda  pojawia  się  z  inicjatywy  innego  zarządcy  drogi;  to  ten  zarządca  drogi  inicjuje
tą przebudowę prowadząc taką inwestycję.  Zauważył,  że to Urząd Miasta inicjuje tę inwestycję
i  jest  zobowiązany  do  przebudowy  drogi  innego  zarządcy  na  własny  koszt.  W  związku
z  powyższym  porozumienie,  które  udało  się  osiągnąć  w  wyniku  rozmów  Prezydenta  Miasta
z GDDKiA jest ustępstwem ze strony GDDKiA i od tej zasady ustawowej, ponieważ to Miasto 
było zobowiązane do sfinansowania  kosztów budowy całego ronda. Zauważył, że koszt budowy 
tego  ronda  obejmuje  również  przebudowę  głównego  wodociągu  zasilającego  Wodzisław  Śl.,
a  to  się  wiąże  z  kilkutysięcznymi  przekrojami.  Nadmienił,  że  negocjacje  dotyczyły  każdych
100 tys. zł zaangażowania finansowego Miasta. 

Radny R. Zalewski stwierdził, że znowu jest tu kwestia prawa i logiki, bo w tym momencie wraca 
się  do tzw.  Drogi  Zbiorczej.  Zauważył,  że  jeżeli  wiemy,  iż  ruch przez  Drogę Zbiorczą  będzie 
ruchem tranzytowym, że będzie ona łącznikiem dróg wojewódzkich i dróg krajowych, czy w takim 
wypadku ma to  być  realizowane  przez  Miasto,  czy GDDKiA? Dodał,  że  przecież  samo rondo
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jest elementem drogi krajowej. 

I  Z-ca  PM  pan  D.  Szymczak  stwierdził,  że  jeżeli  istnieją  pewne  zapisy  prawne
o których już wcześniej mówił, to albo funkcjonuje się poza systemem prawnym obowiązującym
w Polsce, albo obowiązuje Pana wizja, jednak wtedy mówiący byłby zdziwiony, gdyż radny pełni 
pewną funkcję publiczną i znajomość prawa oraz obowiązek jego przestrzegania dotyczy zarówno 
urzędników jak i radnych. Powiedział, że nie będzie po raz kolejny radnemu tłumaczył istniejącego 
rozwiązania ustawowego i tego, że poza takie rozwiązanie nie można wyjść. 

Radny R. Zalewski stwierdził, że nie będzie już tej dyskusji kontynuował, jednak w tym przypadku 
mówiący w ogóle nie uważa, iż nie ma racji. 

Skarbnik Miasta  pan T.  Bednorz w odpowiedzi  na sugestie  radnego R. Zalewskiego dotyczące 
wpływów  z  podatku  PIT  i  CIT  stwierdził,  że  jeżeli  chodzi  o  wpływy  z  podatków  od  osób 
fizycznych, to Miasto nie ma na to żadnego wpływu. Powiedział, że zrozumiał wypowiedź radnego 
R.  Zalewskiego  w  ten  sposób,  iż  wpływ  Miasta  na  wysokości  podatku  od  osób  prawnych
jest pośredni. Dodał, że z tym się zgadza, jednak po to również realizowana jest inwestycja, aby 
Miasto było bardziej atrakcyjne dla inwestorów i żeby również uzyskać większe dochody z podatku 
od osób prawnych. Poprosił o przypomnienie drugiego pytania. 

Radny R.  Zalewski  powiedział,  że  z  informacji,  którą  przedstawił  Pan  Prezydent  E.  Ogrodnik 
wynikało,  że  niedawno  w  budżecie  brakowało  3,2  mln  zł  w  oświacie,  później  zmieniło
się  to  do  1.700.000 zł,  a  w tej  chwili  brakuje  500  tys.  zł.  W związku  z  powyższym  zapytał,
czy  to  nie  powinno  być  widoczne  w  zmianach  budżetowych,  bo  skoro  brakuje  500  tys.  zł,
to czy to już nie powinno być widoczne w zmianach budżetowych skoro pracuje się na realnym 
budżecie?  Zapytał,  czy  jeżeli  wiadomo,  że  jakiś  wpływów  nie  będzie,  to  powinno  dokonać
się jakichś zmian budżetowych, czy te zmiany wprowadzono?

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz powiedział, że w prezentacji zostały przedstawione oszczędności 
jakie  dokonano  w  roku  ubiegłym,  np.  w  płacach  pracowników  Urzędu  i  zostały  ujęte
w  sprawozdaniu  za  rok  ubiegły.  Nadmienił,  że  dodatkowo  zostały  wykazane  oszczędności,
które planuje się dokonać w roku bieżącym, m.in. w oświacie po przeprowadzonych konsultacjach, 
spotkaniach,  rozmowach Pana Prezydenta  E.  Ogrodnika z  Dyrektorami  placówek oświatowych. 
Zauważył,  że  Pan  Prezydent  E.  Ogrodnik  wskazał  dwie  grupy  planowanych  oszczędności,
które  wyszły  od  Dyrektorów  placówek  oświatowych  albo  wyszły  w  rozmowie  z  Dyrektorami
oraz te które planuje po stronie Urzędu. Stwierdził, że należy pamiętać, iż są to wszystko kwoty 
planowane,  szacowane  do  uzyskania.  Powiedział,  że  jeżeli  jest  mowa  o  oszczędnościach,
to nie zostały one uwzględnione w budżecie, gdyż konieczne byłoby znowelizowanie tego budżetu
i dokonanie przesunięć. Zauważył, że nie wiadomo jakie będą faktyczne kwoty tych oszczędności
o których była mowa. Powiedział, że na następnej sesji oraz posiedzeniu Komisji Budżetu omówi 
realizację  budżetu  za I  kwartał  2011r.  i  będzie  to  robione sukcesywnie  co  kwartał.  Nadmienił,
że dopiero po faktycznym wykonaniu budżetu za te kolejne okresy Prezydent Miasta będzie mógł 
reagować,  gdyby  było  zagrożenie  niewykonania  budżetu.  Dodał,  że  pierwsza  taka  możliwość 
będzie w miesiącu kwietniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że obecnie jest mowa o prognozie i trudno prognozę 
wpisać do uchwały dotyczącej zmian budżetu. Zauważył,  że jeżeli  Skarbnik Miasta będzie miał 
konkretne cyfry, to wtedy wniesie to do budżetu. Powiedział, że rozmawiał z Panem Skarbnikiem
i poprosił go o przedstawienie wykonania budżetu za I kwartał 2011r.w następnym miesiącu.  

Prezydent Miasta pan M. Kieca w nawiązaniu do wypowiedzi radnego R. Zaleskiego dotyczącej 
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oszczędności  po  przeniesieniu  księgowości  do  szkół  stwierdził,  że  część  tych  kwestii  była 
omawiana w poprzedniej kadencji, a w sumie każdy radny powinien się dowiedzieć, dokształcić 
nawet  jak  zostaje  świeżym  radnym.  Zauważył,  że  tak  samo  jest  w  przypadku  Prezydenta,
bo  również  powinien  posiadać  wiedzę,  a  nie  mówić,  że  o  czymś  nie  wiedział.  Powiedział,
że  jest  podział  kompetencji  w  przypadku  MZOPO  i  innych  jednostek  miejskich.  Zauważył,
że już wcześniej mówił o tym, że może być jakaś inicjatywa czy propozycja rozwiązań Prezydenta, 
jednak tak jak w przypadku wielu innych działań musi być wola i zgoda Rady. W związku z czym 
nie można mówić, że coś jest likwidowane, bo przecież to Rada na wniosek Prezydenta zdecyduje, 
czy  przedstawiony  materiał  jest   przekonywujący  i  czy  pozwoli  się  Prezydentowi  na  podjęcie 
działań przez niego zaproponowanych. 

II  Z-ca  PM pan  E.  Ogrodnik  powiedział,  że  tabela  która  została  przedstawiona  w  prezentacji 
przedstawia  plany  finansowe,  chociaż  zawiera  również  informację  za  2010  rok.   Stwierdził,
że  dyrektorzy  placówek  oświatowych  otrzymali  pismo  podpisane  przez  mówiącego,  w  którym 
zostali  poinformowani  o  zmniejszeniu  budżetu  danej  placówki  i  konieczności  dostosowania 
wydatków danej placówki do określonego budżetu. Nadmienił, że umówiono się, iż w przypadku 
gdy  zajdą  okoliczności,  których  nie  mógł  przewidzieć  ani  Pan  Skarbnik,  ani  Pan  Prezydent,
ani mówiący, które spowodują zwiększenie oddziałów, a może tak być, to wtedy wzrastają koszty, 
czy  też  trzeba  będzie  wypłacić  środki,  bo  ktoś  pójdzie  na  dodatkowy  urlop  zdrowotny,
którego również nie jest w stanie nikt przewidzieć, to wtedy dyrektor danej placówki oświatowej 
wystąpi  do  Prezydenta  Miasta  z  wnioskiem  o  zwiększenie  budżetu.  Dodał,  że  jest  to  rola 
dyrektorów a nie MZOPO. Stwierdził, że 500 tys. zł, jest to brak w budżecie na wydatki w oświacie 
na  dzień  zakończenia  rozmów czyli  18  marca  2011r.,  natomiast  co  będzie  dalej  to  się  okaże. 
Powiedział, że radny R. Zalewski dokonał porównania wydatków w trzech szkołach tj. SP3, SP 4
i SP10, jednak w SP3 jest basen, w SP10 są podnajemcy, m.in. biblioteka, którzy płacą i korzystają 
z  obiektu.  Nadmienił,  że  wszystko  jest  dokładnie  analizowane,  a  radny R.  Zalewski  nie  musi 
wyręczać Urzędu w dokonywaniu analiz. Zauważył, że na bieżąco wydatki placówek oświatowych 
są  śledzone,  a  dyrektorzy  już  wiedzą  gdzie  mają  błędy jeżeli  chodzi  o  finansowanie  pewnych 
działek,  m.in.  energii.  Stwierdził,  że jeżeli  chodzi o sprawę żłobka i osób, które zapisały dzieci
do  przedszkola,  to  dzieci,  które  mają  obowiązek  przedszkolny  mają  zapewnione  miejsce
w przedszkolu.  Nadmienił,  że  jeżeli  zabraknie  miejsc  w tym przedszkolu,  to  na terenie  Miasta
jest bardzo dużo przedszkoli i jeżeli nie będzie miejsca w jednym, to będzie w innym. Stwierdził,
że powołanie żłobka jest z myślą o rodzicach, którzy pracują, a budynek w którym ma powstać
jest przystosowany do tego celu, bo tak został wybudowany, więc łatwiej jest tam umieścić żłobek. 
Nadmienił, że jeżeli chodzi o przedszkola to rejonizacja nie obowiązuje dzieci 3-4 letnie, a rodzice 
mogą  umieścić  dziecko  w  dowolnym  przedszkolu,  gdzie  będzie  miejsce.  Powiedział,  że  jeżeli 
obecnie  nie  skorzysta  się  ze  środków  na  stworzenie  żłobka,  to  później  ulokowanie  żłobka
gdzie  indziej  może spowodować likwidację przedszkola,  a tutaj  przedszkole zostaje. Stwierdził,
że należy pamiętać o tym, że za rok może być dylemat z przedszkolami, gdyż 5 i 6-latki pójdą
do szkół i wtedy zrobią się wolne miejsca w przedszkolach.  Dodał,  że powołanie  żłobka może
być  ratunkiem  dla  środowiska,  dla  dyrektora,  dla  rodziców,  dla  przedszkola.  Nadmienił,
że w przyszłości kiedy będzie masę wolnych miejsc w przedszkolach, będzie za duże zatrudnienie, 
trzeba będzie coś z tymi przedszkolami zrobić, czy to ograniczyć ilość grup lub jeżeli będzie taka 
inicjatywa to przekształcić, ale to nie będzie inicjatywa władz miasta. 

Radny  R.  Zalewski  zapytał,  czy  w  przypadku  gdy  zabraknie  miejsca  w  PP18  dla  dzieci  tam 
zapisanych, to czy rodzic będzie mógł sobie wybrać przedszkole rezerwowe?

II Z-ca PM pan E. Ogrodnik odpowiedział,  że tak. Zauważył,  że Pani Dyrektor miała przekazać 
informację rodzicom, że mogą złożyć wnioski do dwóch przedszkoli. 
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Radny A. Króliczek poprosił, aby temat już zakończyć. Stwierdził, że zdaje sobie sprawę z faktu,
iż  jest  to  bardzo  ważny temat,  a  jeżeli  nie  podjęto  uchwał  dotyczących  likwidacji,  to  są  inne 
rozwiązania  proponowane  we  wszystkich  jednostkach  Miasta  i  wszystkich  placówkach 
oświatowych.  Mówiący  poprosił,  aby  w  przypadku  gdy  pojawią  się  jakieś  sprawy  przekazać 
radnym stosowne informacje, a obecnie zakończyć ten temat. Nadmienił, że według niego w tym 
temacie zwyciężył rozsądek. 

Więcej pytań nie było.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  podziękował  Panom  Prezydentom  oraz  Sekretarzowi  Miasta
za przedstawienie tematu. 

Ad 7.
Podjęcie uchwał. 

a) Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej miasta Wodzisławia Śląskiego na 2011 
rok. Zreferował pan T. Bednorz Skarbnik Miasta. 

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz poprosił o wprowadzenie autopoprawki do uchwały polegającej
na  przesunięciu z  § 2910 do § 0970 wpływów ze zwrotu dotacji w MOPS, co nie ma wpływu
na wielkość wyniku budżetu. Poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji 
Budżetu. Nadmienił, że uchwała porządkuje niektóre wydatki i dochody roku ubiegłego, a dotyczy 
to przede wszystkim zadań wieloletnich np. Systemu Informacji Przestrzennej - gdzie w ubiegłym 
roku dochody i wydatki były nie wykonane, a obecnie dokonuje się korekty o kwotę 1.187.967 zł 
oraz o wkład własny Miasta w wysokości 209.641 zł; budowa linii sortowniczej w SKM – gdzie 
dochody i wydatki zwiększa się o 258.107 zł oraz o wkład własny Miasta w wysokości 47.091 zł; 
udrożnienie ruchu w południowej części Subregionu Zachodniego etap I i II – dokonuje się korekty 
poprzez zmniejszenie dochodów i rozchodów o kwotę 8.000.000 zł oraz zwiększenie dochodów
o  kwotę  830.160  zł.  Nadmienił,  że  korekta  dotyczy  również  oświaty,  w  związku  z  tym,
iż  otrzymano  korektę  subwencji  oświatowej  w  wysokości  323.628  zł,  co  związane
jest z planowanymi podwyżkami w oświacie od miesiąca września do 7%. Powiedział, że kolejne 
zmiany dotyczą dochodów i wydatków z tytułu realizowanych projektów w kwocie 1.414.391 zł. 
Stwierdził,  że  w  związku  z  rozliczeniem  roku  ubiegłego  istnieją  tzw.  wolne  środki  w  kwocie 
2.273.458 zł. Dodał, że zgodnie z ustawą wolne środki mogą zwiększyć część wydatków bieżących, 
do rozliczenia z RIO. 

Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Radny  J.  Zemło  stwierdził,  że  w  §7  następuje  wzrost  wydatków  budżetu  Miasta  na  2011r. 
związanych z realizacją statutowych zadań dotyczących remontu ul. Kąty, remontu ul. E. Plater,
a  to  są  ubiegłoroczne  zobowiązania.  Powiedział,  że  również  została  tam umieszczona  pozycja 
przegląd dróg na którą zabezpieczono kwotę 20.000 zł. Zapytał,  dlaczego tak duża kwota został
na to przeznaczona? 

Skarbnik  Miasta  pan  T.  Bednorz  powiedział,  że  konieczne  jest  dokonanie  przeglądu  dróg,
gdyż odpowiednie przepisy do tego zobowiązują Miasto, a takie przeglądy odbywają się corocznie. 

Radny J. Zemło powiedział, że dobrze to rozumie, jednak  mówiący nie wiedział, że wykonanie 
takiego przeglądu kosztuje 20.000 zł. 

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz powiedział, że tyle planuje się w budżecie, jednak nie wiadomo
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ile to będzie kosztować. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała Nr VII/47/11  w sprawie zmiany uchwały budżetowej  miasta  Wodzisławia Śląskiego
na 2011 rok została podjęta (ilość głosów: za – 16, przeciw – 0, wstrzymujących – 1, nieobecni
na sali – B. Capek, M. Ganita, A. Króliczek, J. Wyleżych).

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zauważył,  że  w  §12  ust.  2  omawianej  uchwały  upoważnia
się  Prezydenta  Miasta  do  zaciągania  kredytów  i  pożyczek  oraz  emitowania  papierów 
wartościowych,  gdzie  są  określone  kwoty.  Nadmienił,  że  to  upoważnienie  jest  w  celu 
zrównoważenia  budżetu  i  gdyby nie  było  tego,  to  konieczne  byłoby ściągnięcie  tego  z  czegoś 
innego. Stwierdził, że to również jest bardzo istotne i bardzo wiele mówi. 

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz stwierdził, że te kwoty są już w uchwale budżetowej. Natomiast po 
każdej zmianie budżetu, jeżeli zmiany dotyczą tych kwot, również się je koryguje. 

b) Uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Wodzisławia Śląskiego na lata 2011-2024. Zreferował pan T. Bednorz Skarbnik Miasta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zauważył, że ta uchwała jest pokłosiem uchwały dotyczącej zmian 
budżetowych. Poinformował, że Komisja Budżetu wydała opinię pozytywną do projektu uchwały. 

Radny  J.  Zemło  zapytał,  czy  te  wszystkie  zobowiązania,  które  są  w  uchwale  wynikają
ze skonsolidowanej tabeli oraz czy są jeszcze inne zobowiązania? Nadmienił, że głównie chodzi mu 
o terminy, bo to że trzeba płacić, to nie ulega wątpliwości. 

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz powiedział,  że wynika to z uchwały.  Mówiący zobowiązał się,
że omawiając wykonanie budżetu za I kwartał 2011r. nie ograniczy się do samego budżetu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, dlaczego określono te zobowiązania do roku 2024?

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz powiedział, że wynika to z tego, że udzielono poręczeń PWiK, 
jednak należy pamiętać,  iż jest to zobowiązanie Miasta.  W związku z powyższym w prognozie 
trzeba uwzględnić rok 2024. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  podziękował  Skarbnikowi  Miasta  za  inicjatywę.  Nadmienił,
że  dobrze  się  stanie,  gdy  przy  tej  prognozie  budżetu,  Pan  Skarbnik  przygotuje  informację
o zadłużeniu. 

Radny  R.  Zalewski  stwierdził,  że  w  zmianach  budżetowych  dochody  i  wydatki  bieżące 
przedstawiają się na poziomie 103.000.000 zł.  Natomiast  jeżeli  chodzi o prezentowaną uchwałę
to dochody są na poziomie 102.000.000 zł a wydatki 101.000.000 zł. W związku z powyższym 
zapytał, z czego to wynika, czy te liczby nie powinny być tożsame? 

Skarbnik Miasta pan T. Bednorz powiedział,  że zmiany nie dotyczą, czy też nie obejmują kwot 
ponad  100.000.000  zł,  gdyż  właśnie  ta  kwota  to  jest  budżet  po  zmianach.  Stwierdził,
że jeżeli  chodzi o zmiany,  to należy zauważyć,  że ta uchwała składa się jakby z dwóch części,
a  mianowicie  w  I  część  –  dotyczy  zmian  wydatków  na  przedsięwzięcia  i  limit  zobowiązań 
uchwalanych  przez  Radę,  natomiast  II  część – dotyczy zmian  dokonywanych  przez Prezydenta 
Miasta poprzez zarządzenia. 
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Uchwała Nr VII/48/11 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Wodzisławia Śląskiego na lata 2011-2024 została podjęta (ilość głosów: za – 16, przeciw – 
0, wstrzymujących – 1, nieobecni na sali – B. Capek, M. Ganita, A. Króliczek, J. Wyleżych).

c) Uchwała w sprawie ustalenia zakresu zadań inwestycyjnych przeznaczonych do realizacji 
przez Miasto Wodzisław Śląski w 2011 roku. Zreferowała pani J. Szymecka-Pysz Naczelnik 
Wydziału Inwestycji, Architektury i Geodezji. 

Naczelnik Wydziału IAG pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że generalnie zadania inwestycyjne 
zostały przyjęte przez Radę Miejską uchwałą w miesiącu styczniu br., wtedy też poinformowano 
radnych, iż ta uchwała stanowi I etap uchwalania budżetu, ponieważ zakres zadań inwestycyjnych 
zostanie uzupełniony w II etapie do końca I kwartału 2011r. Stwierdziła, że prezentowana uchwała 
zawiera cztery zadania, tj.:

• budowa miejsc postojowych wraz z drogą dojazdową przy budynku nr 14 na Os. Dąbrówki 
(projekt+realizacja) na kwotę 205.500,00 zł,

• budowa chodnika przy ul. Pałacowej etap II wraz z wykonaniem oświetlenia dla etapu I i II 
na kwotę 119.019,00 zł,

• budowa  drogi  dojazdowej  do  wydzielonych  działek  budowlanych  przy  ul.  Grodzisko
wraz z oświetleniem (projekt) na kwotę 91 171,00 zł,

• nabycie gruntów od osób fizycznych na kwotę 61 480, 00 zł. 

Radna T. Rybka stwierdziła, że treść uzasadnienia jest dla niej mało czytelna, gdyż w I części jest 
preambuła przywołująca ustawę o samorządzie gminnym, a tak właściwie to kwintesencję stanowi 
jedno zdanie „zadania inwestycyjne uwzględnione w załączniku w pozycji 1,2,3,4 są kontynuacją 
zadań z lat ubiegłych”. Jednak zadanie „Budowa miejsc postojowych wraz z drogą dojazdową przy 
budynku nr 14 na os. Dąbrówki (projekt+realizacja) jest kontynuacją, o ile biorąc pod uwagę to,
że w ubiegłym roku w planie zadań inwestycyjnych to zadanie było, a ze względu na fakt, że brak 
było odpowiednich zapisów w planie zagospodarowana przestrzennego realizacja tego zadania nie 
doszła do skutku, a była tam zabezpieczona kwota 50 tys. zł. W związku z powyższym zapytała, 
czy ta kwota 50 tys. zł została włączona do kwoty obecnie proponowanej oraz czy Rada Dzielnicy 
partycypuje  w  kosztach  realizacji  tego  zadania?  Zauważyła,  że  jest  to  dosyć  duża  inwestycja 
opiewająca na kwotę 205.500 zł. Zapytała, czy jeżeli chodzi o budowę chodnika przy ul. Pałacowej, 
to  wykonanie  oświetlenia  etapu I  i  II  jest  nowym zadaniem? Stwierdziła,  że  nie  może zgodzić
się  z  tym,  iż  zadanie  budowa  drogi  dojazdowej  do  wydzielonych  działek  budowlanych
przy ul. Grodzisk, jest zadaniem kontynuowanym z roku ubiegłego, gdyż takiego zadania mówiąca 
nie znalazła w wykazie zadań inwestycyjnych ubiegłorocznych. Zauważyła, że jest wykonywany 
projekt oświetlenia na I i II etap ul. Grodzisko biegnącej od strony ul. Łużyckiej. Zapytała, czy jest 
zasadne  wykonywanie  projektu  oświetlenia  drogi  dojazdowej  do  działek,  które  Miasto  obecnie 
sprzedaje bądź które sprzedało?  Dodała, że obecnie realizowany jest I etap oświetlenia, natomiast 
zapytała  co  z  II  etapem,  gdyż  ważność  tego  projektu  upływa  w  sierpniu  2011r.
W związku z powyższym zapytała, czy są to zadania partycypowane przez budżety Rad Dzielnic? 

Naczelnik Wydziału IAG pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że jeżeli chodzi o budowę miejsc 
postojowych  wraz  z  drogą  dojazdową  przy  budynku  nr  14,  to  jest  bezwzględna  kontynuacja 
związana, tak jak Radna zauważyła z brakiem odpowiednich zapisów w planie zagospodarowana 
przestrzennego.  Dodała,  że  Rada  Dzielnicy  partycypuje  w  realizacji  tego  zadania,  a  5.500  zł
to środki Rady Dzielnicy pozostałe z tego zadnia z poprzedniego roku. Stwierdziła, że jeżeli idzie
o II etap chodnika przy ul. Pałacowej, to w ubiegłym roku wykonano cały I etap, jednak czekano
na wydanie  decyzji  celu  publicznego  w zakresie  możliwości  opracowania  projektu oświetlenia. 
Dodała,  że  taką  decyzję  w  końcu  udało  się  uzyskać,  wykonano  projekt  i  zyskano  pozwolenia
na budowę, a Rada Dzielnicy również partycypuje w kosztach tej inwestycji. Stwierdziła, że jeżeli 
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chodzi o zadanie dotyczące budowy drogi na ul. Grodzisko, to jest to zadanie kontynuowane z lat 
poprzednich. Zauważyła, że projekt był dosyć daleko zaawansowany, jednak musiano go przerwać 
dlatego, że były duże problemy związane z własnością gruntów dot. nadleśnictwa. Dodała, że udało 
się  to  uregulować  chociaż  nie  w  takim  zakresie  jak  planowano,  jednak  jest  to  wystarczające,
aby połączyć tą drogę z drogą istniejącą. 

Radna T. Rybka zapytała, czy radni mogliby otrzymać treść tych zadań inwestycyjnych, które będą 
realizowane wraz z zadaniami Rad Dzielnic. Powiedziała, że zbulwersowała ją treść wypowiedzi, 
która ukazała się na jednym z portali internetowych, gdzie znalazła się wypowiedź Pani Naczelnik 
dotycząca budowy miejsc postojowych na działce miejskiej wzdłuż ul. Armii Ludowej, sugerująca, 
iż wandale na Wilchwach to zdewastują i że nie ma sensu tam inwestować. Stwierdziła, że właśnie 
mieszkańcy Bloku nr 2 w czynie społecznym urządzili  sobie fragment  parkingu przed blokiem,
ale na terenie spółdzielni. Zauważyła, że sama nie dotarła do tego artykułu internetowego, jednak 
mieszkańcy przynieśli mówiącej wydruk. Dodała, że jest zażenowana, iż pisze się właśnie w taki 
sposób. Zapytała, czy Rada Dzielnicy ma jeszcze jakiś wpływ na to co ze środków Rady Dzielnicy 
będzie  realizowane,  czy  o  tym  decyduje  Urząd  Miasta,  czy  też  Wydział  IAG?  Stwierdziła,
że  w  ten  sposób  nie  powinna  się  toczyć  dyskusja,  a  mieszkańcy  bloku  nr  2  są  oburzeni
tą wypowiedzią, że w ten sposób Pani Naczelnik wyraziła się o mieszkańcach Wilchw. Zauważyła, 
że celowo zadawała Zastępcy Komendanta Policji  pytania odnośnie wandalizmu, gdyż mówiąca 
chciała wiedzieć, czy rzeczywiście na Wilchwach panuje wandalizm. Stwierdziła, że ta wypowiedź 
jest oburzająca, a mieszkańcy nie powinni czegoś takiego słyszeć z ust urzędnika, a tym bardziej
z ust Pani Naczelnik. 

Naczelnik Wydziału IAG pani J. Szymecka-Pysz powiedziała, że nie wątpi, iż Pani Radna posiada 
taką wypowiedź, jednak z nią nikt nie robił takiego wywiadu i sama nikomu nie udzieliła takiej 
wypowiedzi.  Nadmieniła,  że nie  wypowiedziała  się w ten sposób i  nie  wie skąd się to wzięło. 
Stwierdziła, że nie śledzi stron internetowych w tym zakresie i dyskusji na forach internetowych, 
gdyż nie ma na to czasu. Dodała, że zazwyczaj pojawiają się tam dziwne rzeczy, które nie mają nic 
wspólnego z prawdą. Powiedziała, że na Komisji mówiła, iż ten teren za blokiem nr 2 był kilka razy 
przez  Urząd  Miasta  zagospodarowany  i  za  każdym  razem  był  zdemolowany,  był  tam  skwer, 
ławeczki, nasadzenia i zostało to zniszczone. Zauważyła, że tylko to powiedziała, przy omawianiu 
tego zadania. 

Radna T. Rybka powiedziała, że to mieszkańcy do niej przyszli z wydrukiem. Zauważyła, że Pani 
Naczelnik powiedziała, że ten teren był wielokrotnie zagospodarowany, jednak mówiąca nie może 
się z tym zgodzić, gdyż mieszka na tym Osiedlu i tylko raz Miasto zrobiło tam coś w rodzaju alejek, 
wysypało żwirem, a na środku zrobiono kopiec. Dodała, że to spółdzielnia mieszkaniowa usadowiła 
ławki, które później usunęła na wniosek mieszkańców, ponieważ zbierała się tam młodzież i piła 
alkohol. Stwierdziła, że teren ten nie był wielokrotnie zagospodarowany, a jeżeli był to tylko przy 
większym udziale SM Marcel. 

Naczelnik  Wydziału  IAG  pani  J.  Szymecka-Pysz  powiedziała,  że  gdy  rozpoczynała  pracę
w Urzędzie Miasta, to właśnie ten teren zagospodarowano jako skwer, a w dokumentach można 
sprawdzić co sfinansowało Miasto i  na pewno Miasto ustawiło tam kosze na śmieci,  ławeczki, 
zrobiono  nasady  i  alejki.  Dodała,  że  z  informacji  ustnych  wie,  iż  ten  teren  już  wcześniej
był  zagospodarowany.  Stwierdziła,  że  wszystko  jest  do  sprawdzenia,  a  spółdzielnia  tylko 
partycypowała w kosztach. 

Radna T. Rybka stwierdziła, że dostarczy rachunki ze spółdzielni. 

Naczelnik  Wydziału  IAG pani  J.  Szymecka-Pysz   powiedziała,  że  Urząd  Miasta  ma  też  swoje 
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rachunki. 

PZD  Wilchwy  pan  J.  Porochoński  powiedział,  że  na  Radzie  Dzielnicy  głęboko  dyskutowano
ten temat i zdecydowano, że ostatni raz przeznaczane są tam jakieś środki. Dodał, że chodzi tylko
o  pas  przydrożny  na  którym  miałby  powstać  parking  wzdłuż  drogi,  a  polegałoby  to  tylko
na utwardzeniu i wyznaczeniu gdzie te samochody mogą stać. Nadmienił, że reszta terenu pozostaje 
bez zmian. 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  powiedział,  że  Rada  Dzielnicy  podjęła  odpowiednią  uchwałę, 
opinia Wydziału IAG do tego zadania jest negatywna. Zauważył, że merytoryczne Komisje wydały 
opinie  pozytywne  do  propozycji  Rad  Dzielnic.  Nadmienił,  że  nie  przypomina  sobie  wniosku,
aby jakiekolwiek zadanie zostało odrzucone. 

PZD  Wilchwy  pan  J.  Porochoński  stwierdził,  że  mieszkańcy  wystąpili  do  Rady  Dzielnicy
z pretensjami, dlatego mówiący myślał, że to zadanie zostało odrzucone.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poprosił  o  wyjaśnienie  tej  kwestii  Przewodniczącego  Komisji 
Gospodarki Komunalnej(...). 

Radny R. Szamatowicz powiedział, że jako Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej(...) 
nie przypomina sobie, aby jakiekolwiek zadanie Rady Dzielnicy zostało odrzucone. 

Naczelnik  Wydziału  IAG pani  J.  Szymecka-Pysz  powiedziała,  że  obecnie  są  kierowane  pisma
do  Rad  Dzielnic  informujące  o  negatywnych  opiniach  Wydziału  do  konkretnych  zadań. 
Nadmieniła, że będą prowadzone rozmowy z Radami Dzielnic i ma nadzieję, że konsensus zostanie 
jak najszybciej osiągnięty. 

Radna M. Żebrak zauważyła, że właśnie to zadanie Rady Dzielnicy Wilchwy uzyskało negatywną 
opinię Wydziału. 

Naczelnik  Wydziału  IAG  pani  J.  Szymecka-Pysz  powiedziała,  że  Rady  Dzielnic  będą  o  tym 
informowane,  a  Wydział  będzie  prowadzić  odpowiednie  rozmowy.  Dodała,  że  tak  samo  było
w roku ubiegłym i nic się nie zmieniło. 

Radny J. Zemło powiedział, że miał nadzieje, iż w tej uchwale znajdzie się kilka zadań dotyczących 
Rady  Dzielnicy  Zawada.  Stwierdził,  że  kolejny  raz  nie  ma  realizowanego  żadnego  zadania
w  Zawadzie,  a  przecież  zadanie  dotyczące  ul.  Kąty  było  zadaniem  z  ubiegłego  roku.  Dodał,
że zastanawiał się, czy specjalnie ta Dzielnica jest blokowana, czy może Pani Naczelnik otrzymała 
takie polecenie. Stwierdził, że cieszy się, iż chociaż znalazła się w tych zadaniach ul. Pałacowa II 
etap. Powiedział, że przez 4 ostatnie lata nie zostały żadne środki przekazane na Dzielnice Zawada 
oprócz środków Rady Dzielnicy i mieszkańcy o tym wiedzą. Zauważył, że należy zacząć coś robić, 
bo wejdzie się w spór zbiorowy z Miastem, a mówiący nie chciałby tego. 

Uchwała  Nr  VII/49/11  w  sprawie  ustalenia  zakresu  zadań  inwestycyjnych  przeznaczonych
do realizacji przez Miasto Wodzisław Śląski w 2011 roku została podjęta (ilość głosów: za - 12, 
przeciw  –  1,  wstrzymujących-  1,  nieobecni  na  sali  –  M.  Ganita,  R.  Zalewski,  I.  Kalinowska,
S. Stachoń, A. Króliczek). 

d) Uchwała  w  sprawie  trybu  i  sposobu  powoływania  i  odwoływania  członków  Zespołu 
interdyscyplinarnego  oraz  szczegółowych  warunków  jego  funkcjonowania.  Zreferowała 
pani A. Łasocha Dyrektor MOPS. 
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Dyrektor  MOPS pani  A.  Łasocha  powiedziała,  że  uchwała  została  już  raz  podjęta  przez  Radę 
Miejską w miesiącu wrześniu 2010r. jednak została ona uchylona przez Nadzór Prawy Wojewody 
w związku z faktem, iż jest to akt prawa miejscowego. Stwierdziła, że w związku z  tym zaistniała 
konieczność  ponownego  wniesienia  pod  obrady  Rady Miejskiej  takowej  uchwały.  Nadmieniła,
że  dodatkowo  w  uchwale  proponuje  się  zmianę  zapisu  załącznika  do  uchwały  w  §5  ust.  3:
„W  skład  grupy  roboczej  wchodzą  przedstawiciele:  Miejskiego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej, 
Miejskiej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów  Alkoholowych,  Komendy  Powiatowej  Policji, 
oświaty,  ochrony  zdrowia.”  na  „W  skład  grupy  roboczej  wchodzą  przedstawiciele:  jednostek 
organizacyjnych  pomocy  społecznej,  Miejskiej  Komisji  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych,  Komendy Powiatowej  Policji,  oświaty,  ochrony zdrowia.”.  Dodała,  że  najlepiej
jest  jeżeli  w grupie  roboczej  pracującej  z  daną  rodziną  specjaliści,  którzy  niekonieczne  muszą
być  pracownikami  ośrodka  pomocy  społecznej,  a  mogą  to  być  pracownicy  innych  jednostek 
organizacyjnych pomocy społecznej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do przegłosowania zgłoszonych autopoprawek.
Rada  Miejska  jednogłośnie  wyraziła  zgodę  na  wprowadzenie  zgłoszonych  autopoprawek  (ilość 
głosów: za – 17, nieobecni na sali – M. Ganita, J. Wyleżych, B. Capek,  A. Króliczek).

Uchwała Nr VII/50/11 w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu 
interdyscyplinarnego  oraz  szczegółowych  warunków  jego  funkcjonowania  została  jednogłośnie 
podjęta  (ilość  głosów:  za  –  17,  nieobecni  na  sali  –  M.  Ganita,  J.  Wyleżych,  B.  Capek,
A. Króliczek).

e) Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Miastem  Radlin 
dotyczącego organizowania, prowadzenia i finansowania nauki religii dla uczniów Kościoła 
Zielonoświątkowego-Zbór w Wodzisławiu Śląskim. Zreferował pan R. Ciesielski Naczelnik 
Wydziału Edukacji. 

Naczelnik  Wydziału  EDU  pan  R.  Ciesielski  powiedział,  że  omawiana  uchwała  i  następna
są do siebie bardzo podobne, gdyż dotyczą nauczania religii. Zauważył, że Miasto Wodzisław Śl. 
utworzyło dwie grupy nauczania religii Kościoła Zielonoświątkowego oraz Kościoła Ewangielicko-
Augsburskiego w: SP 1, G1, SP 28 oraz G3. Dodał, że co roku Pastorzy czy Księża prowadzący 
naukę religii dostarczają do Urzędu Miasta listę dzieci uczestniczących w zajęciach. W związku
z  powyższym,  jeżeli  na  tych  listach  pojawiają  się  dzieci  z  innych  gmin  z  którymi  dotychczas
nie  ma  podpisanego  porozumienia,  wówczas  konieczne  jest  zawarcie  takiego  porozumienia,
jednak wymaga to podjęcia przez Radę Miejską odpowiedniej uchwały. 

Uchwała Nr VII/51/11 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Radlin 
dotyczącego  organizowania,  prowadzenia  i  finansowania  nauki  religii  dla  uczniów  Kościoła 
Zielonoświątkowego-Zbór w Wodzisławiu Śląskim została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za – 
16, nieobecni na sali – M. Ganita, J. Wyleżych, B. Capek,  A. Króliczek, J. Zemło).

f) Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  z  Miastem  Radlin 
dotyczącego organizowania, prowadzenia i finansowania nauki religii dla uczniów Kościoła 
Ewangelicko-Augsburskiego  w  punkcie  katechetycznym  w  Wodzisławiu  Śląskim
ul. Ks. Pośpiecha 1. Zreferował pan R. Ciesielski Naczelnik Wydziału Edukacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że opinie pozytywne do projektu uchwały wydały: 
Komisja  Prawa(...),  Komisja  Oświaty(...)  oraz  Komisja  Zdrowia(...).  Następnie  zapytał,
czy ktoś ma pytania? Nikt takowych nie miał, więc przystąpiono do głosowania. 
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Uchwała Nr VII/52/11 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Miastem Radlin 
dotyczącego  organizowania,  prowadzenia  i  finansowania  nauki  religii  dla  uczniów  Kościoła 
Ewangelicko-Augsburskiego w punkcie katechetycznym w Wodzisławiu Śląskim ul. Ks. Pośpiecha 
1 została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za – 16, nieobecni na sali – M. Ganita, J. Wyleżych, 
B. Capek,  A. Króliczek, J. Zemło).

g) Uchwała  w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  świadczenia  publicznych  przedszkoli 
prowadzonych  przez  Miasto  Wodzisław  Śląski.  Zreferował  pan  R.  Ciesielski  Naczelnik 
Wydziału Edukacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że opinie pozytywne do projektu uchwały wydały: 
Komisja Prawa(...), Komisja Oświaty(...) oraz Komisja Zdrowia(...). Następnie zapytał, czy ktoś ma 
pytania? 

Naczelnik  Wydziału  EDU  pan  R.  Ciesielski  powiedział,  że  w  wyniku  przeprowadzonych 
konsultacji  z  Nadzorem  Prawnym  Wojewody  konieczne  jest  wprowadzenie  autopoprawki 
polegającej na zmianie zapisu §1 ust. 1 „Świadczenia publicznych przedszkoli prowadzonych przez 
Miasto Wodzisław Śląski w zakresie realizacji podstawy programowej wychowania przedszkolnego 
są  bezpłatne  w  wymiarze  5  godzin  dziennie.”  na  „  Świadczenia  publicznych  przedszkoli 
prowadzonych  przez  Miasto  Wodzisław  Śląski  w  zakresie  nauczania,  wychowania  i  opieki
są bezpłatne w wymiarze 5 godzin dziennie”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do przegłosowania zgłoszonej autopoprawki.
Rada Miejska wyraziła zgodę na wprowadzenie zgłoszonej autopoprawki (ilość głosów: za – 15, 
przeciw – 0, wstrzymujących – 2, nieobecni na sali – M. Ganita, J. Wyleżych, B. Capek,  J. Zemło).

Naczelnik  Wydziału  EDU pan R.  Ciesielski  powiedział,  że  analogicznie  konieczna  jest  zmiana 
zapisów §1 ust. 2 „Ustala się opłatę w wysokości 1,80zł za każdą rozpoczętą godzinę sprawowania 
opieki  nad  dzieckiem  w  zakresie  przekraczającym  realizację  5-cio  godzinnej  podstawy 
programowej  wychowania  przedszkolnego  określonej   w   §  1  ust.  1.”  na   „Ustala  się  opłatę
w  wysokości  1,80zł  za  każdą  rozpoczętą  godzinę  nauczania,  wychowania  i  opieki  powyżej  5 
godzin, o których mowa w § 1 ust. 1.”

Radny  M.  Balcer  zapytał,  czy  były  prowadzone  rozmowy  z  poszczególnymi  dyrektorami 
przedszkoli? 

Naczelnik Wydziału EDU pan R. Ciesielski odpowiedział,  że o wysokości odpłatności decyduje 
organ stanowiący. Nadmienił, że dyrektorzy zostali w miesiącu lutym poinformowani przez Pana 
Prezydenta E. Ogrodnika o tym zamiarze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do przegłosowania zgłoszonej autopoprawki.
Rada Miejska wyraziła zgodę na wprowadzenie zgłoszonej autopoprawki (ilość głosów: za – 16, 
przeciw – 0, wstrzymujących – 2, nieobecni na sali – M. Ganita, J. Wyleżych, B. Capek).

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  Nr  VII/53/11 w  sprawie  ustalenia  wysokości  opłat  za  świadczenia  publicznych 
przedszkoli prowadzonych przez Miasto Wodzisław Śląski została podjęta (ilość głosów: za – 16, 
przeciw – 0, wstrzymujących – 2, nieobecni na sali – M. Ganita, J. Wyleżych, B. Capek).

h) Uchwała  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu  przyznawania,  wstrzymywania  i  cofania
oraz  wysokości  stypendiów  sportowych  za  osiągnięcie  wysokich  wyników  sportowych
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w  międzynarodowym  lub  krajowym  współzawodnictwie  sportowym.  Zreferowała  pani
J. Stolarska Kierownik Biura Kultury, Sportu i Zdrowia. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  projekt  uchwały  uzyskał  pozytywne  opinie: 
Komisji Zdrowia(...), Komisji Oświaty(...) oraz Komisji Prawa(...). Następnie zapytał, czy ktoś ma 
pytania? Nikt takowych nie miał, więc przystąpiono do głosowania.

Uchwała Nr VII/54/11  w sprawie określenia zasad i trybu przyznawania, wstrzymywania i cofania 
oraz  wysokości  stypendiów  sportowych  za  osiągnięcie  wysokich  wyników  sportowych
w międzynarodowym lub krajowym współzawodnictwie sportowym została jednogłośnie podjęta 
(ilość głosów: za – 19, nieobecni na sali – B. Capek, J. Wyleżych). 

i) Uchwała w sprawie określenia rodzaju i wysokości oraz zasad i trybu przyznawania nagród 
i wyróżnień dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym 
lub krajowym współzawodnictwie sportowym oraz trenerów. Zreferowała pani J. Stolarska 
Kierownik Biura Kultury, Sportu i Zdrowia. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała Nr VII/55/11  w sprawie określenia rodzaju i wysokości oraz zasad i trybu przyznawania 
nagród i wyróżnień dla zawodników osiągających wysokie wyniki sportowe w międzynarodowym 
lub krajowym współzawodnictwie  sportowym oraz trenerów została  jednogłośnie  podjęta  (ilość 
głosów: za – 19, nieobecni na sali – B. Capek, J. Wyleżych). 

j) Uchwała  w sprawie  uchylenia  uchwały  z  dnia  25  stycznia  2002  r.  Nr  XXXVII/410/02
w sprawie ustalenia zasad polityki czynszowej. Zreferowała pani B. Czarkowska Naczelnik 
Wydziału Spraw Obywatelskich. 

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  Nr  VII/56/11  w  sprawie  uchylenia  uchwały  z  dnia  25  stycznia  2002  r.
Nr XXXVII/410/02 w sprawie ustalenia  zasad polityki  czynszowej została jednogłośnie podjęta 
(ilość głosów: za – 19, nieobecni na sali – B. Capek, J. Wyleżych). 

Ad 8.
Przedstawienie  wyników  kontroli  przeprowadzonych  przez  Komisję  Rewizyjną  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego.

Przewodniczący Rady Miejskiej  powiedział,  że w  planie pracy Komisji  Rewizyjnej  na miesiąc 
kwiecień jest  uchwalenie  wniosku w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta,  który należy 
przesunąć na miesiąc czerwiec br. Dodał, że uważa, iż można przyjąć taką formę, że Rada Miejska 
zaakceptowała zmianę planu Pracy Komisji Rewizyjnej, ponieważ jest to tylko przesunięcie punktu 
na inny miesiąc, a nie jego usunięcie z planu pracy Komisji. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej odczytała Sprawozdanie  Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej 
Wodzisławia  Śląskiego  z  przeprowadzonej  kontroli  w  Miejskim  Ośrodku  Sportu  i  Rekreacji 
„Centrum „ w Wodzisławiu Śląskim.
 
Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej pan I. Skupień powiedział, że zespół kontrolny przedstawił 
dosyć sporo uwag do funkcjonowania Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji, w związku z tym 
oddaje głos Prezydentowi Miasta. 
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Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  poprosił  o  możliwość  wysłuchania  zaproszonych  osób 
w tej  sprawie.  Dodał,  że  sprawozdanie,  które  jest  w tej  chwili  omawiane  w dniu  posiedzenia 
Komisji  Rewizyjnej  nie  był  podpisany przez  Prezydenta  Miasta,  ponieważ otrzymał  go  w tym 
samym dniu. Dodał, że zapoznał się ze sprawozdaniem i poprosił dyrektora MOSiR-u o złożenie 
wyjaśnień  i  takie  też  wyjaśnienia  na  piśmie  zostały  złożone.  Nie  ukrywa,  iż  był  zdziwiony, 
że dyrektor MOSiRu przedmiotowe sprawozdanie bez wniesienia odpowiednich poprawek do jego 
treści podpisał. Poprosił dyrektora MOSiRu o złożenie wyjaśnień do sprawozdania. 

Dyrektor MOSiR pan B. Bojko powiedział, że faktem jest, iż przedmiotowe sprawozdanie podpisał. 
Dodał, że generalnie jeśli chodzi o zalecenia należy się z nimi zgodzić. Zauważył, że w działach 
MOSiR-u kierowano się pewnymi zasadami, które funkcjonowały od pewnego czasu. Nadmienił, 
że  jeżeli  chodzi  o  zalecenia  to  część  z  nich  MOSiR  już  realizuje.  Powiedział,  że  napisano 
wyjaśnienia do sprawozdania Komisji Rewizyjnej i teraz pozwoli je sobie odczytać: 
– jeżeli  chodzi  o  wprowadzenie  jasnych  i  czytelnych  zasad  rozliczania  kosztów ponoszonych 
przez MOSiR  „Centrum”, związanych z użytkowaniem obiektu głównego przy ul. Bogumińskiej 
wydatkowanych  na  prowadzenie  Domu  Noclegowego,  Siłowni,  a  także  oświetlenia  stadionu  - 
koszty poniesione przez MOSiR Centrum związane z użytkowaniem obiektu przy ul. Bogumińskiej 
kierowane  są  w  ramach  ogólnych  kosztów  obiegu  centralnego.  W  świetle  obowiązujących 
przepisów nie jest wymagana odrębna księgowość w celu rozliczenia kosztów ponoszonych przez 
MOSiR „CENTRUM” a związanych z użytkowaniem obiektu przez kluby MKS „Odra” Wodzisław 
Śląski S.A., GKS „PIAST” Gliwice oraz inne kluby, które na terenie naszego stadionu pojawiały 
się  i  mogą  się  jeszcze  pojawić.  Informacja  na  temat  wydatków  poniesionych  przez  MOSiR 
„CENTRUM” na utrzymanie obiektów dla „MKS ODRA Wodzisław Śl. S.A” zostały sporządzone 
wyłącznie  na  potrzeby  przeprowadzonej  kontroli.  Zgodnie  z  umową  MKS  ODRA  Wodzisław 
Śląski S.A ponosi opłatę zryczałtowaną za częściowe użytkowanie mediów, energii elektrycznej, 
wody i  c.o.  w wysokości  8  300 zł  brutto.  Ta umowa była  negocjowana i  wysokość  tej  kwoty 
też była negocjowana. W związku z tym uznaliśmy na pewnym etapie, że dodatkowe montowanie 
podliczników  przy  poszczególnych  mediach  ma  znikome  uzasadnienie  w  tej  chwili,  skoro 
te  umowy są każdorazowo negocjowane,  a  stawki  są  zryczałtowane.  Natomiast  jest  oczywiste, 
że w celu czytelności i rzetelności,  faktycznie wyliczonych kosztów, taki podlicznik byłby tutaj 
uzasadniony. Trzeba rozróżnić dwie umowy, umowa pomiędzy Odra Wodzisław, a umowę z GKS 
Piast, która jest typową umową komercyjną. Umowa z GKS „PIAST” Gliwice była typową umową 
komercyjną,  związaną  z  rozegraniem  konkretnych  spotkań  piłkarskich  na  naszym  stadionie 
i podlegała rynkowym stawkom ustalonym w drodze negocjacji.  W 2010 r. GKS Piast rozegrał 
6 spotkań piłkarskich, za które zapłacił 333 060,00 zł brutto ( 273 000,00 zł netto). W tej kwocie 
wliczone były wszystkie koszty ( w tym koszty mediów). 
– jeżeli  chodzi  o  opracowanie  i  wdrożenie  programu  racjonalnego  zatrudnienia  pracowników 
w  oparciu  o  faktyczne  potrzeby  organizacyjne  MOSiR  „Centrum”  -  do  roku  2005  na  terenie 
stadionu głównego istniało 6 niezależnych liczników prądu w taryfach C-11 i C-21 związanych 
z  poszczególnymi  obiektami.  Pozwalało  to  na  konkretne  określenie  zużycia  energii  w  tych 
obiektach,  ale  wiązało  się  z  ponoszeniem opłat  za  zamówioną  moc  na  wszystkich  licznikach. 
Po  konsultacjach  z  przedstawicielem  zakładu  energetycznego  w  2005  roku  zlikwidowano 
6 punktów poboru energii elektrycznej w taryfach C-11 oraz C-21 i zastąpiono je jedna dużą taryfą 
B-21  związaną  z  oświetleniem  boiska  piłkarskiego.  Takie  działanie  spowodowało  opłatę 
za  zamówioną  moc  tylko  na  jednym  punkcie  poboru  energii  i  podyktowane  było  względami 
ekonomicznymi, ponieważ przy jego zastosowaniu każdego miesiąca licząc po obecnych stawkach 
można  zaoszczędzić  kwotę  1  694,00  zł  miesięcznie,  co  w  skali  w  roku  daje  20  328,00  zł. 
Rozwiązanie  to  ma  niestety  jedną  wadę  –  utrudnia  bieżący  monitoring  zużycia  energii 
w poszczególnych obiektach stadionu. W związku z tym, w bieżącym roku rozpatrzymy możliwość 
zainstalowania  indywidualnych  podliczników  dla  poszczególnych  budynków  oraz  oświetlenia 
stadionu, co wiąże się z poniesieniem dodatkowych kosztów, ale pozwoli na precyzyjne określenie 
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zużycia energii. W punktach, gdzie z tytułu zawartych umów z najemcami ( 2 telefonie komórkowe 
PTC oraz Polkomtel, Netia, kawiarnia MBC) MOSiR ściśle rozlicza się z kosztów zużytej energii 
elektrycznej, zainstalowane są stosowne podliczniki na podstawie których najemcy ponoszą koszty 
tej  energii.  Jednocześnie  podjęte  zostaną  rozmowy  z  MKS  ODRA  w  zakresie  zamontowania 
oddzielnych liczników  w pomieszczeniach zajmowanych przez Kluby i podpisanie niezależnych 
umów  z  dostawcami  mediów.  W przypadku  GKS  PIAST  wydaje  się,  że  jedynym  rozsądnym 
rozwiązaniem  będzie  każdorazowe  spisywanie  stanu  liczników  energii,  wody  i  gazu  przed 
rozegraniem meczu i  po jego zakończeniu.  Trudno sobie  wyobrazić  sytuację,  gdzie  montujemy 
podliczniki dla każdego użytkownika naszego stadionu. 
(Dalsza część wyjaśnień stanowi załącznik do protokołu).

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że zapoznał się szczegółowo w przedmiotowej sprawie 
i  wnioski końcowe Komisji  Rewizyjnej  z przeprowadzonej  kontroli,  są dla dyrektora MOSiR-u 
jako do realizacji. Dodał, że w tej chwili Dyrektor MOSiR-u złożył wyjaśnienia dalece odbiegające 
od wniosków Komisji Rewizyjnej. Powiedział, że nasuwa mu się tutaj nawet, że są one sprzeczne 
z tymi  wnioskami,  dlatego  uważa,  iż należy do tego materiału  wrócić  i wypracować wspólnie 
końcowe wnioski. W związku z powyższym powiedział, że jeżeli Komisja Rewizyjna zgodzi się, 
aby jeszcze raz wrócić do tych materiałów w oparciu o wyjaśnienia Dyrektora MOSiR i spróbować 
wypracować  jakiś  wspólny konsensus-wniosek,  wtedy też  będzie  można  przyjąć  przedmiotowe 
sprawozdanie i fakt, iż ustalono wspólny front. Zapytał Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej, czy 
taką formę można przyjąć. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej pani G. Pietyra powiedziała, że zamysłem Komisji Rewizyjnej 
nie było, aby zalecać komuś zakładanie podliczników na każdy rodzaj działalności, który znajduje 
się  na  obiekcie  głównym.  Dodała,  że  rozliczenie  przedstawione  Komisji  Rewizyjnej  związane 
z  rozliczeniem  kosztów,  czyli  z  prowadzeniem  działalności  na  obiekcie,  domu  noclegowym, 
oświetlenia  stadionu,  oświetlenia  całego  budynku  administracyjnego,  jak  również  tej  części 
budynku, gdzie korzysta MKS Odra nie było kosztowo rozliczone. Zauważyła, że to rozliczenie 
nie jest czytelne. Dodała, że założenie licznika nic nie zmieni jeżeli w księgowości, będzie dalej 
się wszystko księgować na jedno konto. Powiedziała, że w księgowości trzeba rozliczać to jakimś 
kluczem, te koszty powinny być realnie dzielone. 

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował za wyjaśnienia i powiedział, że wszystko już jasne, 
w  związku  z  tym  zapytał,  czy  Dyrektor  MOSiR  na  podstawie  tego  wniosku  jest  w  stanie 
wprowadzić taką ewidencję, aby można było wyczytać jaki podmiot korzysta i ile płaci za energię?

Dyrektor MOSiR pan B. Bojko odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej   zapytał,  czy  „Wprowadzenie  jasnych  i  czytelnych  zasad 
rozliczania kosztów ponoszonych przez MOSiR  „Centrum”, związanych z użytkowaniem obiektu 
głównego przy ul. Bogumińskiej wydatkowanych na prowadzenie Domu Noclegowego, Siłowni, 
a także oświetlenia stadionu” jest w stanie Dyrektor MOSiR  zrobić?

Dyrektor MOSir pan B. Bojko odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  czy  zostanie  „opracowany  i  wdrożony  program 
racjonalnego  zatrudnienia  pracowników w oparciu  o  faktyczne  potrzeby organizacyjne  MOSiR 
„Centrum””?

II Zastępca PM pan E. Ogrodnik powiedział, że tak jak mówiono już podczas prezentacji, Dyrektor 
MOSiR te działania już podjął  w roku poprzednim, ponieważ sam już to zauważył,  a wspólnie 
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zauważono  to  podczas  rozmowy  w  miesiącu  grudniu  2010r.  Dodał,  że  Komisja  Rewizyjna 
potwierdziła tym wnioskiem ich obserwacje i wcześniejsze decyzje, więc jest tu zbieżność między 
wnioskiem Komisji, a ich działaniami, czyli jest to realizowane. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zapytał,  kiedy  odbędzie  się  wykonanie  niezbędnego  remontu 
obiektu zaplecza sportowego na terenie boiska w Zawadzie?

II  Zastępca  PM pan E.  Ogrodnik  powiedział,  że  tylko  może potwierdzić  rozmowę z Prezesem 
Klubu, podczas której ustalono, że środki przejdą bezpośrednio do klubu i tam też będą pieniądze 
na  utrzymanie  płyt,  obiektów  oraz  na  podstawowe  remonty,  które  są  potrzebne.  Zauważył, 
że budynek był zaniedbywany przez wiele lat i trudno wykonać niezbędny remont w ciągu jednego 
okresu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy „podjęcie zdecydowanych działań mających na celu 
ściągnięcie wymagalnych należności” dotyczy MKS Odra? 

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  pani  G.  Pietyra  powiedziała,  że  tak,  chodzi  o MKS Odra. 
Dodała, że z tego co się orientuje zostały już podjęte działania egzekucyjne.

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że rozumie, iż działania prowadzone przez Prezydenta 
Miasta  można traktować jako realizację wniosku.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej pani G. Pietyra odpowiedziała, że tak.

Dyrektor MOSiR pan B. Bojko odpowiedział, że tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy do wniosków Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej 
kontroli w MOSiR są jeszcze jakieś uwagi?

Radny R. Połednik powiedział,  że wymieniono tutaj  boisko przy ul.  Skrzyszowskiej  i  rozumie, 
że  chodzi  o  to  boisko,  do  którego  dojeżdża  się  od  ul.  Skrzyszowskiej  skręcając  w  prawo 
za rybaczówką, a czy boisko 5 m dalej od ww. też wchodzi w skład, ponieważ nie wymieniono tego 
obiektu przez Komisję Rewizyjną?

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że Komisja Rewizyjna nie ma tutaj na celu wskazywać 
na wszystkie  remonty,  które  trzeba wykonywać.  Dodał,  że Komisja Rewizyjna zwróciła  uwagę 
na jeden obiekt, który być może był najbardziej zdewastowany.

Radny  J.  Zemło  zapytał,  ile  jest  przeznaczonych  środków  na  poszczególne  utrzymanie  boisk 
w Zawadzie?

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  pani  G.  Pietyra  powiedziała,  że  na  boisko  w  Zawadzie 
jest przeznaczona kwota w wysokości 18307 zł.  Dodała,  że przedmiotowa kwota dotyczy tylko 
podstawowych kosztów bez kosztów zatrudnienia pracowników.

Radny R. Zalewski powiedział, że prawdę powiedziawszy jest pod wrażeniem tak przygotowanej 
pracy.  Dodał,  że  w  sprawozdaniu  było  wiele  szczegółów  i  uważa,  że  jest  to  krok  w  dobrym 
kierunku,  a  jeżeli  zasady  będą  czytelne,  a  wynika,  że  tak  będzie  to  jest  to  dobry  kierunek. 
Zauważył, że należy pamiętać, iż jednocześnie dotyczy to tej jedynej znanej marki w Polsce, czyli 
marki Odra, która ma swoją tak jakby cenę. W związku z tym trzeba pamiętać, że ustalenie takich 
czytelnych, jasnych zasad może doprowadzić do tego, że wizerunek Odry się poprawi. 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej pani G. Pietyra odczytała „Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego z przeprowadzonej kontroli rozliczania inwestycji z roku 
2010 realizowanych przez Urząd Miasta Wodzisławia Śląskiego”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  powiedział,  że  jeżeli  ze  strony radnych nie  usłyszy  sprzeciwu, 
pytań lub wniosków do przedstawionych sprawozdań uważa, iż Rada sprawozdania przyjęła bez 
uwag. 

Uwag nie było.

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała o zmianie planu pracy Komisji Rewizyjnej, 
a mianowicie punkt dotyczący uchwalenia wniosku w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta 
został przeniesiony na miesiąc czerwiec br, ze względu na to, iż zmieniły się przepisy.

Ad 9.
Przyjęcie protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał, czy są uwagi do protokołu?

Przewodniczący ZD Kokoszyce pan S. Szymik zauważył, że w punkcie 3 Pytania do Prezydenta 
Miasta Wodzisławia Śląskiego pytał: czym są posypywane drogi w dzielnicy Kokoszyce?, a pytanie 
to  zostało  przypisane  Przewodniczącemu  ZD Radlin  II  panu  L.  Kolorzowi.  W związku  z  tym 
poprosił, aby to poprawić.

Rada Miejska jednogłośnie przyjęła protokół z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która 
odbyła  się  w dniu 24 lutego 2011 roku (  ilość  głosów:  za-19,  nieobecny na sali  J.  Wyleżych, 
B. Capek).

Ad 10. 
Odpowiedzi  Prezydenta  Miasta  Wodzisławia  Ślaskiego  na  pytania  zadane  w  punktach  3  i  6 
porządku obrad.

Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  powiedział,  że  odpowiedź  na  pierwsze  pytanie  radnego 
R.  Zalewskiego dotyczące  obwodów została  już  udzielona  przez  I  Zastępcę  Prezydenta  Miasta 
pan  E.  Ogrodnik.  Z kolei  na drugie  pytanie  dotyczące  spotkania  w Urzędzie  Stanu Cywilnego 
i  dlaczego  nie  zostali  zaproszeni  wszyscy  radni?   poprosił  o  udzielenie  wyjaśnień  przez 
Przewodniczącego Rady Miejskiej, który był organizatorem tego spotkania. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że zgodnie z art. 19 ustawy o samorządzie gminnym 
przewodniczący  rady  organizuje  pracę  rady  –  i  jak  to  rozumie  do  organizacji  należy 
też  organizowanie  spotkań  ze  wszystkimi  organizacjami  społecznymi,  miejskimi  placówkami 
w towarzystwie jakim Przewodniczący Rady Miejskiej uzna za stosowne. Dodał, że to spotkanie 
odbyło  się  z  jego  inicjatywy,  a  o  udział  w  tym  spotkaniu  poprosił  Prezydium  Rady 
i Przewodniczących Komisji. Nadmienił, że zaprosił Przewodniczących Komisji, aby nie zapraszać 
ich później na stronę i informować co dalej w sprawie oświaty. Mówiący powiedział, że nie widzi 
tutaj nic gorszącego, ani nieetycznego kiedy Przewodniczący Rady Miejskiej organizując spotkania 
z  różnymi  grupami  społecznymi  zaprasza  radnych,  których  zaproszenie  uważa  za  stosowne. 
Poinformował, że w między czasie odbyło się spotkanie przedstawicieli Rad Dzielnic w sprawie 
festynów rodzinnych - a z tego co mu wiadomo Rady Dzielnic są organem pomocniczym Rady 
Miejskiej - na które Przewodniczący Rady Miejskiej nie został zaproszony i nie czuje się z tego 
tytułu  gorszy.  Nadmienił,  że  odbyły  się  również  spotkania  z  kupcami,  na  które  też  nie  został 
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zaproszony i też z tego tytułu nie czuje się gorszy.  Zauważył,  że na pozostałe spotkania będzie 
zapraszać te osoby, które będzie uważać za niezbędne do prawidłowego prowadzenia organizacji 
pracy rady. Powiedział, że takie jest jego stanowisko w sprawie. 

Radny R.  Zalewski  powiedział,  że  jego obecność i  wypowiedź  na  spotkaniu  w USC wynikała 
z tego, że skoro to taki ważny temat to uważał za słuszne być obecnym na tym spotkaniu. Dodał, 
że jego wypowiedź nie była skierowana w kierunku Przewodniczącego Rady Miejskiej. Zauważył, 
że jeżeli będzie się stosować pewne zasady, jeżeli będą prowadzone rozmowy przez wszystkich, 
to  wydaje  mu  się,  że  będzie  lepiej,  ponieważ   jest  jedna  rada,  jeden  samorząd.  Nadmienił, 
że  ta  przejrzystość – o którą niejednokrotnie  walczył  Przewodniczący Rady Miejskiej  – będzie 
wtedy  większa  i  sprawy będą  mogły  być  realizowane  w  lepszy  sposób.  Mówiący  powiedział, 
że w Radzie Miejskiej powstały dwa kluby radnych, które też są istotnymi organami, jak Komisje 
w związku z tym uważa, iż informacja o realizowaniu spotkań w ważnych sprawach powinna także 
docierać do klubów, aby przedstawiciele tych klubów mieli możliwość wzięcia w nich udziału. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział,  że jest za, tylko nie zawsze będzie mógł rozróżnić, 
które tematy radnego będą szczególnie interesować. Dodał, że może zdarzyć się tak, że według 
niego  sprawa  będzie  mniej  ważna  a  dla  radnego  będzie  to  sprawa  bardzo  ważna  i  odwrotnie. 
Nadmienił,  że oczywiście  może zapraszać przedstawicieli  klubów radnych,  gdyż  nie ma nic do 
ukrycia. Poinformował, że odbywa wiele spotkań np. wybiera się na spotkania z Radami Dzielnic, 
także nie wie czy to dla radnego jest ważne, ale zaprasza do wzięcia w nich udziału. Powiedział, 
że żadnej dyskryminacji tutaj nie będzie prowadzić, gdyż nie jest to w jego charakterze, wobec 
tego, jeżeli będzie ważne spotkanie według niego, zadzwoni i zapyta radnego, czy będzie chciał 
w nim uczestniczyć. 

Radny R. Zalewski podziękował za zrozumienie.  Zauważył,  że będzie służyć to dobru zarówno 
miastu, jak i mieszkańcom. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział, że trzecie pytanie radnego R. Zalewskiego dotyczyło 
danych, które zostały mu przekazane i na które została już udzielona odpowiedź przez I Zastępcę 
PM pana E.  Ogrodnika w punkcie  6,  natomiast  na drugą część pytania  dotyczącego poufności, 
tajności,  udostępniania  i  kolportowania  odpowiedzi  udzieli  Naczelnik  Wydziału  OR 
pani J. Kamińska. 

Naczelnik wydziału OR pani J. Kamińska powiedziała, że materiały dostarczane radnym na sesję, 
czy komisję  nie są materiałami  poufnymi.  Dodała,  że jest  jedna bowiem zasada,  iż działalność 
organów gminy tj. Prezydenta Miasta jako organu wykonawczego i Rada jako organu stanowiącego 
jest jawna. Zauważyła, że jawność jest tylko ograniczona w sytuacjach, które wynikają z ustawy, 
natomiast  dostęp  do  dokumentów  -  powstających  w  Urzędzie  Miasta  –  dotyczących  zarówno 
organów gminy Prezydenta Miasta jak i Rady określa Statut Miasta. Nadmieniła, że radny dostaje 
materiały  na  sesję  i  udostępnianie  ich  osobom  trzecim  nie  jest  w  żadne  sposób  ograniczone. 
Powiedziała, że radni te materiały mogą wykorzystywać w taki sposób, jaki uważają za słuszny. 
Zwróciła  uwagę,  że  ustawa  o  dostępie  do  informacji  publicznej  mówi,  iż  zamierzenia  działań 
i kroki, które zarówno organ w postaci Rady, czy Prezydenta Miasta chce podjąć, też podlegają 
jawności.  W odpowiedzi  na  pytanie  radnego R.  Zalewskiego w sprawie umieszczenia  protokół 
z  posiedzeń  Komisji  na  Biuletynie  Informacji  Publicznej  powiedziała,  że  ustawa  o  dostępie 
do informacji publicznej nie określa co BIP-ie powinno się znaleźć w sensie wyliczenia takiego 
enumeratywnego,  czy  to  mają  być  protokoły  z  sesji,  czy  z  komisji,  czy  jeszcze  jakieś  inne, 
konkretne  enumeratywne  wyliczenie.  Nadmieniła,  że  różne  gminy  w  różny  sposób  do  tego 
podchodzą.  Zauważyła,  że  jeżeli  będzie  wola  taka,  aby  te  protokoły  z  prac  Komisji  były 
publikowane nie widzi problemów, natomiast problem może być pojemność BIP-u, która jest taka 
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a  nie  inna.  Powiedziała,  że  protokoły zawierają  dosyć  dużo stron i  już protokoły z  sesji  Rady 
Miejskiej to miejsce troszeczkę wypełniają ,a wiąże się to z tym, że trzeba taką pojemność BIP-u 
dokupywać. Nadmieniła, że ustawodawca coraz większą jawność nakłada na gminy i wyświetlanie 
tego wszystkiego powodować będzie zwiększenie pojemność tego teleinformatycznego publikatora. 

Radny R. Zalewski powiedział,  że jeżeli  faktycznie  pojemność BIP-u jest ograniczona i byłyby 
z  tym  problemy  w  związku  z  powyższym  zapytał,  czy  można  otrzymywać  zatwierdzone 
już protokoły z prac Komisji drogą elektroniczną?

Naczelnik  Wydziału  OR  pani  J.  Kamińska  powiedziała,  że  jest  to  z  punktu  widzenia  takiej 
oszczędnościowej racjonalny pomysł. Dodała, że jeżeli Biuro Rady Miejskiej będzie miało adres 
mailowy to nie widzi problemu, aby protokoły przesyłać drogą elektroniczną. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  powiedział,  że  nie  widzi  żadnego  problemu,  aby  wszystkie 
materiały były przesyłane drogą mailową. Dodał, że to jest kwestia organizacji pracy Biura Rady 
Miejskiej.  Zauważył,  że  jeżeli  radny  chce,  aby  wysyłać  mu  drogą  mailową  dokumenty, 
to  w  związku  z  tym  poprosił,  aby  złożył  pismo  z  wymienionymi  dokumentami,  które  chce 
otrzymywać.  

Redaktor  Naczelny Nowin Wodzisławskich pan R. Jabłoński zapytał,  czy dziennikarz  powinien 
mieć  zgodę Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej  na wzięcie  udziału  w posiedzeniu  Komisji? 
Dodał, że tak kiedyś słyszał od radnego S. Stachonia. Zauważył, że powiedział, to swoim kolegom 
dziennikarzom,  którzy  powiedzieli  mu,  aby  „klepnął  się  w  głowę”  i  że  nie  ma  takiej  opcji. 
Nadmienił,  że  chce  się  upewnić,  czy  dziennikarz  potrzebuje  zgodę  Przewodniczącego  Komisji 
Rewizyjnej na obecność w posiedzeniu tej Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział,  że według jego wiedzy,  są sprawy, gdzie nie może 
uczestniczyć nawet członek innej Komisji. Dodał, że w tej chwili nie potrafi odpowiedzieć w jakiej 
części, ale tak jest. Zauważył, że zostanie to sprawdzone.

Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  powiedział,  że  na  pytanie  radnego  R.  Zalewskiego  dotyczące 
żłobka  odpowiedź  została  już  udzielona.  Z  kolei  pytanie  dotyczące  dojazdu  do  strefy  Olszyny 
i ograniczenie do 12 ton odpowiedzi udzieli I Zastępca PM pan D. Szymczak.

I Zastępca PM pan D. Szymczak powiedział,  że nie chce tutaj  komentować roli prasy lokalnej, 
czy  ona  pomaga,  przeszkadza,  czy  stanowi  reklamę,  czy  antyreklamę  terenów  inwestycyjnych 
miasta.  Dodał,  że generalnie  miasto prowadzi te działania  promocyjne od 4 lat  na własną rękę, 
posiada materiały, promuje się w wielu miejscach, organizuje spotkania przedsiębiorców, kongresy 
i  targi.  Zauważył,  że  rolą  miasta  jest  również  przekonywanie  do  tego,  aby  zainwestować 
w konkretnym miejscu  na terenie  miasta  i  na terenach  inwestycyjnych  będących  niekoniecznie 
własnością miasta,  ale położonych na terenie miasta. Powiedział,  że przygotowanie planistyczne 
terenu Olszyny i jest dużym sukcesem. Podkreślił, że dużym sukcesem są negocjacje na poziomie 
Subregionu  między  Prezydentem  Miasta  a  Starostą  Powiatu  Wodzisławskiego  i  umieszczenie 
projektu inwestycyjnego przebudowy ul. Nowej, ul. Olszyny i ul. Czyżowickiej  do dofinansowania 
ze środków Subregionu. Nadmienił, że dzięki temu projektowi zostają zmienione i podwyższone 
parametry drogowe ul. Olszyny i dzięki temu tereny inwestycyjne – 100 ha – stały się dostępne 
dla  transportu,  również  takiego  jaki  jest  wymagany  przez  firmy  produkcyjne  i  przez 
tą wzmiankowaną firmę – fabrykę  okien. Dodał, że transport tej firmy jest 24 tonowy, często także 
40  tonowy  i  dostępność  komunikacyjna  dla  takich  parametrów  drogowych  istnieje  od  strefy 
Czyżowickiej  (od  południa).  Mówiący  powiedział,  że  jeżeli  inwestor  decyduje 
się  na  zainwestowanie  w  tym  mieście,  to  w  tym  wypadku  również  bierze  pod  uwagę 
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to,  że  ta  infrastruktura  komunikacyjna  jest  przebudowywana.  Dodał,  że  nie  odpowiada 
za wypowiedzi  inwestora w prasie,  ponieważ jeszcze wcześniej  po tej  interwencji  skontaktował 
się z inwestorem – bo kontaktowano się na bieżącą w momencie, również podejmowania decyzji 
inwestycyjnej – i  okazało się, że problemy nie są aż tak tragiczne jak zostały pokazane w artykule 
w prasie lokalnej.  Poinformował,  że dostęp do strefy od południa jest  bez ograniczenia  tonażu, 
a od strony ul. Młodzieżowej jest ograniczenie do 15 ton. Dodał, że teraz w gestii Starosty Powiatu 
jest,  czy  takie  rozwiązanie  zostanie  zachowane,  czy  też  nie.  Zauważył,  że  na  razie  zostanie 
zachowane  takie  rozwiązanie.  Powiedział,  że  istnieje  jeszcze  tutaj  specyfika  konkretnej  firmy, 
dla której większość dostaw - bo tak właściciel mówił – będzie odbywać się od strony Pszowa – 
właściciel  był  tym  kierunkiem  zainteresowany  –  bo  gdyby  odbywał  się  od  strony  Czyżowic 
nadrabiano by 8-10 km. Zauważył, że ilość dostaw o tonażu powyżej 15 ton – jak wynika z rozmów 
z firmą – nie przekroczy 3-4 dziennie. Powiedział, że nie sądzi, aby inwestor, aż do tego stopnia 
musiał żałować, iż podjął taką decyzję, ponieważ teren jest skomunikowany i można podać wiele 
terenów inwestycyjnych, których wjazd jest tylko z jednej strony. 

Radny J.  Zemło powiedział,  że  przy ul.  Oraczy jest  zabudowanych  5 domów w bezpośredniej 
bliskości  tej  drogi,  gdyż  kiedyś  była  to  droga polna.  Dodał,  że  zrobienie  tam 20-40 tonowego 
przejazdu  umożliwi  wszystkim  firmom  ze  strefy  Czyżowickiej  wjazd  na  tą  drogę.  Zauważył, 
że ul. Oraczy będzie narażona na ruch całej strefy. 

Radny E.  Chłapek powiedział,  że  wcześniej  była  mowa,  iż  od ul.  Młodzieżowej  ruch zostanie 
ograniczony do 12 ton, a dziś się mówi, że 15 ton, w związku z tym zapytał, czy te kwestie jeżeli 
chodzi o tonaż się zmieniły?

I  Zastępca  PM  pan  D.  Szymczak  przeprosił  i  powiedział,  że  jeżeli  jest  pomyłka  w  tonażu 
w tej  organizacji  ruchu, być  może w szczegółach mogło zajść przekłamanie.  Dodał,  że  jeszcze 
raz wyjaśni, a mianowicie organizacja ruchu przewidywana po zakończeniu inwestycji w projekcie 
budowlanym  obejmuje  dojazd  od  strony  Czyżowickiej  bez  ograniczeń  tonażu  i  ul.  Oraczy 
z  ograniczeniem  tonażu.  Nadmienił,  że  należy  być  bardzo  ostrożnym  patrząc  na  interes 
przedsiębiorców,  mieszkańców i  interes  gospodarczy miasta,  co  oczywiście  nie  może  odbywać 
się kosztem jedno drugiego, ponieważ jest to pierwsza duża firma w strefie inwestycyjnej, która 
stworzy docelowo kilkadziesiąt być może powyżej 100 miejsc pracy co odbije się na dochodach 
miasta i dochodach mieszkańców. W związku z tym jest to jakiś problem otwarty i miasto jest tego 
świadome,  że  w perspektywie  2-3 lat  będzie  trzeba  zająć się  sprawą przygotowania  inwestycji 
w formie nowego łącznika między ul. Olszyny a ul. Młodzieżową.  

Prezydent  Miasta pan M. Kieca powiedział,  że kolejne pytanie  radnego Zalewskiego dotyczyło 
przygotowania  materiałów  do  strefy  inwestycyjnej  w  ramach  programu  Biznes5  w  kontekście 
rozmów na Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. Poprosił o udzielenie w tej sprawie odpowiedzi 
przez Kierownika BPiI pana M. Sieniawskiego.

Kierownik BPiI  pan M. Sieniawski  powiedział,  że  jeżeli  chodzi  o  strefę  inwestycyjną  Olszyny 
Miasto Wodzisław Śląski jest właścicielem 4 ha – potwierdzenie tego znajduje się w materiałach, 
które otrzymała Komisja Strategii i Rozwoju Miasta na posiedzeniu w miesiącu marcu br. Dodał, 
że oferta strefy inwestycyjnej Olszyny jest prezentowana dla całości terenu, to jest 100 ha czyli 
Kuria  Biskupia,  Agencja  Nieruchomości  Rolnych,  grunty prywatne  i  4  ha Miasta  Wodzisławia 
Śląskiego.

Radny R. Zalewski powiedział, że pytanie dotyczyło tego, czy te 4 ha są terenami inwestycyjnymi, 
czy  nie,  a  jeżeli  są  terenami  inwestycyjnymi  to  dlaczego  nie  było  ich  na  Komisji  Strategii 
i Rozwoju Miasta, a jeżeli nie to dlaczego zostały umieszczone w tej broszurce? Dodał, że jego 
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zdaniem tutaj jest jakaś niezgodność. 

Kierownik  BPiI  pan  M.  Sieniawski  powiedział,  że  oferta  dotyczy  całej  strefy  z  uwagi 
na atrakcyjność inwestycyjną. Dodał, iż należy mieć świadomość, że jeżeli chodzi o te 4 ha Miasta 
Wodzisławia  Śl.  -  położone  po  prawej  stronie  jadąc  od  strefy  Czyżowickiej  –  pod  względem 
inwestycyjnym jest  to teren bardzo trudny z uwagi  na dosyć  silne zalesienie,  dlatego też łączy 
się to w jedną dużą strefę o pow. 100 ha. 

Radny R. Zalewski powiedział, że nie do końca jest to dla niego zrozumiałe. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca:
– w odpowiedzi na pytanie radnej T. Rybki w ramach jakich środków Służby Komunalne Miasta 
wykonują  nawierzchnię  drogi  dojazdowej  przy  sali  gimnastycznej  budynku  Szkolno-
Przedszkolnego nr 3 powiedział,  że nie ma tutaj żadnego innego finansowania inwestycji, wszystko 
jest rozliczane w ramach zadań np. jeżeli  robią to Służby Komunalne Miasta idzie to do Służb 
Komunalnych Miasta.  Z kolei  następne pytanie  radnej  T.  Rybki  dotyczące celu złożenia  oferty 
nabycia  działki  przez  AHE  powiedział,  że  Miasto  nie  mogło  kupić  wszystkich  działek 
lub po przeanalizowaniu nie warto było je kupić z punktu widzenia interesu miasta. Dodał, że AHE 
zakupiło  działki.  Zauważył,  że  Miastu  działki  są  potrzebne  dla  wyprofilowania  łuku  drogi, 
więc te fragmenty są regulowane. Nadmienił, że tego dotyczą przede wszystkim rozmowy z AHE. 
W odpowiedzi na pytanie 
– Przewodniczącego Zarządu Dzielnicy Nowe Miasto pana W. Wilkowskiego dotyczące parkingu 
przy Szpitalu powiedział, że przyjmuje to jako prośbę do ponownego rozpatrzenia.
– radnego  J.  Wyleżycha  dotyczące  kwestii  oświatowych  powiedział,  że  odpowiedź  została 
udzielona na Komisji Oświaty. Z kolei pytanie dotyczącego ankietyzacji w sprawie spółek wodnych 
powiedział,  że  po  wstępnym  zapoznaniu  się  z  tymi  wynikami  podjęto  decyzję,  iż  zostanie 
przeprowadzone uszczegółowienie tych ankiet pod kątem kwot, jakie mieszkańcy chcieliby wnosić 
do spółek wodnych. Zauważył,  że takową decyzje  podjęto 2 bądź 3 tygodnie temu na naradzie 
Prezydenta Miasta.  Dodał,  że po uszczegółowieniu tych ankiet  taka informacja zostanie  podana 
wszystkim do publicznej wiadomości. 
– radnego A. Króliczka w sprawie remontu ul. Letniej oraz egzekwowania znaku ograniczenia 
tonażu  do  15  ton  na  ul.  Kokoszyckiej  powiedział,  że  niniejsze  sprawy  zostaną  przekazane 
do Powiatowego Zarządu Dróg. Z kolei pytanie dotyczące kiedy i na jakich warunkach wrócą firmy 
realizujące  kanalizację  w  Radlinie  II  powiedział,  że  na  dzień  dzisiejszy  firma,  która  wygrała 
przetarg  ma  zablokowane  konta  przez  Komornika  i  nie  jest  w  stanie  wziąć  podwykonawców. 
W związku z powyższym, jeżeli do miesiąca czasu nie wyłoni podwykonawców lub nie poprawi 
się kondycja tej firmy, a zadanie prowadzone jest z funduszów unijnych nie pozostaje nic innego 
jak  zerwać  kontrakt  i  ogłosić  na  nowo  przetarg  po  zinwentaryzowaniu  zakresu,  który  został 
już wykonany.  

Radny A. Króliczek powiedział, że nie wydaje mu się, aby w ciągu miesiąca firma poprawiła swoja 
kondycję. Zapytał, czy może nie lepiej teraz zerwać kontraktu, a nie czekać kolejny miesiąc?

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział,  że w tym momencie obowiązują procedury.  Dodał, 
że wezwanie jest konsultowane z instytucją wdrażającą program, kiedy byłaby możliwość zerwania 
kontraktu  przez  Miasto.  Zauważył,  że  kontrakt  realizowany  jest  z  funduszy unijnych  i  Miasto 
nie  może  się  narażać.  Nadmienił,  że  są  to  duże  pieniądze  i  za  duże  ryzyko  przy  Funduszu 
Spójności. 

Radny A. Króliczek zapytał, czy jest możliwość, aby przedstawić takową informację mieszkańcom?
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Prezydent  Miasta  pan  M.  Kieca  powiedział,  że  uważa,  aby  jednak  poczekać  ten  miesiąc 
i  nie  informować  o  tym  mieszkańców.  Dodał,  że  może  uda  się  znaleźć  jakieś  rozwiązanie. 
Nadmienił, że  do następnej sesji powinno być już wszystko wiadome. W odpowiedzi na pytanie:
– radnego A. Króliczka dotyczące zorganizowania spotkań dla mieszkańców Miasta w sprawie 
spółek wodnych powiedział, że przyjmuje to jako wniosek.
– radnej I.  Kalinowskiej  dotyczące możliwości  postawienia  przyłącza elektrycznego w ramach 
realizacji akcji „Tu Kupuj” poinformował, że na początku ul. Kubsza na wysokości apteki jest taka 
możliwość, natomiast od strony Parku Miejskiego istnieje problem techniczny. Dodał, że wymaga 
to więcej czasu. 

Radna I. Kalinowska powiedziała, że pani Dyrektor WCK również ten temat podnosiła informując, 
iż podczas organizacji  imprez od końca Placu Gladbeck do Gwarka nie ma żadnego połączenia 
elektrycznego. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca powiedział,  że zobaczy co będzie można w tej  sprawie zrobić. 
Dodał,  że  na  chwilę  obecną  jest  możliwość  zabudowania  takiego  przyłącza  bliżej  apteki. 
W odpowiedzi na pytanie:
– radnej I. Kalinowskiej dotyczące nawierzchni ulic Targowej i Zamkowej poinformował, że jak 
Państwo  radni  wiedzą  w  dzielnicy  Stare  Miasto  będzie  budowa  kanalizacji.  Dodał, 
że są sprawdzane oferty i w najbliższym czasie zostanie podana informacja, która firma wygrała 
przetarg. Nadmienił, że nie oznacza to jednak, że będzie to firma zatwierdzona, ponieważ odbędzie 
się jeszcze uprzednia kontrola z Urzędu Zamówień Publicznych i dopiero po tej kontroli Miasto 
może podpisać umowę z firmą, która przetarg wygrała. Poinformował, że nie mniej jednak został 
przejrzany  zakres  wszystkich  dróg  i  Miasto  chce  w  ramach  projektu  Funduszu  Spójności 
po  zrealizowaniu  już budowy kanalizacji  odtworzyć  nawierzchnię  w postaci  bruków.  Mówiący 
powiedział, że część tych rzeczy została zawarta w ramach przetargu, który prowadzi dla miasta 
PWiK  i  fragmentami  Miasto  w  kosztach  będzie  partycypować  -  oczywiście  tam gdzie  będzie 
to konieczne. W związku z powyższym poinformował, że 14 stycznia br. wysłano pismo do PWiK, 
że w ramach tego projektu zamierza  się  odtworzyć  nawierzchnię  do stanu bruku ul.  Św. Jana, 
ul. Zamkową, ul. Targową na odcinku od rynku do skrzyżowaniu z ul. Słowackiego, ul. Średnią, 
ul.  Apteczną,  ul.  Piłsudzkiego,  ul.  Zgody,  odcinek  od rynku  do skrzyżowania  z  ul.  Zamkową. 
Powiedział, że zwraca się również uwagę na to, iż w zakresie robót należy przewidzieć całkowitą 
wymianę istniejących nawierzchni jezdni i chodników, na nawierzchnię z kostki granitowej przy 
uwzględnieniu podbudowy dróg na kategorię ruchu KR3. Zauważył, że to również zostało zapisane 
w procedurze przetargowej i będzie to wykonywane sukcesywnie w momencie wejścia realizacji 
tego zadania. Dodał, że możliwy termin wejścia to połowa tego roku.
– radnego  E.  Chłapka  dotyczące  spotkania  z  Przewodniczącymi  Rad  Dzielnic  w  sprawie 
festynów, powiedział, że odpowiedzi udzieli II Zastępca PM pan E. Ogrodnik. 

II  Zastępca  PM pan E.  Ogrodnik zauważył,  że  słowa wypowiedziane  na początku  tego punktu 
przez Przewodniczącego Rady Miejskiej  zasugerowały,  iż chyba popełnił  błąd,  ponieważ będąc 
inicjatorem  przedmiotowego  spotkania  nie  powiadomił  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej. 
Zauważył,  że jest  to dla niego sygnał,  iż ciągle  się uczy.  Poinformował,  że niniejsze spotkanie 
dotyczyło  dożynek,  w  związku  z  tym  zostali  zaproszeni  pisemnie  jak  i  telefonicznie  wszyscy 
Przewodniczący Rad Dzielnic.  Zauważył,  że  obecnych  było  6 Przewodniczących  Rad Dzielnic. 
Nadmienił, że spotkanie dotyczyło głównie dwóch spraw, a mianowicie festynu i spółki wodnej. 
Powiedział,  że  jest  propozycja,  aby dożynki  zmienić  na festyn  rodzinny z  elementami  dożynek 
z  powodu  tego,  że  wtedy taki  festyn  może  odbywać  się  rotacyjnie  we wszystkich  dzielnicach 
miasta,  a  nie  tylko  w  tych,  które  choć  trochę  zajmują  się  rolnictwem.  Zauważył,  że  takowa 
propozycja została przez Rady Dzielnic przyjęta. 
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Radny E.  Chłapek powiedział,  że  rozmawiał  z  Przewodniczącymi  Zarządów w czasie  przerwy 
i okazało się, iż to było spotkanie z Przewodniczącymi Zarządów Dzielnic, a nie Rad Dzielnic. 
Zauważył, że tylko o to mu chodziło. 

Prezydent  Miasta  pan M.  Kieca  powiedział,  że  na pytanie  radnego R.  Zalewskiego w sprawie 
Sakandrzoka odpowie I Zastępca PM pan D. Szymczak.

I Zastępca PM pan D. Szymczak powiedział, że nie chciałby odnieść wrażenia, iż radny sugeruje, 
że tego typu projekt inwestycyjny nie powinien przez miasto zostać podjęty. Dodał, że opracowano 
projekt budowlany na realizację odwodnienia zalewiska - jak wszyscy pamiętają -  które powstało 
w  wyniku  działalności  kopalni.  Zauważył,  że  zalewisko  znajduje  się  na  terenach  miejskich 
i  praktycznie  od  6,  7  lat  miasto  boryka  się  z  tym,  iż  w  okresie  silnych  opadów,  roztopów 
wiosennych okoliczne posesje i droga powiatowa jest zalewana. Nadmienił, że w roku 2005 miasto 
zleciło koncepcję nie na projekt budowlany, ale wstępną wariantową koncepcję odwodnienia tego 
terenu,  która  kosztowała  niecałe  10  tys.  zł.  Powiedział,  że  na  podstawie  tej  koncepcji  spośród 
6 wariantów trwałego odwodnienia tego terenu i informacji Wydziału Inwestycji Prezydent Miasta 
wybrał wariant najtańszy, a wiec metodę mikrotunelingu. Dodał, że niniejsza metoda w roku 2007 
była  szacowana na ok.  700 tys.  zł.  Poinformował,  że opracowanie projektu budowlanego nadal 
trwa.  Miasto otrzymało  projekt z pozwoleniem na budowę w kwietniu  2010 roku, a w między 
czasie  nastąpił  wzrost  cen  wykonawczych  materiałów.  Zauważył,  że  ceny  z  koncepcji,  czyli 
opracowania  przedprojektowego nie  mówią  w sposób wiążący o poziomie  inwestycji  na  etapie 
wykonawstwa. Mówiący powiedział,  że odwodnienie tego obszaru jest niezbędne,  a pozwolenie 
na budowę jest ważne przez  3 lata, czyli do kwietnia 2014 roku i opracowanie tego dokumentu 
nie  uznaje  absolutnie  jako  błędu,  gdyż  nie  widzi  w  tym  przypadku  innego  rozwiązania  poza 
rozwiązaniem projektowym. Zauważył,  że jest duży odcinek odprowadzenia wody od zalewiska 
do cieku Sakandrzok - tj. ok. 300 m – i koszty związane z robotami w wypadku mirkotunelingu 
i  z  materiałami  na  wykonawstwie  są  bardzo duże.   Na etapie  opracowania  przedprojektowego 
nie  jest  możliwa  w  sposób  wiążący  określić  ceny  wykonawstwa.  Projektowanie  inwestycyjne 
zaczyna  się  od przygotowania  pewnej  koncepcji,  następnie  dokonuje się  szacunków w oparciu 
o wartości nawet katalogowe, ale w oparciu o pewne wartości ryczałtowe, natomiast  ostateczne 
koszty są opracowane na postawie  kosztorysu inwestorskiego. Zauważył, że nie ma innej metody, 
aby  określić  koszty  inwestycji  przed  opracowaniem  kosztorysu  inwestorskiego.  Powiedział, 
że  kosztorys  inwestorski  jest  opracowywany  w oparciu  o  ceny  Sekocenbudu  na  dany  kwartał 
poprzedzający  opracowanie  i  można  zakładać,  że  cena  w  przetargu  będzie  niższa,  natomiast 
szacowania  na  razie  nie  jest  nikt  w  stanie  się  podjąć.  Na  dzień  dzisiejszy  wiadomo, że  przy 
obniżeniu  ceny  ofertowej  o  ok.  20-30%  nie  ma  możliwości  wprowadzenia  tego  zadania 
inwestycyjnego do budżetu Miasta. 

Radny M. Ganita zapytał, czy Miasto idzie w kierunku zrealizowania tych robót poprzez realizację 
odwodnienia zgodnie z projektem?

I Zastępca PM pan D. Szymczak powiedział,  że nie bardzo rozumie pytania,  natomiast  istnieje 
projekt opracowany w celu jego realizacji, który przewiduje pewną metodę odwodnienia. Dodał, 
że Miasto jest na takim etapie, gdzie budżet nie pozwala na realizację tego projektu.  

Radny R. Zalewski zapytał,  jak I Zastępca PM ustosunkuje się do informacji, że jest możliwość 
zastosowania tam przepompowni, której koszt wynosi 150 tys. zł? Dodał, że takowe rozwiązanie 
mogłoby  sprawę  załatwić  i  wtedy  też  Miasto  nie  wydaje  na  projekt  127  tys.  zł  tylko 
na przepompownię,  oczywiście  biorąc pod uwagę także koszty związane z opłatami  bieżącymi. 
Zapytał, czy rozważano również takie rozwiązanie, które jest wielokrotnie tańsze?
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I  Zastępca  PM  pan  D.  Szymczak  powiedział,  że  jeżeli  radny  przedstawi  rozwiązanie  tańsze 
na  poziomie  koncepcji  technicznej  opartej  właściwymi  uprawnieniami  inżynierskimi  lub 
budowlanymi wtedy też do tego się ustosunkuje. Dodał, że nie chce tutaj dyskutować na ten temat, 
bo wielokrotnie już z radnym dyskutowano w ten sposób, iż Miasto proponuje rozwiązanie tańsze. 
Nadmienił, że nie proponuje projektantowi własnych rozwiązań, ponieważ od tego jest projektant. 
Zauważył,  że  to  nie  jest  kwestia  przerzucenia  wody  za  nasyp  kolejowy,  gdyż  specyficzne 
ukształtowanie terenu powoduje, iż należy rowem otwartym bądź wybraną przez Miasto metodą 
tunelingową odprowadzić wodę do potoku Sakandrzok w sposób zgodny z przepisami i prawem 
wodnym.  Nie można zastosować tutaj  metody chałupniczej.  Zauważył,  że  jedyne na co Miasto 
może liczyć, to obniżenie ceny wykonawczej w przetargu. 

Radny  J.  Zemło  zauważył,  że  przedmówca  sam  w  swojej  wypowiedzi  stwierdził, 
iż jest to zawinienie ze strony Kopalni. Dodał, że wszyscy doskonale wiedzą, że Kopalnia miała 
swoją przepompownie. Zapytał skąd ten upór, aby nie wziąć się za spółkę, za kopalnię i nie zmusić 
ich do naprawienia tego. Dodał, że jego działania 5 lat temu szły w kierunku zebrania wszystkich 
materiałów  w  tej  sprawie.  W  związku  z  tym  poprosił  o  dokumenty,  które  Miasto  posiada 
w  tej  sprawie,  gdyż  w  latach  późniejszych  nie  śledził  przedmiotowej  sprawy.  Zauważył, 
że nie ulega wątpliwości, iż kopalnia poczyniła szkodę w tej sprawie i też nie ulega wątpliwości, 
że zamknęła rów, wykonała tunel, który później sama zasypała. Dodał, że nie ulega wątpliwości, 
iż  dopóki  funkcjonowała  Kopalnia  1  Maja pomka obsługiwana była  przez  pracownika  Kopalni 
i również nie ulega wątpliwości, że następcą prawnym Kopalni 1 Maja jest Kopalnia Marcel, która 
po likwidacji Kopalni cały ten majątek przejęła. Zauważył, że nie wie dlaczego Miasto nie poszło 
w kierunku takim aby odpowiadał za szkodę ten, kto ją spowodował. 

I Zastępca PM pan D. Szymczak powiedział, że kwestia okresu do którego pompowano Sakandrzok 
to  rok  2004-2005.  Dodał,  że  jest  na  etapie  szczegółowego odtwarzania  dokumentów co  wtedy 
Urząd  Miasta,  Pan  Prezydent  i  Pan  jako  resortowy  zrobił  w  kwestii  rozmów  z  Kopalnią 
lub z jej  następcami prawnymi;  postępowania prokuratorskiego,  które  było  z inicjatywy Miasta 
i nie doprowadziło na ścieżce prawnej do niczego.

Radny R. Zalewski poprosił, aby przejść do przodu, a nie cofać się w historii. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  pan  R.  Połednik  poprosił,  aby  I  Zastępca  PM 
pan D. Szymczak kontynuował.

I  Zastępcy  PM  pan  D.  Szymczak  powiedział,  że  zostanie  skierowana  informacja  na  ręce 
Przewodniczącego  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  (...)  pana  R.  Szamatowicza  w tej  sprawie, 
dlatego uważa, że wtedy będzie miejsce na prowadzenie szczegółowych rozmów. Zaproponował, 
aby w tej chwili zachować dyscyplinę, zakończyć dyskusję i podjąć informację na etapie Komisji. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej pan R. Połednik zauważył, że Prezydenci zakomunikowali, 
iż wszelkie odpowiedzi na pytania radnego J. Zemły będą poparte materiałami. 

Radny J. Zemło powiedział, że nie zawsze te materiały otrzymuje. Zauważył, że  I Zastępca PM pan 
D.  Szymczak  powiedział,  że  przygotuje  materiały  na  Komisję.  Powiedział,  że  materiały  chce 
otrzymać  stosunkowo  wcześniej  w  celu  zapoznania  się  z  nimi,  ponieważ  dotyczą  one  sporu 
pomiędzy nim a miastem. 

Radna I. Kalinowska powiedziała w kwestii formalnej, że ciągle mówi się o oszczędzaniu, a radny 
J. Zemło prosi wszystkie materiały. W związku z tym zauważyła, że zasadne byłoby te materiały 
przesyłać na e-maila. 
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I Zastępca PM pan D. Szymczak w odpowiedzi na pytanie radnego J. Zemły w sprawie regulacji 
stanów  prawnych  dotyczących  wykupu  terenów  pod  parking  w  dzielnicy  Zawada  powiedział, 
że kwota 61 tys. zł w uchwale Rady Miejskiej w sprawie ustalenia zakresu zadań inwestycyjnych 
(...) nie jest podyktowana na żadne konkretne wykupy, a na bieżące kwestie związane z odpłatnym 
przejęciem nieruchomości prowadzonych przez Wydział IAG. W związku z tym nie ma tutaj mowy 
o  jakimkolwiek  zabezpieczeniu  środków  na  wykup  działki  pod  parking  w  Zawadzie. Dodał, 
że   tutaj  będzie  kwestia  bezgotówkowa, czy nieodpłatnego przejęcia  gruntu w formie zamiany, 
oczywiście jeżeli nastąpi taka zgoda ze strony właścicielki. Powiedział, że jeżeli chodzi o pytania 
co zostało zrobione ze strony Urzędu od ostatniego spotkania to przygotujemy takie zestawienie, 
natomiast  dziwi  się  temu  pytaniu,  ponieważ  Geodeta  Gminy  pan  J.  Nowicki  przekazywał 
informacje na temat  tych działek – posiada taką informację z Wydziału Geodezji  i  Gospodarki 
Nieruchomościami – ale jeżeli są one rozbieżne to trzeba będzie to wyjaśnić. Zauważył, że trudno 
tutaj  mówić  o  harmonogramie  zadania  inwestycyjnego  tego  zadania,  które  nie  jest  uchwalone 
i nie ma zabezpieczonych żadnych środków ani ze strony Rady Dzielnicy, ani z budżetu Miasta. 
Mówił  o  pewnym  ustawieniu  tej  inwestycji  jako  3-4  letniej  na  Radzie  Dzielnicy  i  jeszcze 
raz powtórzy, ale nie w formie harmonogramu, tylko w kategorii następstwa trwania tej inwestycji. 
W pierwszym roku następuje wykup, bądź zamiana działki;  drugi rok - przygotowanie projektu 
budowlanego; trzeci rok – realizacja i czwarty rok finalne dofinansowanie w czwartym budżecie 
tej inwestycji. Zauważył, że przedstawił roboczy harmonogram, który może się zacząć od pewnego 
punktu startowego, a tym punktem będzie uzyskanie tytułu własności tej działki i do tego się dąży. 

Radny J. Zemło powiedział, że rozmowa z Geodetą Gminy panem J. Nowickim odbyła się przed 
wizją  lokalną.  Zauważył,  że  jeżeli  do  tej  sprawy  Panowie  Prezydenci  tak  będą  się  zabierać 
to za 4 lata może nie będzie już parkingu w Zawadzie, ponieważ Zawada może będzie decydować 
sama o swoim parkingu.  Poprosił,  aby wziąć się  za tą  sprawę poważnie,  ponieważ kilkanaście 
milionów gminy przekazują do budżetu, a otrzymują z powrotem grosze ok. 1 mln zł -1,5 mln zł. 
Poinformował,  że  nie  może  sobie  pozwolić  na  dyskryminację  dzielnicy  Zawada  i  Kokoszyce. 
Zauważył,  że Kokoszyce same dbają o siebie,  ale jest  to jego również okręg wyborczy.  Dodał, 
że nie można sobie pozwolić na dyskryminację jednej dzielnicy, a to jest jawna dyskryminacja.

Prezydent Miasta pan M. Kieca w odpowiedzi na pytanie radnego E. Chłapka dotyczące prośby 
o  podjęcie  interwencji  w  Zarządzie  Dróg  Wojewódzkich  w  sprawie  wyczyszczenia  dróg 
wojewódzkich  z  piasku  po  akcji  zima  powiedział,  że  zostanie  to  przekazane.  Dodał,  że  Straż 
Miejska z jego polecenia wykonuje aktualnie w jakiś etapach szczegółowy objazd dróg przy okazji 
patroli,  aby  bardzo  szybko  dotarła  informacja  zwrotna  dotycząca  nie  tylko  stanu  czystości, 
ale  przede  wszystkim  poprawienia  oznakowania  pionowego  i  poziomego  przez  wszystkich 
zarządców dróg.

I Zastępca PM pan D. Szymczak w odpowiedzi na pytanie radnego R. Szamatowicza w sprawie 
możliwości zmiany nasadzeń na rondzie św. Wawrzyńca powiedział, że Służby Komunalne Miasta 
ze swojej strony zaczynają się przygotowywać do zmiany tej obsady. Dodał, że chce się również 
zmniejszyć wysokość stożka tego ronda, ale należy to jeszcze sprawdzić, ponieważ jest to projekt 
finansowany ze środków unijnych. W  związku z tym zauważył, że to raczej nie będzie możliwe, 
ale  nowy  projekt  dotyczący  obniżenia  stożka  przez  Służby  Komunalne  Miasta 
jest już przygotowywany. 

Prezydent Miasta pan M. Kieca w odpowiedzi na pytanie:
– radnego R. Szamatowicza w sprawie wąwozu pomiędzy ul. Tysiąclecia a ul. Wojska Polskiego 
powiedział, że przyjmuje to jako interwencję.
– radnego  M.  Balcera  w  sprawie  przekazywania  kopii  złożonych  interpelacji  i  odpowiedzi 
do Rady Dzielnicy Wilchwy – gdyż Rada Dzielnicy nie komunikuje się z radnym – powiedział, 
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że  są  to  jakieś  koszty  dla  Urzędu  Miasta,  ale  zostaną  te  kopie  przekazane.  Z  kolei  sprawa 
zniszczonych  krawężników na  skarpie  ul.  Odrodzenia  powiedział,  że  przyjmuje  tą  interwencję, 
a prośba o zmianę daty pozimowego objazdu dróg gminnych zostanie rozpatrzona. 

Ad 11.
Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że że tegoroczne Dni Skupienia dla Samorządowców 
odbędą  się  16  kwietnia  2011r.  o  godz.  10.00  w  Diecezjalnym  Domu  Rekolekcyjnym 
w Kokoszycach.  Przypomniał  radnym o złożeniu  oświadczeń  majątkowych  do  30  kwietnia  br. 
na stan finansów na 31 grudnia  2010r.  Nadmienił,  że  w miesiącu  maju  br.  chce zorganizować 
spotkanie z radnymi powiatu. W spotkaniu udział mogą wziąć Ci radni i Przedstawiciele Dzielnic, 
którzy będą chcieli. Dodał, że tematy poruszane na tym spotkaniu będą dotyczyć głównie spraw 
związanych ze współpracą między powiatem a miastem, ale jest to jeszcze do ustalenia. W związku 
z tym poprosił, aby zastanowić się jakie miałyby to być tematy, a także kto chciałby uczestniczyć 
w tym spotkaniu i do końca kwietnia taką informację złożyć w Biurze Rady Miejskiej. Przypomniał 
radnym,  którzy  wchodzą  w  skład  zespołu  zajmującego  się  opracowaniem  Statutu  Miasta 
o  spotkaniu  w  dniu   04  kwietnia  br.  o  godz.  9.00  w  Biurze  Rady  Miejskiej.  Zauważył, 
że w miesiącu kwietniu do porządku obrad sesji Rady Miejskiej  chce wprowadzić dalszą część 
informacji  o  porządku  publicznym  i  w  tym  punkcie  zostanie  zaproszony  Komendant  Straży 
Miejskiej. W związku z tym poprosił, aby przygotować ewentualne uwagi, pytania do Komendanta 
Straży Miejskiej.  Nadmienił,  że zostanie  w porządku obrad również umieszczone sprawozdanie 
na temat realizacji budżetu za I kwartał, a także informacja na temat planowanego przebiegu Drogi 
Głównej Południowej. 

Radny M. Balcer zauważył, że po prawej stronie ul. Jastrzębskiej są wybudowane trzy nowe domy, 
a  ma  zostać  rozpoczęta  kanalizacja.  W  związku  z  tym  zapytał,  kiedy  rozpocznie  się  budowa 
kanalizacji?

Radny  R.  Zalewski  powiedział,  że  u  zbiegu  ulic  Harcerskiej  i  Jatsrzębskiej  jest  dziura 
w nawierzchni. Poprosił o interwencję w tej sprawie.

Radna I.  Kalinowska powiedziała,  że pomiędzy ul.  Boczną,  a ul.  Pszowską znajduje się skwer, 
a po jego lewej stronie jest duża skarpa, która w żaden sposób nie jest pielęgnowana i jest totalnie 
zarośnięta.  W związku z tym poprosiła,  aby Służby Komunalne Miasta  podczas porządkowania 
tego skweru uporządkowały przynajmniej raz w roku tą skarpę. 

Radny J. Wyleżych powiedział, że w związku z tym, iż na dzisiejszej sesji Rady Miejskiej Panowie 
Prezydenci, Sekretarz Miasta przedstawili sposoby, formy oszczędzania w tym mieście, to aby nam 
radnym nie zarzucano, że w tej kwestii nic nie zrobiono – „no tak wszyscy mają oszczędzać, oprócz 
nauczycieli,  którzy  będą  mieli  podwyżki,  ale  wszyscy  mają  oszczędzać”  -  zaproponował, 
aby  materiały  radnym  przesyłać  elektronicznie.  Dodał,  że  rozumie,  iż  nie  każdy  ma  dostęp 
do komputera, dlatego Ci radni powinni zakupić ryzę papieru i tydzień przed sesją przejść do Biura 
Rady  Miejskiej  materiały  skserować.  Zauważył,  że  bardzo  często  zdarza  się  tak,  że  te  same 
materiały  są  na  Komisji  i  te  same  na  sesji.  Nadmienił,  że  odbiór  poczty  również  proponuje, 
aby odbywał się w Biurze Rady  Miejskiej tydzień przed sesją. Kolejną propozycją jest kwestia 
wody mineralnej, a mianowicie uważa, iż na sesji Rady Miejskiej wystarczy tylko kawa i herbata. 
Mówiący powiedział, że jeżeli chodzi o papier, często jest tak, iż ostatnia strona jakieś informacji 
jest pusta, w związku z tym dobrze by było, aby ją zagospodarować. Zauważył, że kiedy nie są mu 
już potrzebne materiały takie strony przez jego pracowników są wykorzystywane jako brudnopis. 
Powiedział  „jak  nas  widzą,  tak  nas  piszą”  w związku z  tym poinformował,  że  może  być  tak, 
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iż będzie się mówić,  że radni wszystkim dookoła ograniczyli  wydatki, a sobie nie – oczywiście 
nie mówi się tutaj o dietach, bo to i tak nic nie zmieni. Zauważył,  że dziś sesja trwa 8 godzin, 
a i tak spraw do końca nie załatwiono; być może sesja była przeładowana informacjami. Poprosił, 
aby  tak  nie  przeładowywać  porządku  obrad,  bo  jak  widać  radnych  zostaje  połowa,  wszyscy 
się  spieszą,  a  efektów  nie  ma.  Zapytał,  kiedy  zgodnie  z  planem  zakończą  się  prace 
na ul. Michalskiego i co jest powodem tak długiej realizacji? Zauważył, że ten kawałeczek drogi 
jest  już  3  rok  realizowany.  Poinformował,  że  kiedy  była  budowana  kanalizacja  na  ul.  Ofiar 
Oświęcimskich wraz z asfaltem trwało to 3 miesiące.

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że o sprawach, które poruszył tutaj radny, wiele razy 
już mówił, a w szczególności o papierach, które kserowane są na każdą komisję. Dodał, że nie jest 
teraz w stanie podjąć tych decyzji - które uważa za słuszne - ale pozwoli je sobie zebrać w całość 
i  przedstawić  propozycje.  Zauważył,  że  jeżeli  któryś  z  radnych  nie  będzie  chciał  otrzymywać 
materiałów drogą elektroniczną, będą mu one dostarczane do domu, ale w takiej formie, że te same 
papiery będą na Komisje  i  sesje.  Dodał,  że  jeżeli  będą uwagi,  radny będzie  musiał  sobie  sam 
je nanieść. Zaproponował, aby nie włączać rzutnika, komputera, kiedy na sesji nie jest planowana 
żadna prezentacja. Mówiący powiedział, że zbierze wszystkie te uwagi w jedną całość, opracuje 
i przedstawi radnym. 

Radny R.  Zalewski  powiedział,  że  należy  pamiętać  przy  tych  oszczędnościach,  aby  nie  zrobić 
taniego Urzędu, czyli dziadowskiego Urzędu. Dodał, że ponownie wraca do kwestii terminu sesji 
Rady  Miejskiej  i  może  faktycznie,  gdyby  ta  sesja  była  na  godz.  14.00  wtedy  Rada  Miejska 
by  się  sprężyła  i  sesja  zakończyłaby  się  w jakimś  rozsądnym  czasie.  Nadmienił,  że  nikt  tutaj 
nie ma zastrzeżeń jeśli chodzi o dwóch radnych, którzy mają swoje obowiązki również na sesji 
Rady Powiatu, ale właśnie ten dzisiejszy przykład pokazuje, że nakłada się sesja Rady Miejskiej 
z  sesją Rady Powiatu.  Poprosił  o ponowne przemyślenie  sprawy terminu Sesji  Rady Miejskiej, 
aby odbywała się ona w środę.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  powiedział,  ze  jak  najbardziej  popiera  ten  termin  i  godzinę. 
W związku z tym poprosił, aby przemyśleć sprawę. 

Radna  M.  Żebrak  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  oszczędności  pracuje  w Szpitalu,  w którym 
na wszystkim się oszczędza, a do dziś dnia Szpital jest zadłużony. 

Ad 12.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  porządek  7.  sesji  został  wyczerpany  i  zamknął 
obrady o godz. 16.00.
Protokołowała:
Weronika Kochan – Wydział OR.

     Przewodniczący 
      Rady Miejskiej
Wodzisławia Śląskiego
     Jan Grabowiecki

57


